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ولخرجی  

در حالی کــه بســیاری از متقاضیان برای دریافت تســهیلات 
تکلیفــی ازدواج و فرزندآوری با چالش مواجه هســتند، برخی 
بانک هــا برای وکالتی کردن حســاب جهت خرید خــودرو، وام 
قرض الحسنه پرداخت می کنند و در این مسیر در تلاش هستند 
از یکدیگرسبقت بگیرند. این ولخرجی بانک ها در شرایطی است 
که . با توجه به محدودیت منابع مالی در اختیار و کثرت تقاضای 
تسهیلات بانکی، اولویت در پرداخت تسهیلات بانکی با محوریت 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و تسهیلات موضوع قانون حمایت 
از خانواده و جوانی جمعیت، قانون جهش تولید مســکن و... باید 
باشــد . ثبت نام خودروهای ایران خودرو از 25 از مرداد ماه آغاز 
شــده است تا یک شــهریورماه متقاضیان می توانند از میان 12 
خــودرو محصول مورد نظر خود را انتخاب کنند. طبق این طرح 
متقاضیان می توانند یکی از حساب های خود نزد بانک های عامل 
را به نــام ایران خودرو وکالتی کرده و مبلغ 230 میلیون تومان را 
در این حساب مســدود کنند. با آغاز پیش فروش خودرو توسط 
ایران خــودرو، بانک ها هم برای جذب ســپرده بیشــتر در قالب 
حساب های وکالتی از طرح های اعتباری خود رونمایی کرده اند؛ 
طبق تبلیغات انجام شده توسط برخی از بانک های عامل در این 
طرح، مردم می توانند وام 80 تا 100 میلیون تومانی با سود صفر 
تا 4 درصدی دریافت کنند. بانک ها این روزها تلاش می کنند با 
وام های بدون سود مشتریان بیشتری برای افتتاح حساب وکالتی 
جذب کنند. یکی از بانک ها وعده پرداخت وام 80 میلیونی بدون 
ســود و ضامن به مشتریان خود داده و بانک های دیگر هم با بالا 
بردن رقم، وام 100 میلیونی قرض الحسنه را برای افتتاح حساب 
وکالتی به مشــتریان خود پیشــنهاد داده انــد. در تبلیغ یکی از 
بانک ها آمده: » این بانک به منظور رفاه حال متقاضیان و تسهیل 
در تأمین موجودی حســاب، اقدام به اعطای اعتبار 100 میلیون 
تومانی کرده است. بدین ترتیب، متقاضیان با مسدودی تنها 130 
میلیون تومان در حســاب وکالتی خود نزد این بانک می توانند 
شانس حضور در این فرصت استثنایی را به دست آورند.« اما این 
ولخرجی کار دست بانک ها داده است طی بخشنامه ای به شبکه 
بانکی اعلام شــده است بخشــنامه )ی( 27 مرداد 1403 بانک 
مرکــزی، با توجه به محدودیت منابع مالــی در اختیار و کثرت 
تقاضای تســهیلات بانکی اولویت در پرداخت تســهیلات بانکی 
با محوریت تسهیلات قرض الحســنه ازدواج و تسهیلات موضوع 
قانون حمایت از خانــواده و جوانی، جمعیت قانون جهش تولید 
مسکن و ... است و هرگونه اعطای تسهیلات بدون در نظر گرفتن 

اولویت های یاد شده فاقد وجاهت بوده و مورد پذیرش نیست.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز مطرح کرد؛ 

تحقق بودجه 3۵ هزار 
میلیارد تومانی سرمایه گذاری 
شهرداری شیراز طی دو سال

عـلاج ترافیک 
بلوار زنـد 

بخشی از صحبت های استاندار فارس در نشست خبری 
خود با خبرنگاران در 22 مردادماه بهانه ای شــد تا بار 
دیگر به موضوع ترافیک یا بهتر اســت بگویم راه بندان 
خیابان کریم خان زند و استقرار مطب پزشکان بپردازیم. 
بلواری که حتی راه اندازی خط ویژه اتوبوس و مترو هم 
نتوانســته از حجم ترافیک ایــن خیابان به دلیل خیل 

عظیم استقرار مطب پزشــکان و بیمارستان ها بکاهد. 
بلواری کــه به دلیل حضور بیماران از داخل و خارج از 
کشــور باعث شده که رفوژ وسط تبدیل به استراحتگاه 
و معبــر پیــاده رو خیابان هــم پارکینــگ خودوروها 
باشــد و تمام این مشــوق  ها باعث حضور شبانه روزی 

صفحه 3دست فروش ها نیز شده...

صفحه 3

ایرنا- معاون ســلامت اجتماعی سازمان بهزیســتی کشور با اشاره به 
اینکــه نزدیک به 80 درصد کــودکان کار و خیابان از اتباع هســتند، 
 گفــت: بخش عمــده ای از خانواده های کودکان کار و خیابان مشــکل 

مالی ندارند.
مهری سادات موسوی افزود: بخش عمده ای از خانواده های کودکان کار و 
خیابان مشکل مالی نداشتند. اتباع به لحاظ فرهنگی قائل به این هستند 
که کودکان همین که توانستند روی پا بایستند، باید بتوانند هزینه های 
 خود را در بیاورند. این مســاله به فرهنگ بازمی گردد و باید با خانواده ها 

در این زمینه کار شود.
وی خاطرنشــان کرد: چــون با اداره اتباع در ارتباط هســتیم، مدارک 
هویتی خانواده هــای اتباع را که کودکان خود را بــرای کار به خیابان 
می فرســتند، به صــورت موقــت می گیریم امــا این اقــدام چندان 
 بازدارنــده نیســت و صحبت هایی بــرای اقدام هــای بازدارنده تر انجام

 شده است.
معاون ســلامت اجتماعی ســازمان بهزیستی کشــور اظهار داشت: به 
هرحال در تهران، میزان درصد کودکان کار و خیابان غیرمجاز زیاد بود. 
کار ساماندهی کودکان کار و خیابان به صورت مشترک بین بهزیستی، 
دادســتانی تهران و شهرداری انجام شد و کودکانی که غیرقانونی بودند 

بخشی با خانواده دیپورت شدند.

وی در پاســخ به این ســؤال که آیا برای خانواده هــای اتباع مجاز که 
 کــودکان خود را برســرچهارراه ها می فرســتند، مجازاتی اندیشــیده 
شده است، گفت: صحبت هایی برای اقدام های بازدارنده تر انجام شده که 
باید مصوب شــود تا جرایم بازدارنده مثل جرایم مالی و نقدی و موارد 

دیگر داشته باشیم.
تکلیف خانواده های اتباع غیرقانونیِ کودکان کار روشن شد

معاون ســلامت اجتماعی ســازمان بهزیستی کشــور گفت: کودکانی 
کــه در طرح ســاماندهی بودنــد، وضعیت خانــواده آنها ســنجیده 
شــد و خانواده هــای نیازمنــد در چرخــه حمایــت قــرار گرفتند. 
خانواده هــای اتباع کــه غیرقانونی به ایــران آمده بودند، با ســازمان 
 ملی مهاجرت تعامل شــده و این ســازمان تکلیف ایــن خانواده ها را 

روشن کردند.
موســوی با بیان اینکه بخش عمده ای از این خانواده ها نیاز به حمایت 
مالی نداشتند، افزود: اکنون کارهای اولیه پردیس کودکان کار و خیابان 
در مجتمــع ولیعصر در تهران در حال انجام اســت تا آنجا آموزش های 
مهارتــی مختلف برای کودکان کار و خیابان انجام شــود امیدواریم در 

هفته دولت یا نهایتا تا مهرماه افتتاح شود.
وی ادامــه داد: فضایی که در تربیت، تحصیــل و مهارت کودکان کار و 

خیابان مغفول مانده است در این پردیس به آنها پرداخته می شود.

هدفگذاری برای تعیین شماره تماس جهت اعلام مشاهده کودک کار 
و خیابان

معاون سلامت اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور تأکید کرد: در حال 
حاضــر مدارک هویتــی خانواده های اتباعی که فرزنــدان خود را برای 
کار به خیابان می فرســتند، گرفته می شــود. اگر کودک اتباعی بیش 
از دو بــار در مراکز نگهداری کودکان کار و خیابان بهزیســتی آمده و 
 شناســایی شده باشد، مدارک هویتی خانواده او به صورت موقت گرفته 

خواهد شد.
موســوی گفت: بعد از اجرای طرح ســاماندهی کودکان کار و خیابان، 
تعداد کودکان کار و خیابان در خیابان ها و ایستگاه های مترو، خیلی کم 
شده است. امید اســت بعد از مدتی که این طرح انجام می شود، بتوان 
شماره تماسی به شهروندان بدهیم که مواردی از کودکان کار و خیابان 
دیدند با این شــماره تماس بگیرند. برای اعلام این شماره تماس باید تا 
مرحله ای پیش برویم که با همین رویه طرح ساماندهی کودکان کار و 
خیابان، مشاهده این دست از کودکان تقریباً به صفر برسد و آنگاه شماره 

تماسی در اختیار مردم قرار گیرد.
وی خاطرنشــان کرد: هدف بوده که امسال تعیین شماره تماسی برای 
اعلام مشــاهده کودک کار و خیابان، انجام شود که امید است این کار 

تحقق پیدا کند.

معاون سازمان بهزیستی کشور:

بخش عمده ای از خانواده های کودکان کار و خیابان مشکل مالی ندارند

تسنیم- سید احســان خاندوزی، وزیر اقتصــاد درباره ماجرای حذف 
ارز 4200 می گویــد: مــا در وزارت اقتصاد و دارایــی با این زمان بندی 
و جزئیات موافق نبودیم اما مســئولیت کل پروژه با سازمان برنامه بود، 

سازمان برنامه مصرّ بود این کار را انجام دهد.
وی در پاســخ به اتفاقات ســال 1401 و حــذف ارز ترجیحی در این 
ســال گفت: داســتان ارز 4200تومانی یکی از نقاط جدی و پرمناقشه 
در سیاســت گذاری دولت بود. همان طور که مطلع هســتید، حذف ارز 
ترجیحی برای کالاهای خاص به دلایل متعددی از ســوی کارشناسان 
و تحلیل گران اقتصادی پیشــنهاد شد، با این حال، نمی خواهم همه آن 
استدلال ها را بازگو کنم، اما به هر حال این تصمیم تبدیل به یک تکلیف 
قانونی شــد. بر اساس قانون بودجه سال 1400، دولت مکلف شده بود 
که در این سال با ارز ترجیحی خداحافظی کند و به جای آن، روش های 

حمایتی دیگری برای مردم در پیش بگیرد.
وی افــزود: بــه همین دلیل، دولت موظف شــد تنهــا 8 میلیارد دلار 
ارز ترجیحــی بــرای کل ســال 1400 اختصاص دهــد. در نیمه اول 
ســال، تقریباً این مبلغ به طور کامل مصرف شــد و دولت باید مصوبه 
مجلــس را اجــرا می کرد، البته مــا در وزارت اقتصــاد و دارایی با این 
 زمان بندی و جزئیات موافق نبودیم اما مســئولیت کل پروژه با سازمان 

برنامه بود.
ســازمان برنامه مصر بود این کار را انجام دهد، حتی پیش از جلســه 
رأی اعتمــاد بنده با من از ســازمان برنامه صحبت کردند که؛ »شــما 
کــه می خواهی رأی اعتماد از مجلس بگیریــد بدانید که حتماً چنین 
 اقدامــی را در ســتاد اقتصادی دولــت پیگیری خواهیم کرد و شــما
نیز همراه باشید.«، به یک معنا این اقدام هماهنگی های پیش از تشکیل 

رسمی دولت بود.
خاندوزی با ابراز اینکه »بعدها هم در خصوص زمان بندی و هم در مورد 
شــیوه حذف نظرات خود را ارائه کردیم.«، گفت: حتی در ماه منجر به 

حذف ارز ترجیحی نیز مکاتباتی با مقامات انجام دادیم، برخی مقامات 
نیز گلایه کردند و دلخور شــدند، گفتند که؛ »شما چرا تضعیف یا وقفه 
زمانی در اجرای این سیاست را پیشنهاد می کنید؟«، در هر صورت این 

کار یک اقدام الزام آور قانونی بود.
همچنیــن با توجــه به آغاز جنــگ اوکراین در همان ســال 1400 و 
فاصله های قیمتی با کشــورهای همســایه که منجر به قاچاق گسترده 
کالاها شــد، چشم انداز این بود که در ســال های آینده نه تنها با 10 یا 
12 میلیارد دلار، بلکه با اعداد بســیار بزرگ تری از ارز ترجیحی مواجه 
خواهیم بود که ممکن اســت اصلًا در دسترس نباشد. در این شرایط، 
اجرای این سیاســت می توانست موجب شــود بانک مرکزی مجبور به 
اســتفاده از پایه پولی خود شود و این امر آثار تورمی دیگری را به همراه 

داشته باشد.
تجربه موفق هوشمندسازی یارانه آرد

وزیر اقتصاد با ابــراز اینکه نمی توان تنها بر ابزارهای قیمتی تکیه کرد، 
گفت: همان طور که می دانید، تجربه هوشمندسازی یارانه آرد، با وجود 
برخی کاســتی ها که به خوبی بر آن ها آگاهیم و مردم نیز شــواهدی از 

آن ها دیده اند، توانست در طول یک سال و نیم، یک ونیم میلیون تن از 
مصرف آرد خبازی کشــور بکاهد و مصرف آرد خبازی در سال 1402 
را به ســطح مصرف سال 1398 بازگرداند، این بدان معناست که مردم 
به اندازه پنج ســال پیش کمتر آرد خبازی مصرف کرده اند، در حالی که 
مصرف نان افزایش یافته اســت، این امر نشان می دهد که در سیستم 
قدیمی درزها، نشت ها و هدررفت های بسیاری وجود داشته که اکنون تا 

حد زیادی کنترل شده است.
در صورت تصمیم به اصلاح سیاست های قیمتی، باید به تدریج و گام 

به گام پیش رفت
بنابراین، این تجربه یکی از ابزارهایی اســت که می تواند مورد استفاده 
قرار گیرد. البته، دســته دیگری از اقدامات نیز وجود دارد که در صورت 
تصمیــم به اصلاح سیاســت های قیمتی، باید به تدریــج و گام به گام 
اجرایی شوند. برای هر کالای اساسی یا محصولی که ارز ترجیحی به آن 

اختصاص دارد، باید بسته ای اختصاصی تعریف شود.
وی اضافــه کرد: بــرای دارو، به دلیــل حساســیت آن و جلوگیری از 
آســیب به مردم، نیاز به شــرایط ویــژه ای داریم که این شــرایط باید 
 به طور متفاوتی نســبت بــه محصولاتی مانند کنجاله، ســویا و روغن 
عمل کند. همین طور برای گوشــت قرمز، دامداری ها، گوشــت سفید، 
مرغداری هــا و جوجه ریزی ها، باید روش هــای متمایزی در نظر گرفته 
شــود، این جزئیات هســتند که تعیین کننده موفقیت یک سیاســت 

اقتصادی خواهند بود.
خانــدوزی در پایــان تأکیــد کــرد: در نهایــت، هیچ نســخه کلی و 
همــواره موفقی وجود ندارد کــه بتوان با آن گفــت؛ »اگر قیمت ها را 
به درســتی تنظیم کنیم، همه مشــکلات حل خواهند شــد.«، ممکن 
اســت در بلندمدت یا با هزینه های بســیار زیاد به نتایجی برسیم، اما 
 قطعــاً این رویکرد نمی توانــد صلاح اقتصاد ایران و تــاب آوری جامعه 

و مردم ما باشد.

توصیه ای به دولت چهاردهم؛

 اصلاحات قیمتی به صلاح اقتصاد، تاب آوری جامعه و مردم نیست
در مکالمه تلفنی سران ایران و مالزی مطرح شد:
ضرورت اقدام هماهنگ کشورهای 
اسلامی برای توقف کشتار در غزه

ایسنا- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور کشورمان و آقای 
»انور ابراهیم« نخســت وزیر مالزی ظهر در گفت وگویی 
تلفنی ضمن مرور آخرین وضعیت روابط فیمابین، تحولات 
جــاری در منطقه به ویژه مذاکــرات در حال انجام برای 

برقراری آتش بس در غزه را بررسی کردند.
ســران دو کشــور در این گفت وگوی تلفنی بــا انتقاد از 
سیاســت ها و اقدامات آمریکا و برخی کشورهای غربی در 
قبال مردم غزه، حمایت های رســانه ای و تسلیحاتی این 
کشورها از رژیم صهیونیســتی را بر خلاف ادعای دفاع از 
حقوق بشــر و تلاش برای برقراری آتــش بس در غزه و 
موجب تداوم جنایات این رژیم علیه مردم مظلوم و بی دفاع 

غزه دانستند.
ســران ایران و مالزی همچنین با تأکید رئیس جمهور بر 
ضرورت اتحاد و اقدام هماهنگ کشــورهای اسلامی برای 
مقابلــه با جنایات رژیم صهیونیســتی و توقف کشــتار و 
نسل کشــی در غزه، تصریح کردند که برگزاری نشســت 
سران کشــورهای همکاری اســلامی اقدام مؤثری در این 

راستا است.

افزایش بیش از ۱۲ درصدی مصرف 
برق نسبت به پارسال

صداوسیما- مازیار جمشیدی، مدیر بهره برداری و کنترل 
شبکه برق کشور گفت: پیش بینی می شود که اوج مصرف 

برق به 7۶ هزار مگاوات برسد.
وی با بیان این که از ابتدای هفته، مقداری از شدت گرما 
کاســته شــد و مصرف کاهش یافت، افــزود: گرمای هوا 
دوباره پایدار شــده و تا پایــان هفته افزایش خواهد یافت 
که متناسب با آن، مصرف برق روند افزایشی گرفته است.

جمشــیدی گفت: مصرف برق در زمــان اوج بار روز یک 
شــنبه، 74 هزار و 700 مگاوات بوده و روز گذشته حدود 

هزار مگاوات سنگین تر از دیروز است.
وی در ادامه گفت: از نظر مصرف انرژی در 24 ساعت نیز، 
حدود یک میلیون و 320 هزار مگاوات ساعت، کل مصرف 
مشــترکان بود که نسبت به سال قبل، بیش از 12 درصد 

افزایش یافته است. 
این مقام مســئول تأکید کــرد: علی رغم کاهش حدودی 
دمای هوا، مصرف برق همچنان بالا اســت و از هموطنان 
در بخش های مختلف درخواســت داریــم که راهکار های 
مدیریت مصرف را در زمان اوج بار روزانه و شــبانه به کار 

بگیرند. 
وی بیان کرد: اســتفاده از دور کند کولر های آبی، تنظیم 
دمای کولر هــای گازی روی دمای 24 درجــه و بالاتر و 
خودداری از به کار بردن وســایل برقی پرمصرف در زمان 
اوج بار، از جمله این راهکار ها اســت که به پایداری شبکه 

برق کشور کمک می کند.

رئیس قوه قضاییه: 
مسئله رمزارز ها جدی است

صدا و ســیما- رئیــس قوه 
قضاییه گفت: در حوزه رمز ارز 
با خلاء قانونی و اطلاع رسانی 
و آگاهی بخشی ناکافی مواجه  

هستیم.
اژه ای  محســنی  غلامحسین 
در ادامــه با اشــاره به بازدید 
اخیر خــود از مجتمع قضایی 
تخصصــی ویژه رســیدگی به جرایم اقتصــادی پایتخت 
و مواجــه با چند پرونده مرتبط با رمزارزها، بیان داشــت: 
در بازدید اخیــر خود از مجتمع قضایــی تخصصی ویژه 
رســیدگی به جرایم اقتصادی، چند پرونده کثیرالشاکی 
مرتبط بــا رمزارز ها را مــورد مطالعه و بررســی اجمالی 
قرار دادم و بــا برخی از طرفین این پرونده ها به گفت وگو 
پرداختم؛ مســئولین مربوطه باید توجــه کنند که مقوله  
رمزارز هــا از جمله مقولات جدی اســت که هم می تواند 
مورد سوءاســتفاده عناصر مفســد و کلاهبردار قرار گیرد 
و هم احیاناً در شــرایطی می تواند مورد استفاده مطلوب 
و نافــع قرار گیرد؛ ولکن در ایــن مقوله ما با خلاء قانونی 
و اطلاع رسانی و آگاهی بخشــی ناکافی مواجه ایم؛ فلذا به 
معاون اول قوه قضاییه دســتور می دهم کــه با برگزاری 
جلســاتی با بخش های ذیربط از جملــه بانک مرکزی و 
وزارت اقتصاد، و همچنین همکاری معاونت پیشگیری از 
وقوع جرم قوه قضاییه، تدابیر و تمهیداتی را در قبال قضیه 
رمزارز ها اتخاذ کنند تا جلوی متضرر شدن مردم و احیاناً 
تاثیرگذاری سوء بر موضوعات پولی کشور بواسطه مقوله ی 

رمزارز ها گرفته شود. 
رسانه ها نیز نســبت به آگاهی بخشــی به مردم پیرامون 
مبحث رمزارز ها و شــگرد های کلاهبرداری از آنها بواسطه 

رمزارزها، اقدامات مقتضی را ترتیب دهند.

 ابلاغ سقف ۸۰۰ میلیون تومانی وام 
مسکن در گرو  تسریع  بانک مرکزی

فارس- به گفته قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در نهضت 
ملی مسکن، سقف تسهیلات 800 میلیون تومانی مسکن 
که در جلسه شورای عالی مسکن تصویب شد، هنوز توسط 

بانک مرکزی به بانک ها ابلاغ نشده است.
هادی عباســی با اشــاره به اهمیت تســهیلات بانکی در 
ساخت مسکن اظهار داشت: مردم منتظر و ما پیگیر ابلاغ 
افزایش سقف تســهیلات ساخت مسکن به 800 میلیون 
تومان توسط بانک مرکزی هســتیم. قائم مقام وزیر راه و 
شهرسازی در نهضت ملی مســکن گفت: در هجدهمین 
جلسه شــورای عالی مسکن، سقف تســهیلات به 800 
میلیون تومان افزایش یافت و این بند مورد تایید شورای 
عالی قرار گرفت اما تاکنون توسط بانک مرکزی ابلاغ نشده 
اســت.وی افزود: تأمین مالی در ســاخت مسکن علاوه بر 
هدایــت نقدینگی به بخش مولد اقتصــاد به دلیل بزرگ 
کردن کیــک اقتصاد آثار کاهش تورم بــه همراه افزایش 
اشــتغال را در پی دارد.عباســی تاکید کــرد: بازپرداخت 
تســهیلات 800 میلیون تومانی ساخت مسکن به صورت 
پلکانی است و مردم کمترین مسئله را در بازپرداخت این 

تسهیلات خواهند داشت.

صفحه3

بعد از گذشت 11 سال سرنوشت پل شیشه ای مشخص شد؛

 پل عابر پیاده با نماد  
»سفینه النجاه« جایگزین شد
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رئیسجمهور:

به کارگیری افراد توانمند به دور از نگاه های جناحی 
تحولی در روند اداره امور است

ایرنا- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در دیدارهای 
جداگانــه با مجامع نمایندگان اســتان های مرکزی، 
گیلان و مازندران، وجود اختلاف و انشقاق در درون 
حاکمیت و میان حاکمیــت و مردم را از بزرگ ترین 
تهدیدات علیه امنیت و پیشــرفت کشــور دانست و 
تصریح کرد: دولت چهاردهم ایجاد وفاق را مبنای کار 
خود قرار داد تا با غلبه بر اختلافات، همه ظرفیت ها 
و توانمندی های کشــور را در مســیر حل مشکلات 

هم افزا کند.
 وحدت بر محور اجرای سیاست های کلان نظام

رئیس جمهــور با بیــان اینکه دولت بــاور به اجرای 
حداکثری ســند چشم انداز، سیاســت های کلان و 
برنامــه پنج ســاله را محور تلاش بــرای ایجاد وفاق 
قــرار داده اســت، افزود: با وحدت بــر محور اجرای 
سیاست های کلان نظام می توان به زبان و راهکارهای 

اجرایی مشترک برای حل مشکلات کشور رسید.
پزشکیان کامل و صحیح اجرانشدن سند چشم انداز 
و سیاســت های کلان نظــام را که برآمــده از نظر 
کارشناسان و مورد تأیید رهبر معظم انقلاب اسلامی 

است، عامل تداوم مشــکلات کشور دانست و تأکید 
کرد: با وجود تفاوت سلایق و نظرات همه باید بر یک 
محور وفاق کنیم و آن نظرات رهبری معظم انقلاب 

است که باید برای همه فصل الخطاب باشد.
رئیس جمهــور به کارگیری افــراد توانمند به دور از 
نگاه های جناحی و سیاســی را تحولی در روند اداره 
امور کشور برای رفع نقائص و حل مشکلات دانست 
و از نمایندگان مجلس خواســت دولت را در تدوین 
شــاخص های، انتخــاب و انتصاب مدیــران اجرایی 

متخصص، کارآمد و تحول گرا کمک کنند.
 اختصاص منابع کشور به اولویت های با بیشترین 

بهره مندی عمومی 
وی گفت: تلاش خواهیم کرد منابع محدود کشــور 
را با دقت و وســواس و بر مبنای عدالت و طرح های 
آمایش ســرزمینی به اولویت های جــدی و اموری 
اختصاص دهیم که بیشــترین بهره مندی عمومی از 
آنها نصیب مردم می شــود. همچنین تلاش خواهیم 
کرد با تعامل صادقانه با مردم حداکثر مشارکت مردم 

را در اداره امور جذب کنیم.

در این جلسه نمایندگان استان های مرکزی، گیلان 
و مازنــدران نیز به تشــریح مهم تریــن دغدغه ها و 
مســائل حوزه های انتخابیه خود و نیز مسائل کلان 
ملی از جمله تسریع در تکمیل پروژه های نیمه تمام، 
اختصاص ســهم عادلانه از مالیات صنایع به استان 
محل استقرار، اجرای سیاست های اقتصاد دریامحور 
در سواحل شمالی، رسیدگی به مشکلات برنج کاران 
و ضرورت ایجاد هماهنگی میان کلیت هیئت وزیران 

پرداختند.
 مهم ترین دغدغه دولت چهاردهم کاستن از فاصله 

جامعه و حاکمیت با تأمین رضایتمندی مردم است
 پزشکیان همچنین در جلسه هیئت دولت به تشریح 
موضوع مهم رابطه دولت و حاکمیت در نظام اسلامی 
و دیدگاه دولت چهاردهــم در این باره پرداخت و با 
تعیین کننده دانســتن نقش مردم به عنوان پشتوانه 
اصلــی حکومت ها در تمام مقاطــع تاریخی، تصریح 
کرد: امروز مهم ترین دغدغه و مسئله  دولت چهاردهم 
این اســت که چگونه با اقــدام و عمل خود از فاصله 
میــان مردم و حاکمیت کاســته و موجبات رضایت 

بیشتر مردم را فراهم کند.
رئیس جمهــور در همین رابطه به ســالگرد فاجعه 
کودتای آمریکایی 28 مرداد اشــاره کــرد و با بیان 
اینکه رویکرد آمریکا در قبال کشورهای جهان همواره 
مبتنی بر مداخله گری بوده است، انشقاق و اختلافات 
داخلی را از جمله دلایل موفقیت آمریکا در این کودتا 
عنوان کرد و افزود : اگر در آن مقطع وحدت و انسجام 
بین روحانیت، روشنفکران و مردم حاکم بود، به طور 
حتم این توطئه آمریکایی علیه مردم ایران با شکست 

مواجه می شد.
پزشــکیان در ادامه به عمق باور و اطمینان حضرت 
امام خمینی )ره( به پشتیبانی مردم از نظام و انقلاب 
اسلامی اشاره کرد و افزود: حضرت امام )ره( با همین 
اطمینان خاطر از همراهی و پشتیبانی مردم از نظام 
و انقلاب توانست مقابل همه تهدیدات و توطئه های 

آمریکا ایستاده و آنها را به شکست بکشاند.
رئیس جمهور ابراز امیدواری کرد با کمک مجلس در 
سرعت بخشیدن به تشکیل کابینه و با مشارکت مردم 
روند خدمت رسانی دولت و تلاش برای حل مشکلات 

کشور و تحقق چشم انداز بدون وقفه استمرار یابد.
 پزشــکیان در بخش دیگــری از ســخنان خود از 
وزیر کشــور خواست شــرایط به گونه ای برای سفر 
زائرین اربعین حســینی فراهم شــود کــه در این 
 حرکت عظیم مردمی مشــکلی بــرای زوار حضرت 

اباعبدا... الحسین )ع( پیش نیاید.
 توجه ویژه به کاهش آمار تلفات سوانح جاده ای

رئیس جمهــور همچنین توجه ویــژه به کاهش آمار 
تلفات ســوانح جــاده ای را مورد تأکید قــرار داد و 
بر ضــرورت اقدامات پیشــگیرانه در ایــن زمینه از 
جمله رفع نقاط حادثه خیز جاده ای، ارتقای ســطح 
آموزش هــای رانندگی و تشــویق رانندگان منضبط 

تأکید کرد. پزشــکیان بر اهتمــام دولت چهاردهم 
نســبت به رفع مشکلات بازنشستگان نیز اشاره کرد 
و گفت : ارتقای خدمات درمانی و تســریع و تسهیل 
پرداخت حقوق و مطالبات بازنشستگان در دستورکار 

دولت چهاردهم خواهد بود.
 اعزام  65 ورزشکار به مسابقات پارالمپیک

در جلســه هیئت دولت، وزیــر ورزش و جوانان در 
گزارشی از روند آماده سازی کاروان ورزشکاران ایرانی 
برای اعزام به مســابقات پارالمپیک، گفت : جمهوری 
اسلامی ایران با 65 ورزشــکار در 10 رشته ورزشی 
بخش آقایان و 5 رشــته ورزشی در بخش بانوان در 

این مسابقات حضور پیدا خواهد کرد. 

ایرنا- ناصر کنعانی، ســخنگوی وزارت امور خارجه در نشست 
خبــری هفتگی خود در خصــوص برگزاری مراســم اربعین، 
اظهارداشت: لازم می دانم از کمک های دولت عراق و تلاش های 
ارزنده ای که امسال و طی سال های گذشته انجام دادند تشکر 
کنم و از ملت بزرگ، کریم و ســخاوتمند عراق که همچنان با 
آغوش گشاده و روی باز توفیق میزبانی از زائران سیدالشهدا را 

دارند نیز تشکر می کنم.
 رونــد دادگاه کودتای ۲۸ مرداد تا رســیدگی کامل به 

دادخواهی شهروندان  ایرانی ادامه پیدا خواهد کرد
وی در خصوص سالروز کودتای 28 مرداد توسط آمریکا، گفت: 
اولین جلسه رسیدگی به پرونده کودتای 28 مرداد سال 1۳۳2 
با حضور جمعی از حقوق دانان و اســاتید دانشگاه  برگزار شد. 
اساس برگزاری این دادگاه یک مبنای قانونی جدی دارد که بر 
مبنای اصل ۳۴ قانون اساسی دادخواهی حق هر فرد و شهروند 
ایرانی اســت. کنعانی افزود: بنــد 1 ماده 10 قانون الزام دولت 

به پیگیری جبران خســارات ناشــی از اقدامات آمریکا مبنای 
قانونی دیگری است. در این چارجوب دادخواست بیش از ۴00 
هزار نفری شــهروندان ایرانی از استان های مختلف کشور علیه 
آمریکا در اقــدام به کودتای 28 مرداد را داریم. در راســتای 
احقاق حقوق شــهروندان ایرانی و دادخواســتی که دادند این 
دادگاه تشکیل شده و روند آن تا رسیدگی کامل به دادخواهی 

شهروندان  ایرانی ادامه پیدا خواهد کرد. 
 ایران از هر تلاش صادقانه به منظور آتش بس و پایان دادن 

به جنایات رژیم صهیونیستی استقبال می کند 
ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص مذاکرات آتس بس 
در غــزه گفت: در ضرورت برقــراری فوری آتش بس در جنگ 
ده ماهه غزه هیچ کس تردیدی ندارد و اســتمرار جنایات رژیم 
صهیونیســتی نتیجــه بی عملی جامعه جهانــی و به خصوص 
شــورای امنیت سازمان ملل تحت تاثیر فشارهای آمریکا است 
و جمهوری اسلامی ایران از هر تلاش صادقانه ای که به منظور 
آتش بس و پایان دادن به جنایات گســترده و وحشــیانه رژیم 
صهیونیستی باشد استقبال می کند و در ماه های گدشته یکی 
از مهم ترین کشــورهایی بود که به طور صادقانه از تمام توان و 
ظرفیت دیپلماتیک خود برای پایان توقف ماشین کشتار رژیم 

صهیونیستی استفاده کرده است.
 توپ آتش بس در زمین آمریکا و اسرائیل

وی ادامه داد: ما دولت آمریکا را به عنوان دولت صالح و دارای 
صلاحیت برای پیگیری موضوع آتش بس نمی دانیم که این هم 
به واســطه عملکرد خود آمریکا است که حامی تمام عیار رژیم 
صهیونیســتی و شــریک جنایات این رژیم بودن است. آمریکا 
بارها نشان داده که متعهد به امنیت رژیم صهیونیستی است و 

هیچ تعهدی به صلح و امنیت منطقه ای و جهانی ندارد.
کنعانــی بیان کرد: در این ده ماه نیز آمریکا تمام عیار در کنار 
رژیم صهیونســیتی ایســتاده و اثبات کرده یک طرف جنگ 
و کشــتار و نه یک طرف صالح در ایجاد آتش بس اســت. اگر 
اراده ای در دولت آمریکا برای آتش بس وجود داشت این دولت 
از توان لازم برای توقف ماشــین کشــتار رژیم صهیونیســتی 

برخوردار است، اما از این مهم استفاده نکرده است.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه گفت: در مشــورت هایی که 
دوستان منطقه ای با ما در خصوص مذاکرات آتش بس داشتند 
گفتیم که از تلاش های همراه با حُسن نیت استقبال می کنیم. 
یک طرف اصلی موضوع رژیم صهیونســیتی است و یک طرف 
هم فلســطینی ها قرار دارند. وی افزود: رژیم اســرائیل نشان 
داد که تمایلــی به برقراری آتش بس و توقــف جنگ ندارد و 
واکنش های بعد از مذاکرات اخیر نیز همین را نشــان می دهد 
و این رژیم ذره ای از کشــتار مردم فلســطین نکاسته است و 
از طــرف دیگر جنبش حماس نیــز دیدگاه های خود را مطرح 

کرده و گفته رژیم صهیونسیتی شــروط جدیدی را ارائه داده 
که نشــان می دهد این رژیم تمایلی به برقراری آتش بس ندارد 
و توپ امروز در زمین دولت آمریکا و رژیم صهیونیستی است. 
کنعانی تصریح کرد: آمریکا باید مشــخص کند آیا هدف از این 
نشست ها یک مانور سیاسی و در جهت خرید زمان برای رژیم 
صهیونیســتی اســت یا واقعاً قصد ایجاد آتش بس دارند. باید 
منتطــر ماند و دیــد که در رفتار و عمــل آمریکا چطور عمل 
می کند ولی طرف حماس دیدگاه مثبتی تا به امروز از عملکرد 

آمریکا نداشته است.
 لبنان در برابر ماجراجویی اسرائیل ایستاده است

ســخنگوی وزارت امور خارجه بیان کــرد: ایران جهت حفظ 
امنیت خود در برابر متجاوز از همه امکانات خود مبتنی بر همه 
اصول بین المللی اســتفاده می کنــد و جامعه جهانی و به ویژه 
شــورای امنیت در جهت حمایت از صلح و امنیت بین المللی 

مسئولیت فوری و عینی دارد و لازم است به آن پایبند باشد.
وی ادامــه داد: در خصــوص مســئله لبنــان، ایــران جهت 
تأمیــن امنیــت منطقه تردیدی بــه خــود راه نخواهد داد و 
رژیــم صهیونیســتی را تهدیدی علیه همــه منطقه می دانیم. 
ماجراجویی رژیم صهیونیســتی صرفاً در ســایه اقدام قاطع و 
جدی جامعه جهانی متوقف خواهد شد و معتقدیم که آنها باید 

به مسئولیت خود متعهد باشند.
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رئیسمجلس:
قوه قضاییه مسئول رسیدگی

 به اموال مسئولان است
سلیمی،  علیرضا  ایسنا- 
نماینــده مردم تهران در 
مجلس شــورای اسلامی 
در جلســه علنی مجلس 
بررســی  جریــان  در 
صلاحیــت  و  برنامــه 
پیشــنهادی  وزرای 
دولــت، در اخطار قانون 
اســتناد  بــا  اساســی، 

به اصول قانون اساســی اظهــار کرد: همانطور کــه درباره مدارک 
تحصیلی وزرای پیشــنهادی اســتعلام گرفته می شــود، پیشنهاد 
 می کنم که درباره لیســت دارایی های وزرای پیشنهادی که پیشتر 
 مســئولیت داشــتند نیز اســتعلاماتی گرفتــه شــود و در اختیار 

نمایندگان قرار بگیرد.
وی همچنیــن گفت: در پــاره ای از موارد برنامه هایــی که وزرای 
پیشــنهادی دادند با برنامه هفتم توسعه مغایرت دارد این در حالی 
اســت که رئیس جمهور تأکید کردند که برنامه ایشان برنامه هفتم 

توسعه است.
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر 
سلیمی عنوان کرد: نمایندگان بر اساس اصل 8۴ می توانند بر همه 
مســائل نظارت کنند، امــا همین نمایندگان قانونــی را به تصویب 
رســاندند و قوه قضاییه را مســئول رســیدگی به وضعیت دارایی 
مسئولان کردند. در کارتابلی که وزرای پیشنهادی برنامه های خود 
را بارگذاری می کنند، گزینه ای درباره چگونگی وضعیت دارایی آنها 
وجود دارد، اما پاسخگویی به آن داوطلبانه است و وزرا از زمانی که 
مســئول شــدند مکلفند اموال و دارایی های خود را در اختیار قوه 

قضاییه بگذارند.
  برنامه هفتم تبدیل به قانون شده و وزرا باید اجرا کنند

 رئیس مجلس شــورای اسلامی همچنین در پاسخ به تذکر و اخطار 
علیرضا ســلیمی گفت: این اخطار وارد نیســت؛ زیــرا برنامه هفتم 
توسعه تبدیل به قانون شده است و وزرای پیشنهادی در صورت رأی 
اعتماد باید قانــون را اجرا کنند و خلاف آن نمی توانند عمل کنند، 

جز اینکه مجلس بخواهد با دوسوم آرا برنامه هفتم را اصلاح کند.
وی ادامه داد: البته مرکز پژوهش ها و معاونت نظارت مغایرت ها را به 
وزرای پیشنهادی ارائه کردند تا برای قرائت در صحن علنی بتوانند 
اصلاحات را انجام دهند و اگر پیشنهاد اضافی دارند می توانند داشته 

باشند و ما نمی توانیم مانع آنها شویم
گفتنی اســت ســلیمی در تذکر آیین نامه ای و اخطار قانون اساسی 
با اســتناد به اصــول 110 و 71 و مــاده 19۴ آیین نامه، گفت: بر 
اســاس ماده 9۴ آئین نامه اخطار صرفاً در مورد تخلف هیئت رئیسه 
نیست بلکه در مورد سایر موضوعات است و در بند یک اصل 110، 
سیاســت های کلی به عهده رهبر معظم انقلاب اســلامی است و در 
اصل 71 هم وظیفه مجلس قانون گذاری اســت و در اصل 7۳ شرح 
و تفســیر قانون اساسی به عهده مجلس اســت، در این رابطه 56 تا 
70 درصد برنامه های برخی وزرا بر اســاس گزارش معاونت مربوطه 
منطبق با برنامه هفتم توســعه و اســناد بالادستی نیست؛ بنابراین 

ضروری است راهکاری ارائه شود تا مغایرت ها رفع شود.

سخنگویوزارتامورخارجه:

رژیم اسرائیل مایل به پایان جنگ نیست
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82/9/15سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.

- هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
- بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

- شهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت
سپردههامستردمیگردد.

- شرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

- ســایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرج
است.

 - آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت
https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.

vendor.shiraz.irبرندهمناقصــهموظفبهثبتنامدرســایت -
میباشند.

- اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:
مرکزتماس:1456

شناسهآگهی:1772229


-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز

1403-591                           آگهي مناقصه عمومي 
نوبتاول:1403/05/29ابتکارجنوب

نوبتدوم:1403/05/30سبحان
شــهرداريمنطقهیکشیرازدرنظرداردپروژهساختمخزن200متر
مکعبیشــیرازZONEG1-RV1)بلوارشــهیدچمران(راازطریق
برگزاریمناقصهعمومیدرسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد
(باشــمارهفراخوان2003096688000435بهاشخاصواجدشرایط
واگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعــوتبهعملمیآیدبامراجعه
بهآدرسWWW.Setadiran.irنسبتبهدریافتاسنادمناقصهو
تحویــلآناقدامنمایند.درصورتعــدمعضویتقبلی،ثبتنامدر
ســامانهمذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضائ
مجازازسویمتقاضیانجهتشــرکتدرمناقصهالزامیاست.ضمناَ
درصورتنیازبهاطلاعاتبیشــترشمارهتلفن:07136476064آماده

پاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:32/436/870/536ریال

-مدتقرارداد:8ماه
شرایطشرکتکنندگان:متقاضیاندارایحداقلرتبه5دررشتهابنیه
ازسازمانبرنامهوبودجهکشور،ارائهگواهینامهتاییدصلاحیتایمنی

ازادارهکلتعاون،کارورفاهاجتماعی
-محلانجامکار:بلوارشهیدچمران

-مبلغســپردهشرکتدرمناقصه1/622/000/000ریالبصورتضمانت
نامهبانکییافیشواریزینقدیبحســابسپرده100805504742کد

مرجع100221بانکشهرشعبهچمرانبنامشهرداریشیراز
-برنــدگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشــوند

سپردهآنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5% مبلغپیشــنهادیبعنوانضمانتحسن
اجرایتعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.
-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانندحداکثر
تاساعت13:00روزسهشــنبهمورخ1403/06/06ازطریقمراجعهبه
ســامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافت

نمایند.
-آخرینمهلتارائهپیشــنهاداتوثبتاســنادومدارکدرسامانه
حداکثرتاســاعت13:00روزیکشــنبهمورخ1403/06/18میباشد.
شرکتکنندگانمیبایستتاقبلازبرگزاریکمیسیونسپردهشرکت
درمناقصهرابهصورتفیزیکیبهآدرسشیراز–چهارراهخلدبرین-

شهرداریمنطقهیک-واحددبیرخانهتحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزسهشــنبهساعت13:00مورخ
1403/06/20درمحلشــیراز-چهارراهخلدبرین–شــهرداریمنطقه
یک-طبقهســوم-سالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیراز

میباشد.
-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.

-تعدیلآحادبهابراساسبخشنامهشماره101/173073مورخ82/9/15
سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.

-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-شهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت
سپردههامستردمیگردد.

-شرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

-ســایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرج
است.

-آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت
https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.

vendor.shiraz.irبرندهمناقصهموظفبــهثبتنامدرســایت-
میباشند.

-اطلاعاتتماسســامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:
مرکزتماس:1456

شناسهآگهی:1772971
- 1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

1403-60۲                         آگهي مناقصه عمومي 

نوبتاول:1403/05/30سبحان
نوبتدوم:1403/05/31شیرازنوین

شهرداریشیرازدرنظرداردحفاریچاهعمیقوالفجرراازطریقبرگزاریمناقصهعمومیدر
سامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(باشـــــمارهفراخوانهای2003096688000377بهاشخــاصواجد
WWW.Setadiran.irشرایطواگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعمــــلمیآیدبامراجعهبهآدرس
نسبتبهدریافتاسنادمناقصهوتحویلآناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدرسامانهمذکور
ودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضائمجازازسویمتقاضیانجهتشرکتدرمناقصهالزامیاست.

شرایطشرکتکنندگان:
ارائهحداقلرتبه5رشــتههایکاوشهایزمینیازســازمانبرنامهوبودجهیاصلاحیتبرنامهوبودجهحفاری

چاههایعمیقونیمهعمیقالزامیاست.
ارائهسابقهکارمرتبطدرزمینهموضوعمناقصهالزامیمیباشد.
ارائهگواهینامهتاییدصلاحیتایمنیپیمانکارانالزامیمیباشد.

-مبلغسپردهشرکتدرمناقصهبصورت:
-ضمانتنامهبهنفعشهرداریشیرازباشناسهملي:14002091671وکداقتصادي:411364877455یافیشواریزی

نقدیبحسابسپردهبهشماره100805504742بانکشهر،کدمرجع101660

-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپردهآنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشــنهادیبعنوانضمانتحسناجرایتعهداتبصورتضمانتنامهبانکییا

فیشواریزیاخذمیگردد.
-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانندحداکثرتاســاعت15مورخه1403/06/08ازطریق

مراجعهبهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.
-آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثرتاساعت13مورخ1403/06/25میباشد.
شــرکتکنندگانمیبایستتاقبلازبرگزاریجلسهکمیسیونسپردهشرکتدرمناقصهرابهصورتفیزیکیبه

آدرسابتدایبلوارچمران–قبلازکوچهیک-سازمانسیمامنظرفضایسبزشهریتحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشــاییپاکات:ساعت13مورخ1403/06/26واقعدرچهارراهخلدبرین،شهرداریمنطقهیک،

طبقهسوم،سالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیرازمیباشد
-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.

-هیچگونهوجهیبابتتعدیلوپیشپرداختدادهنخواهدشد.
-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-شهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورتسپردههامستردمیگردد.
-شرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیفشهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملات

شهرداریمیباشد.
-سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.

-آگهیواطلاعاتمربوطبهمناقصهازطریقسایتhttps://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.
-متقاضیانشرکتدرمناقصهموظفبهثبتنامدرسایتvendor.shiraz.irمیباشند.
-اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:مرکزتماس:1456

شناسهآگهی:1773009
-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز

 آگهي مناقصه عمومي1403-533

 مبلغ برآوردشرحردیف
اولیه)ریال(

 مبلغ
تضمین)ریال(

 مدت
بازدید میدانی قرارداد

 حفاری چاه1
 31403/06/17ماه۲3/304/600/۸551/۲00/000/000عمیق والفجر

ساعت 10 صبح



ناظر خدمات اربعین شهرداری شیراز در مرز شلمچه خبر داد: 

خدمات دهی شهرداری شیراز
 در موکب احمد بن موسی )ع( در کربلا 

مســعود زارعــی، ناظــر خدمــات اربعین 
شهرداری شیراز در مرز شــلمچه و روح ا... 
اربعین شهرداری  خوشبخت، مسئول ستاد 
شــیراز در بازدید از موکب احمد بن موسی 
)ع( در کربلا از خدمات دهی حوزه مقاومت 
بسیج شهدای شــهرداری این کلان شهر در 

این موکب خبر دادند. 
ناظر خدمات اربعین شــهرداری شــیراز در 
مرز شــلمچه گفت: یکی از بندهای مصوبه 
شــورای اســلامی  شــهر، حضور ۳۰ نفر از 
خادمین زوار اباعبدا...الحسین)ع( در موکب 
احمد بن موسی )ع( در کربلای معلا است. 

 زارعی حضور خادمین زوار اباعبدا. . . الحســین )ع( در موکب حضرت احمد بن موســی )ع( کربلا را 
بســیار تأثیرگذار دانست و عنوان کرد: این موکب در شرایط بسیار خوب و در عرصه بسیار گسترده در 
حال ارائه خدمات به زوار امام حسین)ع( است و شهرداری شیراز نیز با مصوبه شورای اسلامی  شهر در 

این خدمتگزاری سهیم است. 
روح ا... خوشــبخت، مسئول ستاد اربعین شهرداری شــیراز نیز اظهار کرد: براساس مصوبه ستاد اربعین 
کشــوری و ستاد اربعین استانی و همچنین مصوبه شورای ششم، شهرداری شیراز موظف شد علاوه بر 
استقرار و فعالیت در موکب احمد بن موسی)ع( در مرز شلمچه، ۳۰ نفر از همکاران نیز همگام با سپاه 

فجر فارس در موکب احمد بن موسی در کربلای معلا در خدمت به زوار حضور یابند.
روح ا... خوشبخت بیان کرد: ۳۰ نفر از همکاران شهرداری شیراز از حوزه های مختلف که دارای سنوات 
و تجربیات قوی در این حوزه هســتند به همراه خادمین زوار حضرت اباعبدا...الحســین )ع( در موکب 
موکب احمد بن موســی )ع( کربلا خدمات دهی می کنند. وی با اشــاره به این بازدید گفت: ما شــاهد 
و ناظر اقدامات بســیار خوب در راســتای اســکان زائرین، توزیع نذورات بین زائرین و مواردی از قبیل 
حوزه های تأسیســاتی، نگهداری و سایر مواردی هســتیم که موردتوجه هم استانی های عزیز و زائرین 

اباعبدا... الحسین)ع( واقع شده است.
معاون شــهردار شــیراز ابراز امیدواری کرد: با چنین کارهای بزرگی شــاهد برپایی و برگزاری هرچه 
باشکوه تر مراسم بزرگ اربعین حسینی )ع( که هر ساله اقتدار نظام مقدس جمهوری اسلامی  و شیعیان 

امت اسلامی  را رقم می زند، باشیم. 

 معاون زیارت و گردشگری استانداری فارس خبر داد: 

برپایی ۱۰۸ موکب از فارس در مرز شلمچه و کشور عراق

محمد فرخ زاده، معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری 
فارس در نشســت خبری با بیان اینکه ســتاد اربعیــن در قالب 18 
کارگروه از 4 ماه پیش در اســتان فارس شــکل گرفته، اظهار داشت: 
در حال حاضر 6 موکب فارس در مرز شلمچه و 1۰2 موکب در کشور 
عراق مســتقر است و در شهر های ســامرا و کاظمین نیز ستاد اربعین 

فارس ایفای نقش می کند.
 وی همچنین با اینکه سه سال متوالی حوزه مدیریت شهری خرمشهر 
بر عهده فارس اســت، افزود: برای جاماندگان اربعین در فارس نیز در 
تمام شهرســتان ها، پیش بینی برنامه های پیاده روی اربعین انجام شده 

است. 
ازفارس170هزارنفردرسامانهسماحنامنویسیکردهاند

 معاون هماهنگی امور زائرین و گردشــگری اســتانداری فارس افزود: 
از این اســتان 17۰ هزار نفر برای شرکت در مراسم اربعین در سامانه 
سماح نام نویســی کرده اند. همچنین تاکنون 1۳25 سفر با اتوبوس از 

استان انجام شده و 8 هزار زائر جابه جا شده اند. 
فــرخ زاده تعداد پرواز های برنامه ریزی شــده برای مراســم اربعین از 
فرودگاه شیراز را 48 پرواز اعلام کرد و گفت: فارس تنها استانی است 
که از سه فرودگاه شیراز، لار و لامرد پرواز های بین المللی برای اربعین 

خواهد داشت. 
محلهبالاکفتشیرازثبتملیشدهاست

وی با اشــاره به اینکه فارس در حوزه شــهر ها و روستا های ثبت ملی 

شده، صنایع دســتی، ستاد اجرایی خدمات ســفر، اعطای تسهیلات 
کم بهره، دریافت نشــان ملی اصالت و ایستگاه های ۳۰ - 6۰ عشایری 
رتبه نخســت کشــور را دارد، گفت: محله بالاکفت شــیراز به عنوان 

نخستین محله صنایع دستی و هنر کشور ثبت ملی شده است. 
معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس همچنین 
با بیان اینکه متاســفانه برخی از دســتگاه ها در حوزه میراث فرهنگی 
و گردشــگری تمکین لازم ندارند، عنوان کــرد: علی ر غم اینکه بحث 
هیئت امنایــی شــدن برخــی از آثار تاریخــی و فرهنگــی از جمله 
تخت جمشــید، حافظیــه، ســعدیه و غیــره تأیید و ابلاغ شــده، اما 
میراث فرهنگی به دلیل آن که نمی خواهد حاکمیت خود را از دســت 

بدهد تاکنون اجازه نداده این اتفاق رقم بخورد. 
بایدبودجههایتخصیصیبهسرعتجذبشود

فرخ زاده ادامه داد: تخصیص اعتبار 1۰۰ میلیارد تومانی مرمت ســقف 
بازار وکیل نیز دو سال قبل انجام شده، اما اخیراً پاکت های مناقصه آن 
بازگشــایی شده است. وی با تأکید بر اینکه باید بودجه های تخصیصی 
به سرعت جذب شود، گفت: اگر سرعت عمل نداشته باشیم سقف بازار 
برای ما می ماند و کاری به حسن و حسین ندارد! فرخ زاده در خصوص 
جذب اعتبار تخصیص یافته برای موزه منطقه ای هم گفت: باید کسی 
که مقصر اســت را پیدا کنیم و در عین حال تدابیر لازم در تخصیص 

بودجه به بهترین شکل انجام پذیرد. 
وی به موضوع ســامان دهی دریاچه مهارلو هم اشــاره و با بیان اینکه 
تاکنون سه جلسه با حضور میراث فرهنگی، محیط زیست و فرمانداری 
سروســتان در این باره برگزار شده است، گفت: برخی از مجموعه ها و 
جاذبه های گردشــگری و طبیعی فارس بلاصاحب و رها شــده است. 
در واقع ظرفیت های زیادی در حوزه میراث فرهنگی و گردشــگری در 
اســتان وجود دارد که رها شــده اند. معاون هماهنگــی امور زائرین و 
گردشــگری استانداری فارس به بحث سامان دهی آرامستان دارالسلام 
نیز اشــاره و عنوان کرد: از زمان شــورای چهارم شیراز این آرامستان 
دارای طرح تحقیقاتی، مرمت و توســعه بوده، اما فریاد وا اســلاما در 
شبکه های اجتماعی و فضاسازی شورای پنجم این کلان شهر، نشان از 

سهم خواهی عده ای برای خود بوده است. 

چهارمین ســتاد اســتانی خانــواده و جمعیت به ریاســت 
محمد هادی ایمانیه، استاندار فارس برگزار شد. 

 اســتاندار فــارس در این جلســه با تأکید براینکه مســئله 
جمعیت برای کشــور ما دارای ارزش و اهمیت بسیار زیادی 
اســت، گفت: در شرایطی به سر می بریم که جوانان بسیاری 
از مشکلات کشور را حل می کنند پس باید حتماً تدبیر کنیم 
و عقلانیت نیز به خرج دهیم تا این نیروی جوانی را همیشه 

برای کشور حفظ کنیم. 
 ایمانیــه راه حفظ نیروی جوان کشــور را صیانت از جوانی 
جمعیت عنوان کرد و از ضرورت توجه همیشــگی و مستمر 
همگان نسبت به آن سخن گفت و تصریح کرد: مدیرانی که 
به این موضوع اهمیــت نمی دهند باید برای ترک فعل خود 

نسبت به قانون پاسخگو باشند. 
سامانهرصدفعالیتدستگاههادرحوزهجوانیجمعیت

 وی بــا بیــان اینکه ســامانه ای برای رصد میــزان فعالیت 
دســتگاه ها در حــوزه جوانی جمعیت آماده شــده اســت، 
 افزود: سامانه ای در زمینه بررســی اجرای قوانین خانواده و 
جمعیت نوشــته شــده کــه نباید به فراموشــی ســپرده 
شــود؛ مدیران موظــف هســتند اقدامات انجام شــده در 
حــوزه جوانی جمعیت را در ســامانه ثبــت کنند. همچنان 
 کــه عــدم ثبــت فعالیت هــا در ســامانه خود بــه معنای 

ترک فعل است. 
 نماینــده عالــی دولت در فــارس، فرمانداران را مســئول 
وضعیت جوانی جمعیت در شهرستان ها معرفی و بر ضرورت 

پاســخگویی آنان تأکید کرد و گفت: رتبه بندی هایی که ارائه 
می شود باید به تشویق برترین ها و تنبیه ضعیف ترین ها منجر 

شود. 
 وی از فعالیت های انجام شــده در زمینه پرداخت تسهیلات 
فرزندآوری و اعطای زمین رایگان به مشمولین قدردانی کرد 

و خواستار افزایش بیش از پیش سرعت آنان شد. 
در ایــن جلســه ضمن ارائــه گــزارش ارزیابــی ازدواج و 
موالیــد ســه ماهــه اول ســال 14۰۳، وضعیــت پرداخت 
تســهیلات ازدواج و فرزندآوری و متقاضیان در صف انتظار 
 بانک ها توســط دبیر شــورای هماهنگی بانک های اســتان 

تشریح شد. 
همچنین وضعیت تخصیص و واگــذاری زمین طرح جوانی 

جمعیت بر اســاس مصوبه شــورای مسکن اســتان توسط 
مدیرکل راه و شهرسازی اســتان، مدیرکل راه و شهرسازی 

لارستان و شرکت عمران شهر صدرا ارائه شد. 
در پایان این جلســه، از همکاران درگیــر در اداره کل راه و 
شهرســتانی فارس و لارستان به ســبب اقدامات انجام شده 
در حوزه اعطای زمین به مشــمولین قانون جوانی جمعیت 

تقدیر شد. 

تأکید استاندار فارس در چهارمین ستاد استانی خانواده و جمعیت: 

مسئله جوانی جمعیت برای کشور بسیار ارزشمند است
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

در دیدار نماینده ولی فقیه در استان
 و مدیرکل صداوسیمای فارس تأکید شد:

گفتمانسازیرسانهملیبرایپیشرفتاستان

امیر رئوف، مدیرکل صداوســیمای فارس با آیت ا... لطف ا... دژکام، نماینده 
ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز دیدار و گفت وگو کرد.

در این دیدار نماینده ولی فقیه در فارس ضمن تبریک و ابراز خرســندی 
بابت انتصاب رئوف به سمت مدیرکل صداوسیمای فارس، شناخت ایشان 
از ظرفیت های اســتان در هم افزایی و همدلی با دســتگاه های اســتان را 

موجب شتاب در پیشرفت فارس دانست. 
آیت ا... دژکام بر گفتمان سازی صداوسیما حول محور جایگاه استان فارس 
به عنوان موتور پیشــران پیشرفت کشــور به ویژه در منطقه جنوب تأکید 

کرد. 
امام جمعه شیراز ابراز امیدواری کرد صداوسیمای فارس با مدیریت جدید 
بتواند به اهداف و برنامه های مدنظر دست یابد و بیش از پیش زمینه جلب 

رضایت مخاطبان را فراهم کند. 
امیــر رئوف، مدیرکل صداوســیمای فارس هم در ایــن دیدار بر ضرورت 
گفتمان ســازی صداوسیما به منظور هم افزایی و ایجاد صدایی واحد حول 

محور منافع استان تأکید کرد. 
رئوف با اشــاره به تدوین ســند تحول ســازمان صداوســیما با تأکید بر 
هویت محوری و عدالت گستری، آمادگی صداوسیمای فارس را برای یاری 
تمام مجموعه های خدمت  رســان استان در راســتای پیشرفت و اعتلای 

فارس اعلام کرد. 

معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز مطرح کرد: 
تحققبودجه۳۵هزارمیلیاردتومانیسرمایهگذاری

شهرداریشیرازطیدوسال

حمیدرضــا اســماعیلی، معــاون مالی و اقتصادی شــهرداری شــیراز با 
بیان اینکه 15 هزار میلیارد تومان بودجه تعریف شــده در ســال 14۰1 
در بخش ســرمایه گذاری جذب شــده اســت، از تحقق بودجــه 2۰ هزار 
 میلیــارد تومانــی ســال 14۰2 و انعقــاد قراردادهای ســرمایه گذاری 

خبر داد. 
وی بابیان اینکه بودجه ســرمایه گذاری شــهرداری شیراز از سال 14۰1 
شورای اسلامی  شهر شیراز هرساله معادل بودجه سنواتی مصوب می شود، 
تصریــح کرد: جهت تحقق این موضــوع پیگیری ها به صورت جدی انجام 

شده است. 
معاون مالی و اقتصادی شــهرداری شــیراز که تحقــق ۳5 هزار میلیارد 
تومانی بودجه ســرمایه گذاری شــهرداری شــیراز را طی دو سال نتیجه 
درایت، همدلی اهتمام مدیریت شــهری در این امر مهم است، بیان کرد: 
فعالیت های منســجم عواید این سرمایه گذاری ها در سطح شهر شیراز در 

سال های آتی نمایان خواهد شد.
اســماعیلی تنوع بخشــی پروژه های ســرمایه گذاری را نکتــه قابل توجه 
در تحقق بودجه ســرمایه گذاری دانســت و گفت: این قراردادها شــامل 
پروژه های احداث پارک آبی، تله کابین، آکواریوم، شهربازی، توسعه میدان 

اول تره بار شیراز، احداث پل های عابر پیاده، فیبر نوری و. . . است. 

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری فارس: 
اولیایدانشآموزانبرثبتنامحداکثر10درصدی

اتباعخارجیدرمدارسنظارتکنند

بهرنگ قربانی، مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی اســتانداری فارس 
گفت: از اولیــای دانش آموزان دعــوت می کنیم بر ثبت نــام حداکثر ده 

درصدی اتباع خارجی در مدارس استان نظارت کنند. 
 قربانــی گفت: با توجه به مطالبه مکرر مردمی  در خصوص جمعیت بالای 
دانش آموزان اتباع خارجی در مدارس و برخی نگرانی های موجود، حداکثر 
ظرفیــت ثبت نام دانش آموزان اتباع خارجی در مدارس اســتان فارس ده 

درصد در نظر گرفته شد. 
وی تأکیــد کرد: 1۰ درصــد ظرفیت حضور فقــط مختص کل جمعیت 
دانش آموزان در مدارس نبوده و این درصد در کلاس های درس نیز مدنظر 

بوده و می بایست رعایت شود. 
مدیــرکل امــور اتبــاع و مهاجرین خارجی اســتانداری فــارس از اولیا 
دانش آموزان خواســت: با توجه به مصوبه فوق و ابلاغ به مدارس اســتان 
نســبت به این مهم مطالبه گری داشته باشند و در صورت مشاهده تخلف 
و عدم رعایت مصوبه فوق به واحد بازرسی اداره کل امور اتباع و مهاجرین 
خارجــی واقع در بلوار مدرس نرســیده به خیابان فضــل آباد مراجعه و 

گزارش کنند. 
قربانی در پایان تأکید کرد: تا کنون هیچ گونه مجوز تاسیس مدرسه ویژه 
دانش آموزان اتباع خارجــی و همچنین ثبت نام صد در صدی در مدارس 
استان فارس صادر نشــده و تنها مجوز ثبت نام در مدارس همان حداکثر 

ظرفیت ده درصدی ویژه اتباع خارجی می باشد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس: 

یکخانهقاجاریدیگردرشیرازرتبهملیگرفت

و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل  ثابت اقلیــدی،  محمــد 
صنایع دســتی اســتان فــارس از ثبــت یک خانــه قاجــاری در بافــت 
تاریخــی شــیراز در فهرســت ملــی خبــر داد و گفت: خانــه تاریخی 
 »زارع جــدس و کدیــور« به شــماره ۳4151 در فهرســت ملی به ثبت 

رسیده است.
ثابت اقلیــدی با بیان اینکــه در حال حاضر ۳22 خانه تاریخی در شــهر 
شــیراز در فهرست ملی به ثبت رسیده است، افزود: طبق آمارهای موجود 
۳7۳ خانــه تاریخی فارس با قدمت دوره های زندیــه، قاجار و معاصر در 
فهرســت ملی قرارگرفته اســت و مطابــق قانون این آثــار تحت نظارت 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی است و هرگونه دخل 
و تصــرف و عملیــات منجر به تخریــب و یا تغییر هویت آن شــود برابر 
مواد 558 لغایت 56۹ از کتاب پنجم قانون مجازات اســلامی ، تعزیرات و 
 مجازات از دارنده جرم محسوب می شود و مرتکب مشمول مجازات قانونی 
خواهد شد و مرمت و بازسازی اثر صرفاً با تائید و نظارت این وزارت خانه 

ممکن خواهد بود. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان فارس در 
خصوص خانه تاریخــی »زارع جدس و کدیور« گفــت: قدمت این بنای 
ملی متعلق به دوره قاجار و پهلوی اول است و نام گذاری آن به نام مالکین 

قبلی بنا است. 

 بخشی از صحبت های استاندار فارس در نشست 
خبری خود با خبرنگاران در 22 مردادماه بهانه ای 
شــد تا بار دیگر به موضوع ترافیک یا بهتر است 
بگویم راه بندان خیابان کریم خان زند و استقرار 

مطب پزشکان بپردازیم. 
بلواری که حتی راه انــدازی خط ویژه اتوبوس و 
مترو هم نتوانســته از حجم ترافیک این خیابان 
به دلیل خیل عظیم اســتقرار مطب پزشکان و 
بیمارســتان ها بکاهد. بلواری که به دلیل حضور 
بیماران از داخل و خارج از کشور باعث شده که 
رفوژ وسط تبدیل به استراحتگاه و معبر پیاده رو 
خیابان هم پارکینگ خودوروها باشد و تمام این 
مشوق  ها باعث حضور شبانه روزی دست فروش ها 
نیز شده اســت تا در معبر جای سوزن انداختن 

نباشد. 
محمد هادی ایمانیه با اشاره به ترافیک سنگین 
بلوار زند شــیراز به عنــوان اصلی ترین بلوار این 
کلان شهر گفت: اخیراً به این توافق رسیدیم که 
عوارض مطب  پزشــکان در این خیابان به شکل 
قابل توجهی بالا برده شــود تا قسمتی از مطب 

پزشکان به شهر سلامت منتقل شود.
 اما بلوار زند یک زمان خط ویژه ایجاد می شــود 
و در زمانی دیگر بریدگی بولوارها بسته می شود. 

همه اقدامات انجام شده اما هنوز نتوانسته گره از 
راه بندان این بولوار بگشــاید. این شده که برخی 
مسئولان شهرداری به این نتیجه رسیده اند که 
باید مطب پزشکان از جایی که هم اکنون هست، 

به جای دیگری جابه جا شود. 
پزشــکان اما نظر دیگری دارند؛ آنها ترافیک این 
خیابان را ناشــی از فعالیت های خود نمی دانند 
و می گویند ایــن راه بندان به خاطر فعالیت های 
شــهرداری، وجود ساختمان های تجاری و البته 
دو درمانگاه بزرگ مطهری و امام رضا )ع( شکل 

گرفته است. 

شــمار بیمارانی که برای درمان بــه بولوار زند 
شیراز می آیند کم نیســت. به ویژه اینکه شیراز 
پیشــرفته ترین شــهر ایران از نظر پزشــکی به 
شــمار می رود. این شــهر، هــدف بیمارانی که 
از اســتان های همســایه برای درمان به فارس 
می آیند هم هست. در عین حال بیشتر پزشکان 

در خیابان زند مستقر شده اند.
 ایــن از لحاظ اقتصادی هم قابل توجیه اســت؛ 
چراکــه دو بیمارســتان بزرگ شــیراز - یعنی 
بیمارســتان های ســعدی و نمــازی- از دیرباز 
در ایــن خیابان قرار داشــته و طبیعی بوده که 

مطب پزشــکان در نزدیک تریــن نقطه به این 
بیمارستان ها قرار بگیرد. 

در عین حال در طول زمان درمانگاه های مطهری 
و امام رضا )ع( هم در همین محدوده ســاخته 
شده و این شــده که برخی عامل راه بندان های 
بولوار زند را وجود مطب های پزشــکان در این 
خیابان می دانند. راه بندان البته تنها امان بیماران 
و شهروندانی که گذارشــان به این بولوار افتاده 
را نبریده اســت، وجود این دو بیمارستان باعث 
شده ســرعت اورژانس برای رساندن بیماران به 

بیمارستان ها هم کمتر شود. 
شــهرک سلامت پروژه ای است که برای ختم به 
خیر شدن این بلوار مدنظر است. استاندار فارس 
درباره تجمع مطب های پزشکان در خیابان زند 
شــیراز که موجب بروز ترافیک سنگین در این 
منطقه شــده اســت، افزود: این حرف درستی 
است. شــهر ســلامت شــیراز در حال احداث 
 اســت و قســمتی از این مطب ها بایــد بدانجا 

منتقل شود. 
اخیراً به این توافق رســیدیم که عوارض مطب  
پزشــکان در این خیابان به شکل قابل توجهی 
بالا برده شــود و بر عکس در شهر سلامت ایجاد 
رغبت و انگیزه برای پزشکان کنیم که مطب خود 
را بدانجا منتقل کنند. اما احداث شهر بین المللی 
ســلامت با مســاحت یک هزار هکتار در استان 

فارس و خبر از بهره برداری آن در نیمه اول سال 
14۰4 با ساخت بیمارستان های هزار تخته، هتل، 
کلینیک های روزانه متنوع با رشته های مختلف و 
دیگر مراکز درمانی سهم بسزایی در بخش درمان 
و سلامت استان و گردشگری سلامت کشور ایفا 
خواهد کرد. اســتاندار فارس با اشاره به ساخت 
واحدهای مسکونی برای کارکنان شهر سلامت، 
تأکید کــرد: مجتمع های ورزشــی، خدمات و 
رفاهــی، کارخانــه داروی گران قیمت کم حجم، 
 فــرآوری گیاهــان دارویی در این شــهر ایجاد 

خواهد شد. 
ایمانیه با بیان اینکه آینده درخشانی پیش روی 
شهر بین المللی ســلامت شیراز در کشور وجود 
دارد، ادامه داد: از تمامی  سرمایه گذاران داخل و 
خارج از کشــور برای حضور و سرمایه گذاری در 
شهر سلامت شــیراز دعوت می کنیم و از لحاظ 
اقتصادی و اجتماعی یقیناً برای ســرمایه گذاران 

سود سرشاری خواهد داشت. 
اســتاندار فارس تصریح کــرد: رئیس جمهور در 
دور دوم ســفر خود به اســتان فارس، شیراز را 
قطب ســلامت در کشــور معرفی کردند که با 
تکمیل شهر ســلامت طی چند سال آینده این 
شــهر پذیرای توریست های ســلامت و بیماران 
 کشــور و خارجی بیشــتر از ظرفیــت کنونی 

خواهد بود. 

 سال ۹2 شــورای چهارم 
را  طرحی  شــیراز  شــهر 
مصــوب کــرد مبنــی بر 
احداث پل شیشــه ای بر روی رودخانه خشک و در مجاروت 

پل علی بن حمزه )ع(. 
در این طرح شــورای شهر شــیراز انجام مطالعات در مورد 
پیاده راه شــدن پل علی  بن )ع( و احداث نخســتین پل کف 

شیشه ای کشور در این کلان شهر را تصویب کرد.
اکنون بعد از گذشت 11 سال از این طرح و احداث پایه های 
این طرح در رودخانه، محمد رضا هاجری، عضو شورای ششم 

که سابقه حضور در شورای چهارم را دارد در نشست خبری 
25 مرداد ماه با خبرنگاران درباره آخرین وضعیت اجرایی پل 
شیشــه ای در مجاورت حرم مطهر علی بن حمزه )ع( اظهار 
کرد: با توجه به اینکه مصوبه اجرای این طرح از سوی شورای 
چهارم بود، درخواســت لغو احداث این پروژه مطرح شد اما 

با آن موافقت نشد. 
لذا پیشــنهاد داده شــد تا برای ســازه ای که بیش از چند 
میلیارد برای آن هزینه شــد، طرحــی جدید در نظر گرفته 
شــود و این پیشــنهاد مطرح شــد تا یک پل عابر پیاده با 
نماد ســفینه النجاه طراحی شــود و صنایع دستی شیراز در 
آن ارائه شــود. تاریخچه اخبار مرتبط با پل شیشــه ای علی 
بن حمزه نشــان می دهد که در 12 دی ماه سال ۹7 رئیس 
ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری وقت شهرداری 
شــیراز از اجرای زیرگذر جنوبی رودخانه خشک و در ادامه 
 پــروژه محوطه ســازی حرم مطهر علی بن حمــزه )ع( خبر

 داده بود.
شــکوهیان افزود: در حال حاضر پروژه زیرگذر شــمالی این 
محور به طور کامل اجرا و محوطه روبه روی حرم آماده سازی 
شده و عملیات اجرایی زیر گذر جنوبی نیز به محض دریافت 
مجوز پلیس وشــورای ترافیک اســتان برای محدودیت های 

ترافیکی این محل آغاز می شود.
وی خاطرنشان کرد: با تکمیل این پروژه، مسیر حرم علی بن 
حمزه )ع( در راستای محور عرفان تا دروازه اصفهان به طور 
کامل به پیاده راه تبدیل می شــود و شهروندان نیز می توانند 
به صورت پیاده از طریق پل فعلی علی بن حمزه )ع( خود را 

به آن سوی رودخانه برسانند.
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اما در ســال ۹6 بود که حیدر اســکندرپور، شــهردار وقت 
شــیراز اعلام کــرد کــه عملیــات اجرایی برای ســاخت 
 پل شیشــه ای علــی  بن حمــزه، ابتــدای ســال ۹7 آغاز 

خواهد شد. 
اســکندرپور گفت: پل شیشــه ای علی  بن حمــزه به عنوان 
یک شــاخصه  گردشــگری در یکــی از مهم ترین محورهای 

گردشگری شیراز قرار دارد. 
وی با اشــاره به نزدیک بودن ایام نوروز، بر لزوم زیباســازی 
شهر و سامان دهی معابر و بازگشایی گره های ترافیکی ناشی 
از وجود کارگاه های عمرانی تأکید کرد. شــهردار وقت شیراز 
گفت: با تســریع رونــد پروژه های عمرانی شــاهد تحول در 
 وضعیت ترافیکی شــهر شیراز طی یک ماه آینده و ایام نوروز 

خواهیم بود. 
او گفت: با برنامه عملیاتی و مالی که تدوین کرده ایم، ســال 
آینده هیچ مشکل مالی برای اجرای پروژه های عمرانی شهر 
نخواهیم داشت. شهردار شــیراز، نظم، جدیت و شفافیت به 
دور از تعارف هــای معمول را از اصــول کاری حوزه عمران 

شهری برشمرد.

علاجترافیکبلوارزند
 انتقال پزشکان به شهرک سلامت 

بعد از گذشت ۱۱ سال سرنوشت پل شیشه ای مشخص شد؛

 پل عابر پیاده با نماد »سفینه النجاه« جایگزین شد



تسنیم- عبدالمجید تبون، رئیس جمهور الجزایر گفت 
که نیروهای مســلح کشــورش برای کمــک نظامی به 
 غزه در صورت باز شــدن مرز مصر به روی این کشــور 

آماده است.
تبون که از نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری الجزایر 
در هفتم اکتبر )14 مهر آینده( اســت، شب گذشته در 
یک گردهمایی تبلیغاتی در شهر قسنطینه، این اظهارات 

بی سابقه را به زبان آورد.
او گفت: قسم به خدا هرگز فلسطین و به ویژه غزه را رها 
نخواهیم کرد و الجزایر آماده اعزام ارتش به غزه اســت؛ 
قول داده ام که ارتش آماده  است و به محض اینکه مرزها 
باز شد و اجازه عبور کامیون ها و اتوبوس ها داده شد، ما 

طی20 روز، در غزه چند بیمارســتان خواهیم ساخت و 
صدها پزشک به آنجا اعزام خواهیم کرد.

تبون در ادامه گفت: مســئله فلســطین، فقط مســئله 
فلسطینیان نیست؛ بلکه مسئله الجزایر نیز هست و این 
کشور آماده کمک به همکیشان و همتباران خود است. 
رئیس جمهور الجزایر گفت که از زمان جنگ های صلیبی 
)زمان اشغال قدس به دست مسیحی ها(، الجزایری ها با 

فلسطین در ارتباط بوده اند.
رئیس جمهــور الجزایر گفت که ارتش کشــورش برای 
کمــک نظامی به غزه در صورت باز شــدن مرز مصر به 

روی این کشور آماده است.
عبدالمجیــد تبــون، رئیس جمهــور الجزایــر گفت که 
نیروهای مسلح کشــورش برای کمک نظامی به غزه در 
صورت باز شدن مرز مصر به روی این کشور آماده است.

تبون که از نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری الجزایر 
در هفتم اکتبر )14 مهر آینده( اســت، شب گذشته در 
یک گردهمایی تبلیغاتی در شهر قسنطینه، این اظهارات 

بی سابقه را به زبان آورد.
این حرف هــای تبون به مصری ها به ویــژه طرف داران 
ژنــرال عبدالفتاح السیســی، رئیس جمهور مصر خوش 
نیامد و آن ها در مقابل حرف های محمد حسنی مبارک، 

رئیس جمهور اســبق مصر را بازنشــر کردند که طی آن 
بدون اشــاره به الجزایر گفته است که برخی از آمادگی 
کشورشــان برای اعزام نیــرو به فلســطین می گویند، 
این ها کشورهایی هســتند که در سخن گفتن به دنبال 

آزادسازی هستند.
علی رغــم این مواضــع، یمنی ها از ایــن اظهارات تبون 
اســتقبال کردند. محمد علی الحوثی، عضو شورای عالی 
سیاســی یمن گفت که این اظهارات مهم، خیلی خوب 

و بی نظیر است.
الحوثی گفــت: به اذن خدا، بــا جبهه های محور قدس 
به منظور تحرکات بیشــتر و گشودن جبهه های جدید، 
به منظــور هماهنگی جهت کمک به غزه و فلســطین، 
اقداماتــی صورت می گیرد. او ادامه داد: ما در یمن آماده 
هماهنگــی و همکاری با الجزایر به منظور کمک به غزه 
هستیم. الجزایر به دلیل سابقه ضد استعماری خود علیه 
فرانسه به کشور انقلاب و ضد استعمار معروف است که 
گفته می شــود در این راه بیش از یک میلیون شــهید 
تقدیم کرده اســت. این کشــور همواره مواضع قاطع و 
صریح در حمایت از فلسطین داشته و روز گذشته تبون 
نیز اعلام کرد که سوخت در اختیار لبنان قرار می دهد و 

در شرایط سخت از این کشور حمایت می کند.
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 انتظار حمله ایران، اسرائیلی ها را به »مرز جنون« 
کشانده است

فارس- صهیونیســت ها می گویند که تهدیدات حزب ا... و انتظار 
بی پایان برای پاسخ ایران، می تواند شهرک نشینان را دیوانه کند. 
آنها می گوینــد که ما نمی توانیم دیگر ایــن بلاتکلیفی را تحمل 
کنیم؛دانســتن اینکه در معرض شوک الکتریکی قرار خواهیم گرفت، بدتر از تجربه 
کــردن عملی آن اســت. روزنامه یدیعوت آحارانوت در یادداشــتی به قلم دانا بان 
لوزون با اشــاره به این موضوع، نوشــت که ارزیابی ها نشان می دهد حزب ا... حتماً 
حمله خواهد کرد و تنها منتظر زمان مناسب است. بر اساس این گزارش، علاوه بر 
نگرانی از سرنوشت اسرای اسرائیلی  در نوار غزه و تمایل شهرک نشینان به بازگشت 
به شــهرک هایی که از آنجا خارج شده اند، »اسرائیل« با واقعیتی غیر منطقی که به 
مرزهای توهم می رسد، در انتظار پاسخ است.این روزنامه نوشت که اگر چیزی بدتر 
از یک فاجعه وجود داشته باشد، آن، انتظار برای وقوع آن و عدم اطمینان در مورد 
زمان، چگونگی و شدت آن است. انتظار در حالت عدم اطمینان، نگرانی و آشفتگی 
بیشتر را تغذیه می کند. یدیعوت در خاتمه نوشت که اسرائیل از هفتم اکتبر 2023، 
در یک واقعیت جنون آمیز و غیرقابل کنترل به سر می برد. ما باید بررسی کنیم که 
در چنین واقعیت غیرقابل تحملی، چه بر سر روح و روانمان آمده است. این روزنامه 
تأکید کرد که مقامات امنیتی ارشد در جلسه کابینه سیاسی-امنیتی که پنجشنبه 
گذشته برگزار شد، هشدار دادند که اقدامات تلافی جویانه ایران یا حزب ا...، ضرورتا 
با حمله موشکی و حملات پهپادی نخواهد بود بلکه می تواند تلاش برای ترور وزرا 
و اعضای کنست، افســران ارشد ارتش اسرائیل و مقامات سابق موساد و شاباک را 
نیز شــامل شــود. بر همین اساس نیز شــاباک درجه آماده باش خود را بالا برده و 
دســتورالعمل هایی را برای همه گروه های مرتبط و افــراد عالی رتبه برای افزایش 
هوشــیاری صادر کرده است. زیرا هدف قرار گرفتن یک مســئول ارشد اسرائیلی 

می تواند یک دستاورد بزرگ برای طرف مقابل باشد.

سازمان ملل:
 2023، مرگبارترین سال برای امدادگران بود

فارس- ســازمان ملل ضمن محکوم کردن خشــونت بی سابقه 
علیه امدادگران بین المللی، سال 2023 را مرگبارترین سال برای 
امدادگران توصیف کرد.طبق گزارش وبگاه »فرســت پست«، در 
ســال 2023، تعداد بی ســابقه 280 امدادگر که اکثراً در غزه بودند، کشته شدند.
ســازمان ملل همچنین هشــدار داده است که ســال 2024 احتمالاً تعداد تلفات 
امدادگران بیشتر از سال 2023 خواهد بود و از جامعه بین الملل خواست تا اقدامات 
بیشتری را برای محافظت از امدادگران انجام دهند و عاملان این جنایات را مسئول 

بدانند و محاکمه کنند.
جویس مسویا، سرپرست دفتر سازمان ملل متحد برای هماهنگی امور بشردوستانه 
)OCHA( در روز جهانی بشردوستی در بیانیه ای اعلام کرد: عادی سازی خشونت 
علیه امدادگران و عدم پاســخگویی غیرقابل قبول، خــلاف وجدان و تاحد زیادی 
بــرای عملیات های امــدادی در هرمکانی مضر اســت. در ادامه ایــن بیانیه آمده 
اســت با کشته شــدن 280 امدادگر در 33 کشور در ســال گذشته، سال 2023 
مرگبارترین ســال ثبت شــده برای جامعه بشردوســتانه جهانی بود.تعداد تلفات 
امدادگران در ســال 2023 در مقایسه با کل ســال 2022،  افزایش 137 درصدی 
داشــته است. در ســال 2022، 118 امدادگران کشته شــدند. این آمار و ارقام با 
اســتناد به پایگاه داده امنیتی امدادگران است که از سال 1997 تاکنون، اطلاعات 
 مربوط به تلفات امدادگران را رهگیری می کند.ســازمان ملل اعلام کرد که بیش از 
نیمی از مرگ و میر امدادگران در ســال 2023 یا همان 163 مورد به امدادگرانی 
مربوط می شود که در سه ماهه اول جنگ غزه در حملات هوایی رژیم صهیونیستی 

کشته شدند.

تعداد شهدای خبرنگار غزه به ۱۶۹ تن رسید
تسنیم- وزارت بهداشت نوار غزه اعلام کرد که در ادامه حملات 
ارتش اشغالگر صهیونیستی به شهر خان یونس در جنوب نوار غزه 
ابراهیم محارب، خبرنگار فلسطینی به شهادت رسیده است. دفتر 
رسانه ای دولت فلســطین در نوار غزه اعلام کرد که با شهادت این خبرنگار، شمار 
شــهدای اصحاب رســانه از آغاز جنگ علیه غزه تا این لحظه به 169 نفر افزایش 
یافته اســت. جنگ غزه خون بارترین جنگ برای جامعه خبرنگاران و روزنامه نگاران 
بوده اســت. فعالان رسانه ای در تجاوز نظامی رژیم صهیونیستی به نوار غزه متوجه 
خطرات فراوانــی از جمله حملات هوایی ویرانگر اســرائیل، اختلال در ارتباطات، 
کمبود منابع و قطعی گســترده برق هســتند. جنایات رژیم صهیونیســتی علیه 
خبرنگاران به منظور جلوگیری از بیان حقایق و جلوگیری از انتشــار اخبار درست 
همچنان ادامه دارد و این درحالی است که جوامع بین المللی از هرگونه پاسخی در 

برابر اقدامات ضد بشری رژیم صهیونیستی امتناع می کنند.

مقام سابق سعودی؛ بن سلمان امضاء پدرش را برای 
آغاز جنگ با یمن جعل کرد

ایرنا- سعد الجابری در مصاحبه ای که در تارنمای بنگاه سخن پراکنی 
انگلیس منتشــر شد، گفت که محمد بن ســلمان امضای پدرش را در 
 یک فرمان ســلطنتی جعل کرد و جنگی را آغاز کرد که پس از سال ها 

به بن بست رسیده است.
الجابری که از عربستان گریخته و در کانادا زندگی می کند، سال هاست 
که با حکومت ســعودی اختلاف داشته و ریاض را متهم کرده که برای 

کشاندنش به عربستان، دو فرزندش را زندانی کرده است.
الجابری به شبکه بی بی سی انگلیسی گفت که یک مقام معتبر و قابل 
اعتماد مرتبط با وزارت کشــور عربســتان به او اعلام کرد که شاهزاده 

محمد فرمان سلطنتی اعلان جنگ را به جای پدرش امضاء کرد.
الجابری در ادامه تصریح کرد: تعجب کردیم که در یک فرمان سلطنتی 
مجوز مداخله زمینی صادر شــده اســت. او امضای پدرش را برای آن 

فرمان سلطنتی جعل کرد. قدرت تصمیم گری پادشاه رو به افول بود.
جنگ عربســتان علیه انصارا... یمن که بن ســلمان وعده پایان سریع 
آن را داده بود، نزدیک به یک دهه اســت که ادامه دارد. در جریان این 
جنگ بیش از 1۵0 هزار نفر کشــته شدند و در جریان یکی از بدترین 

فجایع انسانی جهان، ده ها هزار نفر دیگر جان خود را از دست دادند.
الجابری همچنین بار دیگر مدعی شد که شاهزاده محمد در نظر داشت 
ملک عبدا... پادشــاه سابق را با حلقه ســمی تهیه شده از روسیه ترور 
کند. وی این ادعا را ســال 2021 نیز در مصاحبه با شبکه سی بی اس 
مطرح کرده بود. الجابری گفت: او برای ترور من برنامه ریزی کرد. تا مرا 

نکشد، آرام نمی گیرد. در این شکی ندارم.

هشدار مسکو به برلین درباره تصرف اموال روسیه
فارس- درخواســت یکی از احزاب آلمانی از دولت برلین برای فروش 
اموال بلوکه  شــده روســیه و ارائه آن به اوکراین بــرای تداوم جنگ با 
این کشــور، با هشــدار تند مســکو همراه شــد. وزارت امــور خارجه 
فدراســیون روســیه به دولت آلمان هشــدار داد که در صورت تصرف 
اموال بلوکه  شــده این کشــور، با واکنش متقابل مسکو مواجه خواهد 
شــد.پیش از این، شاخه محلی حزب »اتحادیه دموکرات مسیحی« در 
ایالت برلین درخواست کرده بود که اموال بلوکه شده روسیه در آلمان، 
توســط دولت فروخته و از عایدی آن برای کمــک نظامی به اوکراین 
استفاده بشــود.اولگ تیاپکین، مدیر بخش سوم اروپایی وزارت خارجه 
روسیه در مصاحبه با شــبکه »ریانووستی« گفت: درخصوص املاک و 
مســتغلات توقیف شده روســیه در آلمان، ما از نزدیک وضعیت آن را 
رصد می کنیم و بلافاصله به کوچکترین تلاشــی برای تجاوز به دارایی 
حاکمیت کشورمان واکنش نشان می دهیم. تیاپکین در این باره توضیح 
داد: پیامی که ما به مقامات آلمانی ارســال می کنیم بسیار واضح است، 
هرگونه اقدام غیرقانونی، ناگزیر مســتلزم واکنش مناســب در رابطه با 

املاک آلمان در کشور ما خواهد بود.

 تمدید لغو پروازهای »لوفت هانزا« به تل آویو 
تا 2۶ آگوست

مهر- شرکت هواپیمایی لوفت هانزای آلمان تمام پروازهای این شرکت 
به مقصد تل آویو را تا 26 آگوست )پنجم شهریور( لغو کرد.

لوفت هانزا پیش تر پروازهای این شــرکت به چندین مقصد در منطقه 
از جملــه تل آویو، بیروت، امان و اربیل را تا 21 آگوســت )31 مرداد( 
لغو کرده بود. در پی ترور اســماعیل هنیه در دهم مرداد به دست رژیم 
صهیونیستی در تهران، هراس واشنگتن و تل آویو از واکنش قطعی ایران 
و محور مقاومت افزایش یافته اســت. در بحبوحه نگرانی های گسترده 
درباره این حمله احتمالی، بسیاری از شرکت های هواپیمایی پروازهای 
خــود را به تل آویو لغــو کرده یا کاهش داده اند. همچنین بســیاری از 
کشورها نیز از شهروندان خود خواسته اند تا بدون درنگ اراضی اشغالی 
و لبنــان را ترک کنند. خطوط هوایی »امریکــن ایرلاینز« نیز به طور 
رسمی تمام پروازهای رفت و برگشت این شرکت هواپیمایی به اراضی 

اشغالی را تا آوریل 202۵ لغو کرد.

مقام اسرائیلی؛ به محمود عباس اجازه رفتن به غزه 
را نخواهیم داد

فــارس- روزنامه اســرائیلی »یدیعــوت آحارانوت«، بــه نقل از یک 
مقام اســرائیلی نوشت اســرائیل »به محمود عباس، رئیس تشکیلات 

خودگردان فلسطین اجازه رفتن به غزه را نخواهد داد.«
رئیس تشــکیلات خودگردان فلسطین که هفته گذشته به ترکیه سفر 
کرده بود، در مصاحبه ای با رســانه های این کشور گفت که قصد رفتن 

به نوار غزه را دارد.
روزنامه یدیعوت آحارانوت نوشت: اسرائیل در جریان درخواست عباس 
برای رفتن به غزه نیســت؛ اما تشــکیلات خودگردان گفته است که به 
اســرائیل اطلاع خواهد داد. خبرگزاری تشکیلات خودگردان فلسطین 
»وفــا« می گویــد: هدف از این ســفر، حضور محمود عبــاس در کنار 
اهالی غزه و تأکید بر این موضوع اســت که کشــور فلسطین و سازمان 
آزادی بخش سرپرست و مســئول تمام خاک فلسطین هستند و سعی 
دارنــد وحدت ملی را احیــا کنند. خبرگزاری تشــکیلات خودگردان 
همچنین اشاره کرده است که برای موفقیت این اقدام، حمایت شدن و 
مشــارکت افراد تا جای ممکن، با سازمان ملل، کشورهای عضو شورای 
امنیت، کشــورهای عربی و اســلامی، اتحادیه عرب، سازمان همکاری 
اســلامی، اتحادیه اروپا و آفریقا و همچنین کشورها و قدرت های مهم 

جهان ارتباطات انجام شده است.

آغاز رزمایش تابستانی سئول-واشنگتن در 
بحبوحه تشدید تنش ها

مهر- رزمایش نظامی بزرگ و 11 روزه موسوم به »سپر آزادی اولچی« 
با همکاری مشــترک آمریکا و کره جنوبی آغاز شــد؛ رزمایشی که یون 
سوک یول، رئیس جمهور کره جنوبی هدف آن را تقویت آمادگی دفاعی 

برابر تهدیدهای کره شمالی خوانده است!
این رزمایش که تا 29 آگوست ادامه دارد، در بحبوحه تشدید تنش های 
بیــن مرزی میان کره شــمالی و جنوبی برگزار می شــود. بنا به اعلام 
ســتاد مشــترک ارتش کره جنوبی، در این رزماش، مانورهایی از جمله 
شبیه ســازی رایانه ای مانور مقر فرماندهی، تمرینات میدانی همزمان و 

مانورهای دفاع مدنی انجام خواهد شد.
در این رزمایش حدود 19 هزار نیرو از کره جنوبی در 48 مانور میدانی 
شامل فرود آبی خاکی شرکت خواهند کرد. این رقم در رزمایش پارسال 
38 مانور بود. ســتاد مشترک ارتش کره جنوبی اعلام کرد: این رزمایش 
توان و آمادگی متحدان را به منظور پاسخ به هرگونه اقدام تحریک آمیز 
و دفاع برابر تسلیحات کشتار جمعی کره شمالی بیش از پیش افزایش 
خواهــد داد. یک مقام کره جنوبی که نخواســت نامش فاش شــود در 
گفت وگو با »یونهاپ« گفت که در جریان این رزمایش، برای نخستین 
بار مانوری با شبیه سازی سناریوی »حمله هسته ای کره شمالی« انجام 
خواهد شد. رئیس جمهور کره جنوبی در جریان جلسه کابینه این کشور 
گفت که رزمایش مشترک سئول و واشنگتن بر تجمیع توانمندی های 
متحدان برای رویارویی با ســناریوهای مختلــف بحران، تمرکز دارد و 
هــدف آن »ایجاد بازدارندگی برابر تهدیدهــای نظامی، جنگ روانی و 

حملات سایبری رو به افزایش کره شمالی« است.
پیونگ یانگ همواره رزمایش های مشترک آمریکا با متحدانش از جمله 
کره جنوبی و ژاپن را »آماده ســازی برای حمله به کره شمالی« توصیف 
کرده و نســبت به آن هشدار داده است. آمریکا و سئول این موضوع را 

رد کرده و مدعی هستند که این رزمایش ها »ماهیت دفاعی« دارد!

وزیر خارجه آمریکا: 

مذاکرات جاری، آخرین فرصت برای برقراری آتش بس است
بلینکــن، وزیر خارجه  آنتونــی  ایرنا- 
آمریــکا که هــم اکنــون در چارچوب 
منطقــه  بــه  خــود  دوره ای  ســفر 
ســر بــه  اشــغالی  ســرزمین های   در 
می برد،روز گذشــته دربــاره دور جدید 
مذاکرات برای دســتیابی به آتش بس و 
تبادل اســیران بین رژیم صهیونیستی و 
جنبش حماس افزود: »مذاکرات به نقطه 

حساسی رسیده است«.
بلینکن به جای فشــار یکجانبه بر رژیم 
صهیونیســتی که تاکنون مانع دستیابی 
بــه آتش بس در نوار غزه شــده اســت، 
جنبــش حمــاس را نیز بــه زعم خود 
مســئول این وضعیت دانســت و گفت: 
بایــد تلاش های  اســرائیل و حمــاس 
 جــاری در مذاکــرات را از مســیر خود 

خارج نکنند.
 وی همچنیــن مدعــی شــد: تــلاش
می کنیم از تنشــی که مانع دستیابی به 
توافق برای مبادله اســرا و یا به افزایش 
درگیری و گســترش دامنه آن به دیگر 

مناطق شود، جلوگیری کنیم.
بلینکن گفت: زمان آن رســیده اســت 
که همــه طرف هــا از هــر اقدامی که 
امکان دســتیابی بــه توافــق را از بین 
می بــرد، خودداری کننــد. وزیر خارجه 
آمریکا روز یکشــنبه برای دیدار و گفت 
و گو با بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر و 
اســحاق هرتزوگ، رئیس و یوآو گالانت، 
 وزیــر جنگ رژیــم صهیونیســتی وارد 

تل آویو شد.
 وزارت امــور خارجــه آمریــکا نیــز در
این باره اعلام کرد: بلینکن روز سه شنبه 

با هدف مذاکره درباره آتش بس در غزه، 
وارد قاهره خواهد شد.

جنبش حماس بر لزوم آتش بس پایدار، 
لزوم عقب نشــینی کامــل ارتش رژیم 
صهیونیســتی از نــوار غزه و بازگشــت 
از جنوب  فلســطینی  آوارگان  آزادانــه 
و مرکــز نوار غــزه به خانه هــای خود 
در شــمال این منطقــه از طریق محور 
نتســاریم و کنترل فلسطینی ها بر محور 
صلاح الدیــن بدون حضــور ارتش رژیم 

صهیونیستی تأکید دارد.
این درحالی اســت که نتانیاهو همچنان 
بر باقی مانده ارتش رژیم صهیونیســتی 
در محــور صلاح الدین و لزوم بازرســی 
آوارگان فلســطینی در محور نتســاریم 
هنگام بازگشــت آنها به شمال نوار غزه 
برای به ادعای خــود جلوگیری از عبور 
 مبــارزان مســلح از این محــور تأکید

می کند.
روز  صهیونیســتی  رژیــم  رســانه های 
گذشــته گــزارش دادنــد کــه آمریکا 

پیشــنهاد جدیدی موسوم به »پیشنهاد 
در  مذاکره کننــدگان  بــه  بهبودیافته« 
 نشســت اخیــر در دوحــه قطــر ارائه 
کرده اســت. کشــورهای قطــر، مصر و 
آمریکا به عنــوان میانجی های مذاکرات 
بیانیــه ای  در  جمعــه  روز  آتش بــس 
مشــترک، پایان این دور از مذاکرات در 
شــهر دوحه را اعلام کردنــد. در بیانیه 
مشــترک کشورهای قطر، مصر و آمریکا 
آمده است که مقامات بلندپایه سه کشور 
به عنوان میانجی، با هدف دســتیابی به 
توافق برای آتش بس در نوار غزه و آزادی 
فشــرده ای  گفت وگوهای  در  اســیران، 
شــرکت کردنــد و ایــن گفت وگوها در 

فضایی جدی و سازنده برگزار شد.
درحالی که رسانه های رژیم صهیونیستی 
و برخی مقامات آمریکایی از پیشرفت در 
دور جدیــد مذاکرات در دوحه ســخن 
گفتند، منابــع جنبش حماس با رد این 
ادعا گفتند که مذاکرات نتیجه ای در بر 
نداشــته اســت. جنبش حماس بر لزوم 

فشار بر کابینه نتانیاهو برای تن دادن به 
طرح مورد توافق تأکید دارد. با این حال، 
قرار است دور درگیری از مذاکرات هفته 

آینده در قاهره برگزار شود.
ســامی ابوزهری، از مســئولان ارشــد 
جنبــش مقاومت اســلامی فلســطین 
)حماس( با اشــاره به مذاکرات روزهای 
پنجشــنبه و جمعه در دوحه قطر گفت: 
مذاکــرات و توافــق واقعــی در جریان 
نیســت و ما فقط شــاهد تــلاش برای 
تحمیل خواسته های اسرائیل و آمریکا به 

مقاومت هستیم.
ابوزهــری اضافه کرد: ســخن از نزدیک 
بودن دســتیابی به توافق، توهم است و 
آنچه از طریق میانجی ها شنیدیم، نشانه 
عقب گــرد کامل در مذاکــرات و نقض 
مفاد مورد توافق در مذاکرات 2 جولای 

)12 تیرماه( است.
اســامه حمدان از دیگر مسئولان ارشد 
جنبش حماس نیز گفت که اراده واقعی 
از ســوی آمریکا برای برقراری آتش بس 

در غزه وجود ندارد.
حمدان افــزود: آنچه آمریکایی ها اکنون 
پیشــنهاد می کنند، شــامل آتش بس یا 
از  عقب نشینی ارتش رژیم صهیونیستی 

نوار غزه نمی شود.
وی بــا بیان اینکــه در مذاکرات جاری 
هنوز صحبتی از اسامی اسرای فلسطینی 
نشــده اســت، گفت: آتش بس باید در 
چارچــوب معیارهای روشــنی تضمین 
شــود. حمدان افزود: تلاش آمریکا برای 
زمان دادن به رژیم اشــغالگر برای انجام 

کشتارهای بیشتر است.

 ادعای قانونگذار ارشد آمریکایی در مورد برنامه 
هسته ای ایران

باشــگاه خبرنگاران- رئیس کمیته اطلاعــات مجلس آمریکا 
مدعی شــد که ایران تا پایان ســال جاری میلادی می تواند خود 

را یک کشور دارای سلاح هسته ای اعلام کند.
مایک ترنر، رئیس کمیته اطلاعات مجلس آمریکا در مصاحبه با شبکه سی بی اس 
گفت: با توجه به عملکرد دولت کنونی آمریکا، ممکن اســت بر اســاس احتمالاتی 
که در گزارش های خبری مطرح شــده، )ایران( تا پایان ســال جاری خود را یک 
کشور دارای سلاح هســته ای اعلام کند. ترنر، نماینده جمهوری خواه ایالت اوهایو، 
همچنین از ســخنان اخیر دونالد ترامپ، رئیس جمهوری پیشین آمریکا که گفته 
بود »به دنبال بد رفتاری با ایران نیست« و روابط واشنگتن با تهران حسنه خواهد 
بود، حمایت کرد. نامزد جمهوری خواهان در انتخابات 1۵ آبان همچنین گفته بود 
که ایران نمی تواند سلاح هسته ای داشته باشد و همه ما به دنبال اطمینان از عدم 
دستیابی آنها به ســلاح هسته ای هستیم. ترنر با بیان آنکه ترامپ ضد ایران است، 
اســتدلال کرد که اذعان به نقاط قوت دشمنان نقطه ضعف ما محسوب نمی شود. 
وی افزود: دونالد ترامپ با فشــار حداکثری بر ایران، به نحو بی سابقه ای بیشترین 

فشار اقتصادی و نظامی دولت آمریکا را بر ایران وارد کرد.
وی مدعی شــد: آزادی عمل و نرمشی که ایران در دولت بایدن برخوردار است به 
آنهــا این امکان را داده که تلاش کنند بر انتخابات مــا تأثیر بگذارند و برنامه های 

غنی سازی و نظامی هسته ای را ادامه دهند.
ترنــر گفت که دولت بایدن در موضوع های هک )ســتاد انتخاباتی ترامپ(، نشــر 

اکاذیب و سوء قصد علیه وی، ایران را مسئول نمی داند.

گفت و گوی نخست وزیر قطر و دبیرکل سازمان ملل درباره 
جنگ غزه

مهر- وزارت امور خارجه قطر روز گذشــته اعلام کرد که شــیخ 
محمد بن عبدالرحمن آل ثانی، نخســت وزیر و وزیر امور خارجه 
قطر، روز یکشــنبه در تماس تلفنی بــا آنتونیو گوترش، دبیرکل 
ســازمان ملل متحد، درباره تحولات اخیر در غزه و سرزمین های فلسطینی اشغال 
شده توسط رژیم صهیونیستی و نیز تلاش های مشترک برای پایان دادن به جنگ 
در غزه و کاهش تنش ها در خاورمیانه گفت و گو کرده است. بر اساس بیانیه وزارت 
امور خارجه قطر، در این تماس تلفنی، بر لزوم کاهش تنش ها و تأکید بر نقش مهم 
میانجی گری های مشترک در پایان دادن به جنگ در غزه و رفع بحران های جاری 
در منطقه تأکید شــده است. همچنین دبیرکل ســازمان ملل متحد از تلاش های 
مســتمر قطر برای دســتیابی به راه حل عادلانه و پایدار در مورد مسئله فلسطین 
قدردانی کرد. در این راســتا؛ روز جمعه، میانجی گــران در مذاکرات آتش بس غزه 
اعــلام کردند که ایالات متحده پیشــنهاد جدیدی برای کاهــش اختلافات میان 
حماس و رژیم صهیونیستی ارائه کرده است. همچنین مقرر شد که دور جدیدی از 

مذاکرات قبل از پایان هفته در قاهره برگزار شود.
این موضوع بر اســاس بیانیه مشــترک مصر، قطر و آمریکا پس از پایان دور دوم 
مذاکرات که در دوحه برگزار شــد، اعلام شده است. این در حالی است که چندین 
دور مذاکرات متعدد در قاهره و دوحه طی ماه های گذشــته به نتیجه ای نرســیده 
اســت و در این مدت تل آویو به جنگ خونین و خانمان ســوز علیه غزه ادامه داده 
اســت. این جنگ که وارد یازدهمین ماه خود شــده، تاکنون به شهادت و زخمی 

شدن بیش از 132 هزار فلسطینی منجر شده است.

اخبار کوتاه جهان

الجزایر: 

ارتش برای کمک به غزه آماده است

»هریس«، »ترامپ« را بزدل و ترسو خواند

 رئیس جمهور روسیه:

 مایه خوشحالی است که بتوانیم به امضای توافق صلح قره باغ کمک کنیم

آسیای غربی

آسیای میانه

تســنیم- کامــالا هریــس، معــاون رئیس جمهــور 
آمریــکا و نامزد دموکرات هــا برای انتخابــات 2024، 
در گردهمایــی انتخاباتــی خود در پنســیلوانیا، به طور 
 غیرمســتقیم و ضمنی دونالد ترامپ را مورد انتقاد قرار 
داد و او را فردی بزدل و ترســو خواند که سیاستش تنها 

تخریب رقباست.
وی ایــن گردهمایــی را در ایالــت کلیدی و حســاس 
پنســیلوانیا کنار معاونش تیم والــز، پیش از عزیمت به 
شیکاگو برای شرکت در کنوانســیون ملی دموکرات ها 
که از امروز آغاز می شــود، برگزار کرد. گردهمایی ملی 
دموکرات ها، به مدت 4 روز آغاز می شــود و قرار اســت 
هریــس در آخرین روز این گردهمایی به طور رســمی 

نامزدی حزب را بپذیرد.
هریس در جمع هوادارانش اظهار کرد: من فکر می کنم 
طی چند ســال گذشــته، این نوع انحراف اتفاق افتاده 
اســت که می توان گفت میزان قدرت یک رهبر براساس 
کسی است که شما او را سرکوب می کنید. اما می دانیم 
آنچه درســت است، این اســت که میزان واقعی قدرت 
یک رهبر، براساس کسی است که به او قدرت می دهید، 

هرکسی که به دنبال سرکوب دیگران باشد، فردی ترسو 
و بزدل است.

او به طور مســتقیم نامی از دونالد ترامپ نبرد در حالی 
که ترامپ در گردهمایی انتخاباتی خود در همین ایالت، 

هریس را فردی رادیکال و احمق خواند.
ترامپ، در سخنان خود در شــهر ویلکس بار در شمال 
شــرقی پنســیلوانیا، اعلام کرد که معتقد است شکست 
کامــالا هریــس، نامزد حــزب دموکــرات در انتخابات 
ریاســت جمهوری آمریکا در ۵ نوامبر 2024 آســانتر از 
شکست جو بایدن است. وی اضافه کرد: من بسیار بهتر 
از او به نظر می رسم، من خوش قیافه تر از هریس هستم.
آیــا گفــت:  هوادارانــش  بــه  خطــاب   ترامــپ 

  تاکنــون خنده او را شــنیده اید؟ او مانند انســان های 
دیوانه می خندد.

در همین حال فرانک لونتز سیاســتمدار جمهوری خواه 
آمریکایی و مشاور ارتباطاتی که به عنوان یک کارشناس 
نظرســنجی نیز فعالیت می کند، در مصاحبه با سی ان ان 
اظهــار کــرد: ترامپ بــا توهین های خود بــه مخالفان 
سیاســی اش، شــکاف جنســیتی بیــن رأی دهندگان 

انتخابات 2024 ایجاد می کند.

ایالت پنسیلوانیا با داشــتن 19 رأی الکترال بزرگترین 
شــانس نامزدهای انتخاباتی برای پیروزی در انتخابات 
ماه نوامبر است. پس از پنسیلوانیا، ایالت میشیگان با 1۵ 
رأی الکترال و ویسکانسین با 10 رأی الکترال، بیشترین 
آرای الکترال را دارند و همگی جزو ایالت های حساس و 

کلیدی و سرنوشت ساز شناخته می شوند.
ترامپ در ســال 2016، با حاشیه کمتر از یک درصد و 
اختلاف حدود 44 هزار رأی در پنسیلوانیا پیروز شد؛ در 
حالی که جو بایدن در انتخابات 2020 با حاشــیه 2/1 
درصد و با اختلاف بیــش از 80 هزار رأی در این ایالت 

پیروز شد.

ایســنا- ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه که 
به جمهــوری آذربایجان ســفر کرده اســت، گفت که 
روســیه و آذربایجان حوزه های زیادی، از جمله مسائل 
همکاری های صنعتی، حمل ونقل و لجســتیک و صنایع 

سبک دارند.
خبرگزاری اسپوتنیک گزارش داد که پوتین در دیدار با 
الهام علی اف، رئیس جمهور آذربایجان گفت: مسلماً، ما 
می توانیم نه تنها درباره انرژی، بلکه درباره همکاری های 
صنعتــی، حمل ونقل، لجســتیک و صنایع ســبک نیز 
گفت وگو کنیم. ما با آذربایجان حوزه ه های زیادی برای 

کار مشترک داریم.
رئیس جمهور روســیه افزود که ســفر علی اف به مسکو 

 انگیــزه خوبی بــرای روابط میان روســیه و آذربایجان 
ایجاد کرد.

پوتین به علی اف گفت: روابط تجاری و اقتصادی به طور 
موفقیت آمیزی در حال توسعه است. من با شما موافقم، 
شــما در دیدار پیشینمان در روســیه گفتید که چهار 
میلیارد و خرده ای آمار خوبی اســت اما این با پتانسیل 

توانمندی های ما همخوانی ندارد.
او افزود که آن ها روز یکشــنبه درباره مسئله حل وفصل 
وضعیت قفقاز جنوبی نیز گفت وگو کرده اند و دوشــنبه 

نیز به گفت وگو درباره آن ادامه می دهند.
پوتین درباره معاهده صلح میــان جمهوری آذربایجان 
و ارمنســتان اظهار کرد: اگر بتوانیم کاری برای پیشبرد 
رونــد امضای توافق صلح انجــام بدهیم و اوضاع امور را 
به سمت پاکســازی مرزها از نیروهای نظامی و تعیین 
حدود آن ها پیش ببریم، بســیار از این بابت خرســند 

خواهیم شد.
ولادیمیر پوتین همچنین خاطرنشــان کــرد که نتایج 
دیــدار خود بــا علی اف را با نخســت وزیر ارمنســتان 
مــورد بحث قــرار خواهد داد و بر تمایل روســیه برای 
مشــارکت در حل و فصل بین باکو و ایروان در صورت 
نیاز هــر 2 طــرف تأکید کــرد. پوتیــن همچنین بر 

 اشتیاق روســیه برای مشارکت در امضای معاهده صلح 
 و تعییــن مرز بین ارمنســتان و جمهــوری آذربایجان 

تأکید کرد.
رئیس جمهور روســیه همچنین گفت: مســکو اهمیت 
زیادی برای توجهی قائل اســت که باکو به توسعه زبان 
روســی اختصاص داده است و آمادگی دارد همکاری ها 

در حوزه امور بشردوستانه را گسترش دهد.
او ادامه داد، معلوم اســت که جمهوری آذربایجان هدف 
حل وفصل وضعیت در قره باغ را دنبال می کند و او برنامه 
دارد نتایج مذاکــرات در باکو را به نیکول پاشــینیان، 

نخست وزیر ارمنستان اطلاع دهد.
خبرگزاری اسپوتنیک در ادامه نوشت: علی اف در دیدار 
با پوتین گفت که آذربایجان از ســطح تعامل با روسیه 

رضایت دارد.
زاگولبــا گفــت:  ریاســت جمهوری  کاخ  در  علــی اف 
مــا تبــادل نظــر مفصلــی در زمینــه دیدگاه هایمان 
 درباره اهمیت مســائل دســتورکار دوجانبــه و امنیت 
منطقه ای داشــتیم. من از ســطح تعامل میان 2 کشور 
بســیار رضایت دارم، بیانیــه ای کــه در فوریه 2022  
 دربــاره همکاری مشــترک امضاء کردیــم، با موفقیت 

اجرایی می شود.



افزایش ۴۲ میلیمتری بارش ها در کشور

تسنیم- احد وظیفه، رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناس با اشاره به بارش 230 میلیمتر در کشور، اظهار کرد: این وضعیت نشان 
می دهد که شــرایط بارش کشــور نرمال است و نســبت به 11 ماه نخست سال 

گذشته 42 میلیمتر بارش بیشتری دریافت شده است.
وی افزود: با وجود اینکه میانگین پهنه ای بارش کشور نرمال است اما حدود نیمی 
از استان ها با کم بارشی مواجه هستند که بیشترین کم بارشی با میزان 106 میلی 

متر مربوط به استان چهارمحال و بختیاری است.
وی ادامه داد: همچنین اســتان های قزوین با کسری 78/5، گیلان 77/7، تهران 
66 و اســتان لرستان با 50/9 میلی متر در رده های بعدی استان های با بیشترین 
کم بارشــی در سال آبی قرار دارند. در مقابل اســتان کرمانشاه با رشد 84 میلی 
متر بارش نسبت به نرمال، بهترین دریافت کننده بارش کشور تا این موقع از سال 

زراعی است.
رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناس یادآور شد: 
پس از کرمانشــاه به ترتیب استان های مازندران با افزایش 67/6 میلی متر، ایلام 
59، خوزســتان 50/4 و اردبیل 46/9در رده های بعدی بهترین دریافت کنندگان 
بارش کشور تا این لحظه از سال زراعی قرار دارند. این درحالی است که گیلان با 
دریافت 761 میلی متر بارندگی، پر بارش ترین اســتان کشور و سمنان با دریافت 

72 میلی متر، کم بارش ترین استان کشور هستند.
وظیفه اضافه کرد: بارش کشــور از ابتدای مــرداد تا کنون در محدوده نرمال قرار 
داشــته و عمده بارندگی ها مربوط به نواحی نوار شــمالی کشــور و بخش هایی از 
نواحی جنوب و جنوب شــرق کشور بوده است. طی هفته اخیر در مناطق شمالی 
و جنوب شــرق بارش های خوبی داشتیم که سبب شده تا بارش یک هفته منتهی 

به صبح 26 مرداد ماه در محدوده بیشتر از نرمال قرار گیرد.

مدیر نظارت بر بورس های سازمان بورس خبر داد:
واریز ۱۰ همت به صندوق توسعه بازار سرمایه در انتظار 

تأیید بانک مرکزی

ایرنا- قادر معصومی خانقاه، مدیر نظارت بر بورس های ســازمان بورس و اوراق 
بهــادار از آخرین جزییات واریزی 10 همتی از ســوی بانــک مرکزی به صندوق 
توســعه بازار ســرمایه خبر داد و اظهار داشــت: در چند روز گذشــته، مدیران و 
معاونان ســازمان بورس جلســاتی را با مدیران بانک مرکزی برای حمایت از بازار 

سرمایه برگزار کردند.
وی اعلام کرد: هم چنین طبق جمع بندی انجام شــده در جلســه شــورای عالی 
بــورس، مکاتبــات اداری و فرآیندهای قانونی برای واریــز 10 همت نقدینگی به 
صندوق توســعه بازار ســرمایه انجام شــده و اکنون در انتظار تأیید نهایی بانک 

مرکزی برای انجام این واریزی ها هستیم.
مدیر نظارت بر بورس های ســازمان بورس و اوراق بهادار تأکید کرد: امیدواریم به 
زودی مسائل اداری و مقرراتی رفع و مجوز واریز از طرف بانک مرکزی صادر شود.
معصومی خانقاه گفت: در این زمینه پیگیری های لازم از ســوی ســازمان بورس، 
صندوق توســعه بازار سرمایه و سایر ارکان و نهادها انجام شده و اکنون در انتظار 

جمع بندی بانک مرکزی برای ابلاغ مجوز و واریز این مبالغ هستیم.

وزیر اقتصاد: 
راه اندازی  یک نهاد تنظیم گر برق و رفع ناترازی انرژی 

ضرورت است

فارس- احســان خاندوزی، ویر اقتصاد در صد و بیست وســومین نشست شورای 
گفت وگوی دولت و بخش خصوصی درباره اداره اقتصاد کشور به شکل متمرکز در 
قالب دولت توزیع کننده رانت نفتی، صحبت کرد که سال هاست وارد مویرگ های 

بدنه دیوان سالاری کشور شده و عبور از آن بسیار سخت و پیچیده است. 
ویر اقتصاد  بیان داشت: در وزارت اقتصاد، شورای گفت وگو و هیئت مقررات زدایی، 
تلاش شــد منافع تولیدکننده و صادرکننده به صراحت در روند سیاســت گذاری 
لحاظ شــود تا در مقابل تحریم به توسعه اقتصادی دست یابیم. وی افزود: در این 
دوره فعالیت سعی شد تعارض ذاتی مدیران دولتی را با تابع هدف یک تولیدکننده 
یا تاجر، سازگار کنیم و رابطه بین آنها را به شیوه ای سامان دهیم که سیاست های 
کلان اقتصاد دچار خدشــه نشود. خوشبختانه اعضای شــورای گفت وگو در این 
مسیر تلاش کردند. خاندوزی ادامه داد: در تسهیل تولد واحدهای تولیدی، درگاه 
ملــی مجوزها را ایجــاد کردیم و درباره پیش بینی پذیر کــردن مقررات نیز اقدام 
خوبی صورت گرفت و نتیجه آن سامانه 2430 شد که امیدواریم تداوم پیدا کند.
وزیر امــور اقتصادی و دارایی در ادامه با بیان اینکه علی رغم تلاش های شــورای 
گفت وگو، نهاد تنظیم گر برق شــکل نگرفت، گفت: امیدوارم در آینده این موضوع 
مورد توجــه دولت قرار گیرد و نهاد تنظیم گر برق ایجاد شــود. تمرکز روی حل 
معضــل ناترازی های انرژی نیز از دیگر نکاتی بود که مــورد توجه خاندوزی قرار 
گرفت. او در این باره بیان داشــت: ناترازی انرژی یک چالش جدی است که باید 

برای بهبود وضعیت اقتصادی کشور برای آن فکر اساسی کرد.
در این نشست همچنین صمد حســن زاده، رئیس اتاق ایران به دغدغه های فعالان 
اقتصادی نســبت به چالش هایی که بر حوزه اقتصاد حاکم اســت، اشــاره و بیان 
داشــت: امیدواریم وزرای پیشنهادی در کوتاه ترین زمان و بعد از کسب رأی اعتماد 
نمایندگان مجلس، فعالیت خود را شــروع و نســبت به برون رفت از شرایط کنونی 
حاکم بر اقتصاد برنامه ریزی کنند. در این بین دبیرخانه شورای گفت وگو هم به روند 

فعالیت خود ادامه می دهد و در این مسیر همراهی لازم را با دولت خواهد داشت.

کاهش سود شرکت های بورسی در سه ماه نخست امسال

تسنیم- شرکت بورس تهران با انتشار گزارشی از روند عملکرد مالی 210 شرکت 
تولیدی در سه ماه نخست سال اعلام کرد: حاشیه سود خالص، ناخالص و عملیاتی 
این شرکت ها در مقایســه با زمستان به ترتیب 44، 28 و 30 درصد و مدت مابه 

قبل 26، 17 و 21 درصد کاهش داشت.
بر اساس این گزارش به نظر می رسد، قیمت گذاری دستوری، ناترازی انرژی و نرخ 

خوراک باعث کاهش حاشیه سود شرکت ها شده است.
هم چنین طبق آمارها، حاشــیه ســود خالص، ناخالص و عملیاتی 210 شرکت به 
ترتیب بالغ بر 11، 20 و 13 درصد و میزان ســود خالص، ناخالص و عملیاتی آنها 

به ترتیب بالغ بر 120/1، 216/5 و 146/3 هزار میلیارد تومان بود.
علاوه بر این بررســی وضعیت فروش صنعت فلزات اساســی نشان می دهد، مبلغ 
فروش »فولاد« در چهار ماه ســال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 16 درصد 
رشد داشت. پس از فولاد مبارکه، بالاترین مبلغ فروش به شرکت آلومینیوم ایران 
و ملی مس اختصاص دارد که در مقایســه با مدت مشــابه سال گذشته 33 و 30 

درصد رشد داشت.
هم چنین مبلغ فروش شــرکت گل گهر و فولاد خوزستان 9 و 3 درصد بیشتر شد 
و از کمترین درصد رشــد برخوردار بودند. این گزارش می افزاید: بررسی وضعیت 
فروش صنعت پالایشی و شیمیایی نشان می دهد، شرکت پتروشیمی بوعلی سینا 

در 4 ماه سال نسبت به دوره مشابه سال گذشته 53 درصد رشد داشت.
هم چنین پتروشــیمی نوری 44 درصد، پتروشــیمی جم 36 درصد، پتروشیمی 
شازند 28 درصد، پتروشیمی شــیراز 25 درصد، پتروشیمی فناوران 14 درصد و 

پتروشیمی خارک 13 درصد رشد مبلغ فروش داشتند.
قیمت خودرو شــاهین شرکت ســایپا و شیر شــرکت لبنیات پاک در تیرماه در 

مقایسه با خرداد سال قبل، 5 و 7 درصد رشد داشت.
علاوه بر این در ســایر صنایع بورســی نیــز صنعت خودرو، بانک، قند و شــکر، 
دامپروری و لاســتیک با رشد فروش روبه رو شدند؛ و بانک تجارت و ملت در دوره 
چهار ماهه مشــمول رشــد 32 و 27 درصدی فروش شد. ایران خودرو و سایپا از 
26 و 27 درصد رشد فروش برخودار بودند و شرکت های قند اصفهان 49 درصد، 

سپید ماکیان 41 درصد و بارز 25 درصد رشد فروش داشتند.
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اعطای وام ۲۰۰ میلیون تومانی قرض الحسنه به متقاضیان طرح توسعه دیمزارها

ایرنــا- صــادق مردانــی، مدیرعامل صنــدوق حمایت 
از توســعه دیمزارهــا در کشــور از تأمیــن مالی 1000 
فقــره تســهیلات قرض الحســنه 200 میلیــون تومانی 
 بــرای متقاضیان خریــد تجهیزات طرح توســعه اراضی 

دیمزارها خبر داد.
صــادق مردانی افــزود: در حال حاضر عمــده فعالیت ما 

فراهم سازی امکانات لازم برای ثبت نام کشاورزان متقاضی 
و معرفی آنها به بانک قرض الحســنه رسالت برای دریافت 

این تسهیلات است.
مدیر عامل صندوق حمایت از توســعه دیمزارها با اشــاره 
به زمان سه ســاله بازپرداخت ایــن وام افزود: این صندوق 
در ســال 1401 بــا حمایــت وزارت جهاد کشــاورزی و 
ســتاد اجرایی فرمان حضــرت امام خمینی در راســتای 
 توســعه اهداف پایدارسازی کشــت در دیمزارها تأسیس 

شده است.
وی، اعتبار موجود برای پرداخت وام به متقاضیان را ناشی 
از منابع این صندوق نزد بانک قرض الحسنه معرفی کرد و 
افزود: طبق توافقنامه معرف متقاضیان دریافت تسهیلات، 
صندوق حمایت از توســعه دیمزارها است و هم اکنون در 

25 استان کشور ثبت نام از متقاضیان آغاز شده است.
مردانی از توسعه دیمزارها موعد پرداخت تسهیلات را هم 
پس از تکمیــل ظرفیت اعلام کرد و افــزود: امیدواریم تا 
قبل از آغاز فصل کشــت این ادوات به کشاورزان متقاضی 

تحویل شود.
مدیر عامــل صندوق حمایت از توســعه دیمزارها، تأمین 
400 تا 500 دســتگاه ادوات کشت مســتقیم، سمپاش، 
عمیق کاشــت و ادوات مورد نیاز کاشت و برداشت گیاهان 
دارویی را برای توزیع در مرحله اول عنوان کرد و گفت: به 
مجرد تکمیل پرونده متقاضیان در بانک، صندوق حمایت 
از توســعه دیمزارها مجوز اعطای تســهیلات مورد نظر را 

صادر خواهد کرد.
وی، درباره روش اخذ تســهیلات هــم گفت: پس از ثبت 

نام متقاضیان در رهیاری بانک رســالت، اسامی به صندوق 
حمایت اعلام می شــود و ما نیز متقاضیان تأیید شده را به 
تولیدکنندگان منتخب ادوات کشاورزی برای عقد قرارداد 

معرفی می کنیم.
مردانی اعتبارسنجی از کشــاورزان را منوط به مستندات 
شــغلی شــامل پروانه کار کشــاورزی، فعالیت باغبانی یا 
دامداری اعلام و تأکید کرد: هر نوع مســتندی که معرف 
درآمد و اعتبار مالکیتی فعالیت کشــاورزی باشــد، مورد 

تأیید است.
لازم به یادآوری است بر اساس تفاهم نامه ای ، ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام خمینی و وزارت جهادکشــاورزی برای 
افزایش تولید محصولات در دیم زارها در کل اســتان های 

کشور و در سطح 5/2 میلیون هکتار همکاری می کنند.

ایســنا- در ایران، چند ســالی است که به 
مناسبت فرا رسیدن اربعین، وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات خدمــات ویژه ای را برای 
زائــران درنظر می گیرند کــه می توان به بالن 
سازمان فضایی که یکی از کارکردهایش ارایه 

اینترنت رایگان است اشاره کرد.
بالن هــای اینترنت به جای مبــارزه با باد، از 
»هوش مصنوعی« استفاده می کنند تا ارتفاع 
خود را تغییر دهند و برای رســیدن به مقصد 
خود از جریان هوا اســتفاده می کنند؛ این امر 
می تواند به طی مســیرهایی منجر شــود که 
طولانی و یــا پیچیده هســتند ولی در عین 
حال به انرژی بســیار زیادی هم نیاز ندارند. 

هم چنین این بالن ها می توانند دسترســی به 
اینترنت را با ثبات بیشتری فراهم کنند.

بر این اســاس، بالن های مخابراتی، بالن های 
ثابتی هستند که می توانند تا ارتفاع 500 متر 
قرار گیرد و ارتباطــات زمینی را ایجاد کنند. 
از جملــه کاربردهای ایــن بالن ها می توان به 
استفاده در مواقع بحرانی اشاره کرد؛ در واقع 
با اســتفاده از چت های وای فای این بالن ها، 

خدمات ارتباطی برای مردم فراهم می شود.
در همین رابطه امســال به رســم سال های 
گذشــته عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات و 
فنــاوری اطلاعات با انتشــار پســتی در یک 
شــبکه اجتماعی داخلی اظهار کرد: بالن های 

مخابراتــی بــرای ارائه خدمــات ارتباطی در 
شــرایط خــاص، بحرانــی و قطع و اشــباع 
زیرســاخت های ارتباطــی زمینی اســتفاده 

می شوند.
وی افزود: در این دوره نســل جدید سکوهای 
کنتــرل بالن های مخابراتی ســاخته شــد و 
هــم اکنون یکی از این بالن هــا در حال ارائه 
اینترنت رایگان به زائرین در مرز مهران است.

گفتنی اســت ســال گذشــته نیز مدیرکل 
ارتباطات اســتان ایلام از استقرار بالن فضایی 
و ایجاد چتر وای فای رایگان در پایانه شــهید 
ســلیمانی در مرز مهران توســط پژوهشگاه 

فضایی خبر داد.

وزیر ارتباطات خبر داد:

استقرار بالن  فضایی در مرز مهران برای ارائه اینترنت رایگان

قائم مقام وزیر جهاد:

واردات گوشت یارانه ای تا پایان سال ادامه دارد

بار اضافی تورم نباید بر دوش کارگران باشد
اشتغال

ایرنا- فائو و ســازمان حفاظت 
پروژه ای  به تازگی  محیط زیست 
با عنوان »تقویت دسترسی ایران 
به صندوق اقلیم سبز با مالکیت 
ملی، سیاســت های دانش بنیان 
و فناوری هــای ســالم« را امضا 
کرده اند. این پروژه گامی مهم در 
جهت همســویی استراتژی های 
ملی با اقدامات اقلیمی و ترویج 

توسعه پایدار است.
ایران همانند بسیاری از کشورها 

با چالش های تغییرات اقلیمی مواجه است و تلاش می کند با اثرات نامطلوب آن از جمله 
تشــدید خشکسالی و سیل های فاجعه بار که مشــکلات کمبود آب را تشدید کرده و بر 
اکوسیستم، تنوع زیستی، تولید غذا و اقتصاد تأثیر می گذارد، به طور مؤثری مقابله کند.
برنامــه اقــدام راهبردی ملی ایــران بــرای تغییر اقلیم، نقشــه راه جامعــی را برای 
ســازگاری و کاهــش اثرات تغییر اقلیم، مشــروط به تأمین حمایت هــای مالی و فنی 
 تحــت چارچوب همــکاری با ســازمان ملل متحــد در زمینه تغییــرات آب و هوایی 

فراهم کرده است.
با مشــارکت همه ذی نفعان کلیــدی از جمله دولت، بخش خصوصی و ســازمان های 
غیردولتی، کارگاه آغازین این پروژه روزگذشــته برگزار شد که به عنوان آغاز رسمی این 
ابتکار مهم، زمینه را برای تلاش های مشترک در به منظور دستیابی به تاب آوری در برابر 

تغییرات اقلیمی در کشور فراهم می کند.
ایــن ابتکار متحول کننــده بین ایران، فائو و صنــدوق اقلیم ســبز، تقویت تاب آوری 
 کشــور در برابــر تغییــرات اقلیمی از طریق یــک رویکرد چند وجهــی را مورد هدف 

قرار داده است.
با تقویت همکاری با صندوق اقلیم ســبز و ســایر مؤسســات مالــی مرتبط، این طرح 
به دنبال ایجاد دسترســی مســتقیم به منابع صندوق اســت و تــلاش دارد ملاحظات 
 تغییــر اقلیــم را در برنامه ریــزی توســعه بهبود بخشــد. این اقدام با هدف تســهیل 
ســرمایه گذاری های اســتراتژیک در زمینه هــای مرتبط با آب و هــوا، راه را برای این 

سرمایه گذاری ها هموارتر می کند.
به علاوه، با فراهم کردن دسترسی به فناوری های پیشرفته مقاوم در برابر شرایط اقلیمی 
و با جلب مشــارکت بخش های مرتبط و بخش خصوصــی در طرح های اقدام اقلیمی، 
ایران در پی توســعه یک شبکه قوی از پروژه های اقلیمی است که با اولویت های ملی و 

استانداردهای صندوق اقلیم سبز همخوانی دارد.
نتایج پیش بینی شــده این طرح شــامل تقویت ســازوکارهای هماهنگی ملی، توسعه 
اســتراتژی های دسترسی مستقیم به صندوق اقلیم ســبز، به روزرسانی برنامه کشوری 

صندوق و ایجاد یک مرکز ملی دانش در زمینه تغییر اقلیم است.
این مرکز ملی دانش به عنوان یک منبع حیاتی برای انتشار دانش فنی و افزایش آگاهی 
عمومی عمل می کند و در نهایت به افزایش انعطاف پذیری ملی و توســعه پایدار کمک 

خواهد کرد.

همکاری ایران و فائو در صندوق اقلیم 
سبز برای تقویت تاب آوری اقلیمی

ایرنا- بانــک مرکزی از ابتدای فروردین ماه تا 28 مرداد ماه امســال 27 
میلیارد و 645 میلیون دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی، دارو، کالاهای 
تجاری و بازرگانی، واردات در مقابل صادرات و خدمات تأمین کرده است.

 در این مدت برای کالاهای اساســی و دارو 6 میلیارد و 205 میلیون دلار، 
 برای کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ 14 میلیارد و 857 میلیون دلار، برای 
خدمــات 679 میلیون دلار و برای واردات در مقابل صادرات پنج میلیارد و 

904 میلیون دلار تأمین ارز انجام شد.
بر اســاس این گزارش، بانک مرکزی برای واردات کالای اساسی کشاورزی 
شامل گندم، دانه های روغنی و نهاده های دامی چهار میلیارد و 886 میلیون 
دلار، برای دارو، مواد اولیه دارویی و تجهیزات پزشــکی یک میلیارد و 319 
میلیون دلار و در مجموع 6 میلیارد و 205 میلیون دلار برای کالای اساسی 
و دارو ارز با نرخ 28 هزار و 500 تومان با هدف حمایت از مصرف کنندگان 
و دسترسی اقشار جامعه به کالاهای ضروری با قیمت ارزان تر پرداخت کرد.

این گزارش حاکی است تأمین ارز نیمایی برای »صنایع حمل و نقل و خودرو« 
معــادل 2 میلیارد و 63 میلیون دلار، »صنایع معدنی« معادل یک میلیارد و 
534 میلیون دلار، »ماشــین آلات و تجهیــزات تولید« معادل یک میلیارد و 
226 میلیون دلار، »صنایع تجهیزات برق و الکترونیک« معادل یک میلیارد 
و 779 میلیون دلار و »منسوجات و پوشاک« معادل 764 میلیون دلار انجام 
شــده اســت. این گروه های صنایع هم چنین به ترتیب یک میلیارد و 318 

میلیون دلار، یک میلیــارد و 25 میلیون دلار، 974، 204، 42 میلیون دلار 
ارز توافقی یا واردات در مقابل صادرات تا پایان روز 28 مرداد ماه ســال جاری 

دریافت کرده اند.
عــلاوه بر ایــن گروه ها، هفت میلیــارد و 491 میلیــون دلار ارز نیمایی و 
2میلیارد و 341 میلیون دلار ارز واردات در مقابل صادرات به ســایر صنایع 

اختصاص داده شده است.
در مجمــوع تأمیــن ارز صنایع 20 میلیارد و 761 میلیــون دلار از طریق 

سامانه نیما و ارز صادارت در مقابل واردت انجام شده است.
در ایــن گزارش آمده اســت میانگین موزون نــرخ ارز یک ماهه منتهی به 
28 مــرداد ماه، 40 هزار و 681 تومان بــرای دلار، 44 هزار و 778 تومان 
برای یورو، 11 هزار و 77 تومان برای درهم و پنج هزار و 678 تومان برای 
یــوآن، 455 تومان برای روبل و یک هزار و 208 تومان برای لیر محاســبه 

شده است.
گفتنی است، در روز 29 مرداد ماه 1403 در تالار اسکناس ارز مرکز مبادله 
ایــران، دلار با نرخ 49 هزار و 95 تومان، یورو با نرخ 54 هزار و 40 تومان، 
درهم با نرخ 13 هزار و 368 تومان و 100 دینار نیز عراق با نرخ سه هزار و 
671 تومان مورد مبادله قرار گرفت. به همین ترتیب تالار حواله ارز، شاهد 
مبادله دلار با نرخ 45 هزار و 166 تومان، یورور با نرخ 49 هزار 714 تومان 

و درهم با نرخ 12 هزار و 298 تومان بود.

مهــر- برنامــه صــف اول یکشــنبه شــب بــا حضور 
علیرضــا پیمان پــاک، قائم مقــام وزیر جهاد کشــاورزی 
به بررســی عملکــرد وزارت جهــاد کشــاورزی در حوزه 
 کالاهــای اساســی پرداخته شــد که مشــروح گفت وگو 

به شرح زیر است.
در ایــن برنامه نگاهی خواهیم داشــت به بــازار کالاهای 
اساســی و قیمــت کالاها و تحــولات این حوزه، بــا بازار 
گوشــت شــروع کنیم. آقای پیمان پــاک آخرین قیمت 
شــقه گوســفندی در میدان بهمن حــدود 620 تا 630 
 هــزار تومان اســت ایــن قیمت چقــدر به قیمــت ثبات 

نزدیک است؟
مســئله کل کالاهای اساســی یک ســری بحران هایی را 
داشــت که الحمــدا... بخش عمــده ای از آن حل شــد تا 
موضوع بحث گوشــت، در مورد گوشــت قرمز در جلسات 
و نشســت های مختلف در یکی دو سال گذشته توضیحاتی 
 دادیم به خاطر مشــکلات خشکسالی، مسئله نهاده ها همه 

دچار مشکل بودیم.
   ماهانه ۱۵۰ میلیون جوجه ریزی انجام می شود

با یک سال برنامه ریزی ســنگینی که در وزارت کشاورزی 
با همکاری ارگان های دیگــر مانند بانک مرکزی و جاهای 
مختلف داشــتیم ما توانستیم طی یک سال مستمر تأمین 
نهــاده کنیم، نهاده مهم ترین موضوعی اســت که می تواند 

ترمیــم کنــد زنجیره های پروتئیــن کشــور را، دامداران 
خودشــان به زعم گزارش هایی که موجود اســت طی یک 
ســال گذشــته نهاده های مختلف اعم از جو به طور فراوان 
و مســتمر با قیمت های زیر نرخ های مصوب در اختیارشان 
قــرار گرفــت و این منجر به این شــد که بخشــی از این 
زنجیره ترمیم شــد. ما در حوزه مرغ شــاهد بودیم مرغ به 
دلیــل این کــه دوره تولیدش دوره کوتاه 45 روزه اســت 
 طی یکــی دو دوره با برنامه ریزی که وزارت جهاد داشــت 

به ثبات رسید
   در حوزه دام سبک و سنگین در ۵ ماه اخیر به بازار با 

ثباتی رسیده ایم
اما در حوزه دام ســبک و ســنگین به دلیــل فرایند تولید 
که یکی دو سال طول می کشــد، طی چهار، پنج ماه اخیر 
بازار به ثباتی رســید در حوزه دام سنگین ما شاهد کاهش 
هم بودیم یعنــی ما حدود 220 هزار تومان دام زنده ما در 
حوزه گوساله و گاو که گوشت سنگین ما را تولید می کنند 
مــا از 220 هزار تومان تــا 170 -180 هزار تومان کاهش 
قیمت داشــتیم، اما در حوزه گوســفند این شــیب نزولی 
قیمت کم بود دو دلیل داشــت یکــی اینکه در حوزه تولید 
گوشت سنگین ما داریم صنعتی عمل می کنیم تولیدات ما 
صنعتی اســت، اما در حوزه دام ســبک عموم تولید ما یک 
مقدار ســطوح عشایری و روستایی اســت که وزارت جهاد 

برنامه ریزی دارد به سمت تولید صنعتی هم برود، چون یک 
نکته مهمی است. ما در منطقه در کشورهای مختلف جهان 
که نگاه می کنیم کشور ایران یکی از کشورهای پیش رو در 

مصرف گوشت گوسفند است.
عمومــاً در دنیا گوشــت های دیگر از جمله گوســاله و گاو 
مصرف می شود وقتی ســبک زندگی ما در حوزه روستایی 
و عشــایر تغییر کرده، وقتی نیاز مــا، جمعیت ما، مصرف 
مــا افزایش پیدا کرده اســت مــا مثل برخی از کشــورها 
مثل اســترالیا و کشــورهای دیگــر باید به ســمت تولید 
صنعتی گوســفند برویم کــه این برنامه ریــزی در وزارت 
جهــاد صورت گرفتــه بود کــه انشــاا... در دوره مدیریت 
جدیــد این مســیر ادامــه پیدا کنــد و ما بتوانیــم تولید 
 صنعتی را ادامه بدهیم تــا واقعاً بتوانیم با آن تولید بازار را 

مدیریت کنیم.
  کاهش ۵۰ هزار تومانی قیمت گوشت گوسفند در میدان 

بهمن تهران
در حوزه قیمت گوشــت گوســفند، یعنی 620 هزار تومان 
تقریباً 40 -50 هزار تومان در میدان بهمن کاهش داشــته 
اســت، اما قیمتی که معاونت دام به عنــوان قیمت تعادلی 
محاســبه و اعلام کرده تقریباً حــدود 70 -80 هزار تومان 
زیر این قیمت اســت و باید انشاا... با ترمیم تولید و در کنار 
آن استمرار واردات گوشــت گرم و منجمد گوسفندی که 

اســتمرار دارد و برنامه ریزی هم صورت گرفته تا پایان سال 
ادامه داشته باشد انشاا... به آن نقطه تعادلی برسیم.

این قیمتی که اشــاره کردید محاسبه ای که صورت گرفته 
یعنی قیمتی است که می شود گفت هم به نفع تولید کننده 
 و هــم به نفــع مصرف کننده اســت چــه زمانــی به این 

نقطه می رسد؟
ما در حوزه قیمت گوشــت گوســاله به آن تعادل رسیدیم، 
امــا در حــوزه دام ســبک بایــد آن زنجیره هــای تولید 
ترمیم شــود، برنامه هایــی را معاونــت دام دارد تقریباً 7 
-8 ماه اســت که این برنامه ها را شــروع کرده این شــیب 
نزولــی اتفاق افتــاده به نظر می آیــد در 5 -6 ماه آینده به 
 آن قیمت برســیم یعنی بیشــتر به فصل آینده تولید است 
طبیعتــاً اگر سیاســت ها دنبال بشــود ایــن آهنگ نزولی 
قیمت که شروع شــده ادامه پیدا می کند و آن تورم منفی 
را مثل گوشــت گوســاله، مثل حوزه مــرغ و تخم مرغ ما 
 در حوزه دام ســبک هم شــاهد هستیم تا انشــاا... به آن 

نقطه تعادلی برسد.

تسنیم- بــه اعتقاد فعالان بازار کار نداشــتن امنیت شغلی، نداشتن بیمه 
مناسب، دســتمزد پایین، ثبت نشدن سابقه کار در برخی از موارد و کاهش 
قدرت مهم ترین چالش کارگران است که  در این بین نداشتن امنیت شغلی 
و دســتمزد پایین مهم ترین چالش به شــمار می آید. بارها در اخبار شنیده 

شده است که کار هست کارگر نیست.
درحالی که در برخی استان ها تأمین نیروی کار برای کارفرمایان به معضل 
جدی تبدیل شده اســت، نمایندگان کارگری علت این موضوع را دستمزد 

پایین و دولت علت آن را کاهش نرخ بیکاری می داند.
فرهنگ غالب جامعه، استخدام دولتی را تنها گزینه اشتغال پایدار می شناسد 
و فعالیت در بخش خصوصی چندان مورد اســتقبال قشــر تحصیل کرده که 
اتفاقاً فاقد مهارت نیز هســتند، قرار نمی گیــرد. از طرف دیگر تورم به قدری 
بالا اســت که مردم با حقوق های کارگری نمی توانند حداقل های معیشــتی 
خود و خانواده شــان را تأمین کنند، درجامعه نیز مشاغل کاذبی شکل گرفته 
که انگیزه  کار و تولید را به حداقل رسانده و مجموع این عوامل باعث می شود 
بسیاری از واحدهای صنعتی با کمبود شدید نیرو مواجه باشند. ساعت کاری 
زیاد در طول روز و سختی کار در مقابل دستمزد پایین، باعث شده است که 

کارگران شــاغل واحدهای تولیدی پس از یک سال به سمت شغل های دیگر 
و با اولویت شغل های کاذب بروند از این رو بیشتر افرادی که مجبور به ترک 
کار از واحدهای تولیدی می شــوند عنوان می کنند که حتی دستفروشی نیز 
درآمد به مراتب بیشتری از کارکردن در کارخانه ها و واحدهای تولیدی دارد.

    چالش امروز نگه داشتن کارگران در فضای تولید است 
آیت اســدی، عضو شورای عالی کار درباره مشکلات کارگران می گوید: تورم 
در طی ســال ثابت نیســت و چندین بار جهش دارد به این منزله است که 
حقوق کارگر هم باید درطی سال برابر با رشد تورم چند بار تغییر کند و بار 

اضافی تورم را به دوش کارگران نیندازند.
وی ادامه داد:  چالش دیگر امروز ما، نگه داشــتن کارگران در فضای تولید 
اســت. کارگران یکی از حلقه هــای مهم صنعت و تولید هســتند و راضی 
نگه داشتنشــان با توجه به تغییر شــغل هایی که اخیراً دیده می شود برای 
تولید کنندگان خطرناک است. اسدی افزود: دستمزد کارگران باید با توجه 
به دســتمزد جهانی کارگر باشــد، چرا که در دنیا کارگران به عنوان حلقه 
اصلی گردش چرخ اقتصاد هستند و برای تخصص و مهارتشان ارزش زیادی 

قائل هستند.

از ابتدای امسال تا ۲۸ مرداد؛

۲۷/۶ میلیارد دلار ارز واردات تأمین شد

محیط زیست ارز

تسهیلات
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جـای نابـجای جـدایی

ورزش

»حامد بهداد« مادر ناصرالدین شاه شد
بهداد در پویانمایی ســینمایی »ژولیت و شاه« به جای شخصیت مهد علیا، مادر 
ناصرالدین شاه قاجار صداپیشگی کرد. این پویانمایی سینمایی که توسط اشکان 
رهگذر نویســندگی و کارگردانی شــده و آرمان رهگــذر تهیه کنندگی آن را بر 
عهده دارد، در ژانر کمدی-رمانتیک و موزیکال تولید شــده و به وقایع تاریخی 

شکل گیری تئاتر غربی در ایران می پردازد.
بهداد علاوه بر صداپیشــگی این شــخصیت، ترانه مرتبط با مهد علیا را نیز اجرا 
کرده اســت. این دومین همکاری او با اســتودیو هورخش است؛ پیش از این، او 
در پویانمایی سینمایی »آخرین داستان« به جای شخصیت ضحاک صداپیشگی 
کرده بود. همچنین بهزاد عمرانی، خواننده گروه بمرانی،و امید نعمتی، خواننده 
گروه پالت از دیگر صداپیشــگان این اثر هستند. داستان »ژولیت و شاه« درباره 
جولی، بازیگر جوان و تازه کار تئاتر است که به دعوت ناصرالدین شاه برای بازی 
در نقش ژولیت به ایران می آید؛ اما نقشه شاه برای او چیزی فراتر از یک اجرای 

ساده است.
امین قاضی به عنوان مدیر دوبلاژ و سام استودیو برای ضبط صدای صداپیشگان 
این پروژه همکاری دارند. نصرا... مدقالچی، دوبلور پیشکسوت، نقش میرزا حسین  
خان سپهســالار، صدراعظم دربار ناصرالدین شاه را صداپیشگی کرده است. این 
پویانمایی ســینمایی برای اولین بار در جشــنواره بین المللــی فانتازیا 2021 و 
ســپس در جشنواره بین المللی پویانمایی انسی 2022 به مخاطبان معرفی شد. 
همچنین »ژولیت و شاه« در بخش انتقال تجربه جشنواره بین المللی پویانمایی 

انسی 2023 حضور داشته است.

حضور کامران نجف زاده در »برمودا« ادامه دارد
»»برمودا« در زیست بوم رسانه ای متنوع و رقابتی کنونی توانسته توفیق بزرگی را 
رقم بزند و تبدیل به اعتبار، نماد و یکی از ویژندهای سیما و شبکه نسیم شود.« 

این ها جملات رئیس رسانه ملی پیمان جبلی است.
در حالی تهیه کننده »برمودا« محسن نجفی خبر از ساخت فصل دوم این برنامه 
می دهد که بررســی ها نشــان می دهد این برنامه گفت وگومحور توانسته رکورد 

مخاطب را در تاریخ برنامه های نمایش واقعی )رئالیتی شو( بشکند.
ماه فروردین امســال نیز »برمودا« توانسته بود با بالاترین میزان چرخش محتوا 
در شــبکه های مجازی تراز جدیدی از دیده شــدن یک برنامه تلویزیونی توسط 

مخاطبان را در این حوزه ثبت کند.
»برمودا« در هر قســمت میزبان یکی از چهره های شــناخته شده کشور است 
و تــلاش دارد تــا از زاویه ای دیگر به زندگی کاری این افــراد بپردازد. مطابق با 

گفته های تیم سازنده تغییراتی در فصل دوم این برنامه وجود خواهد داشت.

»عمود صفر« در شبکه تهران
مســتند گزارشــی »عمود صفر« به تهیه کنندگی علیرضا توحیدی ویژه زائرین 
اربعین حسینی هر روز حوالی ساعت 1۶:1۵ از شبکه تهران تقدیم نگاه مخاطبان 
می شــود. این برنامه با گزارشگری امین آذری روایت زائران اربعینی است که از 
طریق ترمینال ســلام فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( ســفر خود را آغاز 
می کنند و حال و هوای درونی و قلبی خود را درباره این سفر معنوی می گویند.
بنا بر این گزارش، مستند گزارشی »عمود صفر« گفت گویی صمیمانه با مردم و 
خادمان زائرین در موکب های ویژه اربعین در فرودگاه سلام خواهد داشت که از 

قاب شبکه تهران تماشایی می شود.
مستند گزارشی »عمود صفر« کاری از گروه فرهنگ و معارف شبکه تهران است 

که در ۷ قسمت ویژه اربعین حسینی از شبکه پایتخت پخش می شود.

اختلاف »رونالدو« و النصر بر سر سرمربی پرتغالی

به گزارش تسنیم، کریســتیانو رونالدو با وجود شکست سنگین 4 بر یک النصر 
در بازی ســوپرجام عربســتان برابر الهلال همچنان از لوئیس کاسترو، سرمربی 
پرتغالی و هموطنش در این تیــم حمایت می کند و خواهان ادامه حضورش در 

تیم شهر ریاض است.
پیش از این رســانه های عربستانی خبر دادند که مدیران النصر تصمیم به اخراج 
لوئیس کاســترو گرفتند، اما اعلام حمایت کریســتیانو رونالدو از او باعث ایجاد 
اختلاف نظرهایی شده است. روزنامه ابولای پرتغال نیز در گزارش اخیرش اعلام 
کرده که النصر عربســتان پیشــنهاد 20 میلیون یورویی به سرجیو کونسیسائو 

برای پذیرفتن هدایت این تیم داد که می تواند برای او وسوسه کننده باشد.
روزنامه الریاضیه عربســتان نوشت: النصر تابستان ســال گذشته با توصیه های 
رونالدو با لوئیس کاســترو قرارداد بســت و اکنون به دنبال جذب بازیکنانی در 
خطوط دفاعی، میانی و حمله است. کاســترو پیش از بازی سوپرجام عربستان 
گفته بود که النصر در دوره دشــواری قرار دارد و اعتراف کرد تیمش خوب بازی 
نمی کند. دلیل این اتفاق نیز پیوســتن دیرهنگام بسیاری از بازیکنان خارجی به 

تمرینات پیش فصل النصر به دلیل حضور در یورو 2024 بود.

رد دخالت اشخاص خارج از فدراسیون
 در پرونده »بیرانوند«

به گزارش فارس، کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال اعلام کرد؛ در اجرای مصوبات 
شــورای امنیت کشور و در راستای پیشگیری از هرنوع بداخلاقی که به حیثیت 
فوتبال لطمه وارد می کند با دعوت از مدیران دو باشــگاه تراکتور و پرسپولیس 
بر ضرورت برگزاری مســابقه آتی دو تیم در فضایی همراه با آرامش تأکید دارد.
همچنیــن این کمیته ضمــن رد هرگونه دخالت ارکان فدراســیون و همچنین 
اشخاصی خارج از فدراسیون در تصمیمات قضایی، اعلام می دارد با هرگونه نقض 

کدهای اخلاقی طبق قانون با قاطعیت برخورد خواهد شد.

آخرین خبر از وضعیت کاپیتان تیم ملی در اروپا
به گزارش باشــگاه خبرنگاران، علیرضا جهانبخش، کاپیتان تیم ملی فوتبال ایران 
در مورد تیم آینده خود گفت: پیشنهاد های زیادی را رد کرده ام، چون متمرکز و 
جاه طلب هستم. بعد از اینکه توانستم در لیگ برتر انگلیس بازی کنم، حالا بازی 
در ســری A ایتالیا و بوندس لیگای آلمان را خیلی دوست دارم. اینها لیگ هایی 
هســتند که مــن آرزوی بازی در آنها را دارم. وی ادامــه داد: می خواهم 2 یا 3 
ســال دیگر در اوج باشــم. آرزو های زیادی دارم و در 31 سالگی هنوز به دنبال 

چالش های جدید هستم.
جهانبخش افزود: تماس های جدی با ناپولی وجود داشت و ما کاملًا به انجام این 
معامله نزدیک بودیم. در آن مقطع از آلمان، ایتالیا و انگلیس هم پیشــنهاد هایی 
داشــتم، اما مبلغ درخواســتی تیم AZ آلکمار بالا بود و هر باشــگاهی حاضر 
بــه پرداخت آن رقم نبــود، بنابراین گزینه های من محدود بــود. من باید بین 
 برایتون و لسترسیتی یکی را انتخاب می کردم که در آن مقطع تصمیم گرفتم به 

برایتون بروم.

به گزارش ایرنا، کاروان ورزشــی ایران که با 
40 ورزشکار به سی وسومین دوره بازی های 
المپیک پاریس اعزام شــده بود با ســه طلا، 
۶ نقــره و 3 برنز و عنوان بیســت و یکم به 
کار خود پایان داد که نسبت به دوره گذشته 
۶ پله صعود داشــت و از لحاظ شــمار مدال 
نیز دومین نتیجه تاریخــی ایران را در ادوار 

المپیک به ثبت رساند.
در المپیک 2012 لندن کاوران ورزشی ایران 
با 13 مدال )۷ طــلا، ۵ نقره و یک برنز( در 
جایــگاه دوازدهــم قرار گرفت کــه از لحاظ 

کیفیت مدالی بهترین نتیجه کشورمان بود.
المپیک پاریس با توجه به ســه مدال طلای 
تاریخی  نمایندگان کشورمان، دومین نتیجه 
ایران از لحاظ کیفیت مدالی است. این اتفاق 
برای ورزشــکاران ایران تنها در المپیک های 
2000 ســیدنی، 201۶ ریو و 2020 توکیو 

رخ داده بود.
بیشــترین مــدال نقــره ادوار المپیک برای 
ورزش ایــران در پاریس ضرب شــد در این 
دوره قهرمانــان ایران زمین موفق به کســب 
۶ نشــان نقــره شــدند. امیرحســین زارع، 
حسن یزدانی، رحمان عموزاد خلیلی، ناهید 
کیانی، علیرضا مهمدی و مهران برخورداری 

ورزشکاران نقره ای کاروان ایران بودند.
  پرچمداری کشتی و تاریخ سازی تکواندو

کشتی فرنگی بار دیگر در قلب اروپا تاریخ ساز 
شد. نمایندگان کشــورمان با چهار مدال )2 
طــلا، یک نقره و یک برنز( بیشــترین مدال 
ممکــن را ادوار المپیک به نــام خود ضرب 
کردنــد. ســعید اســماعیلی و محمدهادی 

ساروی مردان طلایی کشتی ایران در پاریس 
بودند.

یکــی از اتفاقات مهم ایــن دوره از المپیک 
کوتاه ماندن دســت کشتی آزاد از مدال طلا 
بود. در این رشته ایران سه فینالیست داشت 
که زارع، یزدانی و رحمــان عموزاد با باخت 
برابر حریفان نتوانســتند به ســکوی نخست 
برســند. مدال برنز امیرعلی آذرپیرا در وزن 
۹۷ کیلوگرم کشــتی آزاد یکــی از اتفاقات 
شــیرین این دوره از بازی ها بــود. آذرپیرا با 
شکســت کایل اســنایدر این عنوان مهم را 

کسب کرد.
۶۶ درصد از مدال های کاروان ایران توســط 
گوش شکســته ها ضــرب شــد. 34 درصد 
مدال های دیگر نیز توسط هگوپوشان به دست 
آمد. آرین ســلیمی در رشــته تکواندو طلا 

گرفت، ناهیــد کیانی و مهران برخوداری نیز 
در جایگاه دوم قرار گرفتند. مبینا نعمت زاده 
هم برنزی شد. تنها 12 نفر از کاروان ایران به 
مدال رسیدند که 30 درصد از تعداد قهرمانان 
اعزامی ایران به پاریس اســت. البته از لحاظ 
کیفیت مدالــی تنها ۷/۵ درصد کاروان ایران 
به مدال طلا رســید. در المپیک گذشته تنها 
چهار درصد از کاروان ورزشــی کشورمان به 

مدال طلا رسیده بودند.
  پدیده های کاروان ایران

کاروان ایــران از پدیده نیــز خالی نبود؛ اگر 
ســعید اســماعیلی، آرین ســلیمی و مبینا 
نعمت زاده با ســن و ســال کم به ســکوی 
المپیک رســیدند، اما بودنــد قهرمانانی که 
در یک قدمــی فتح پاریس متوقف شــدند. 
رضا علیپور ســنگ نورد شناخته شــده ایران 

یکــی از ایــن پدیده ها بود که بــا صدم های 
ثانیه نتوانســت به مدال برسد و در نهایت به 
عنوان چهارم قناعت کرد. مهدی الفتی دیگر 
پدیده ایران در این دوره از قابت ها بود که در 
نخستین حضور خود به عنوان هفتمی رسید 
تا نشان دهد قدرت رقابت را با بزرگان پرش 
خــرک را دارد. همچنین تیم شمشــیربازی 
اسلحه ســابر ایران با قرار گرفتن در جایگاه 
چهارم بهترین نتیجه تیمی تاریخ ایران را در 
المپیک ثبت کرد. هانیه رســتمی نیز با قرار 
گرفتن در جایگاه ششــم تیراندازی المپیک 
دیگر نتیجه خوب ایران را در پاریس به ثبت 
رساند. علی لبیب نیز بعد از حدود 1۶ سال از 
خط پایان رد شد تا فدراسیون یک دوچرخه 

به عنوان جایزه برای او پاداش تعیین کند.
  رشته های مدال آور بدون تغییر

تا پیش از المپیک پاریس ورزشکاران ۶ رشته 
کشــتی، وزنه برداری، تکوانــدو، دوومیدانی، 
تیرانــدازی و کاراتــه برای ایــران موفق به 
کســب مدال در المپیک شدند. در حالی که 
سنگ نوردی، ژیمناستیک و شمشیربازی در 
یک قدمی مدال قرار داشتند؛ اما ورزشکاران 

این رشته ها از رسیدن به سکو بازماندند.
  ناکامی وزنه برداری در پاریس

اگر بخواهیم روی دیگر ســکه المپیک برای 
کاروان ایران مورد بررســی قــرار دهیم باید 
گفت کــه وزنه برداری نــاکام مطلق پاریس 
بود. این رشــته با ۹ مدال طلا دومین رشته 
پرافتخار ادوار المپیک اســت اما ورزشکاران 
آن بعد از حدود 1۶ سال دست خالی آوردگاه 
المپیک را ترک کردند. علی داوودی به عنوان 

چهارم دســته فوق ســنگین و میرمصطفی 
جوادی به عنوان پنجم ایــن آوردگاه بزرگ 

در دسته ۸۶ کیلوگرم رسید.
وزنه بــرداران ایــران در المپیک 200۸ پکن 
دســت خالی المپیک را ترک کــرده بودند 
اما بعــد از پیــروزی انقلاب اســلامی و در 
المپیک هــای 2000 ســیدنی، 2004 آتن، 
2012 لندن و 201۶ ریو قهرمانان این رشته 
حداقل یک طلا را ضرب کردند. وزنه برداری 
ایران حتی در المپیک توکیو به نشــان نقره 
رســید. البته ورزشکاران شمشیربازی نیز در 
بخش انفــرادی ناکام بودند تــا جایی که از 
ســه نماینده ایران تنها یــک برد به نام علی 

پاکدامن ثبت شد.
  بهانه جویی  ناکامان

هر چند که شماری از رشــته های المپیکی 
ایران در ســطح مدال آوری المپیکی نیستند 
اما بهانه گیری و توجیه برخی از شکست ها از 
جمله حواشی بود که توسط مربیان یا رؤسای 
فدراسیون ها برجسته و سوژه فضای مجازی 
شــد. مطرح کردن داســتان پاروی قایقران 
چینی و باخت نمایندگان کشــورمان که از 
سوی علیرضا سهرابیان مطرح شد. همچنین 
نواب نصیرشلال بعد از ناکامی وزنه برداری در 

پاریس این شکست را به گذشته حواله داد.
حواشی گفتار و رفتار فرزانه فصیحی و حسن 
تفتیان از دیگر اتفاقات این دوره بود که چند 
روزی فضای مجازی را به خود مشغول کرد.

همچنیــن نیمــا عالمیان نیز بعــد از حذف 
 از المپیــک اعــلام کرد مــردم از من انتظار 

نداشته باشند.

به گزارش مهر، محســن ربیع خواه، هافبک پیشــین تیم 
فوتبال پرســپولیس  درباره شــروع رقابت های بیســت و 
چهارمین دوره لیگ برتر گفت: تیم ها در هفته های ابتدایی 
شرایط متفاوتی را با توجه به تمرینات پرفشار پیش فصل 
تجربــه می کنند و باید مقــداری فرصت داد تــا به قول 
فوتبالی ها بدن های آنها آزادتر شده و بتوانند راحت تر ایفای 
نقش کنند. هافبک پیشین تیم فوتبال پرسپولیس افزود: 
وقتی تغییراتی در لیست بازیکنان و حتی مربیان یک تیم 
به وجود می آید باید منتظر ماند تا اندیشه های فنی هر دو 
طرف در زمین مسابقه پیاده شود. فرصت به یک تیم باعث 
می شود همان تیم در راســتای اهداف خود قدم بردارد و 

بدون حاشیه توان و عیارش را نشان دهد.
ربیع خواه درباره تســاوی پرســپولیس مقابــل ذوب آهن 
اصفهان در هفته نخســت لیگ برتــر تاکید کرد: من فکر 
می کنم پرسپولیس هم از این قاعده مستثنی نیست. قطعاً 
این تیم برای قهرمانی های متوالی از اعتماد به نفس بالایی 
برخوردار است و در ادامه هم برای همین هدف بازی خواهد 
کرد. او در پاسخ به اینکه هواداران پرسپولیس ناخودآگاه هر 
مربی خارجــی را با برانکو ایوانکوویچ و دوران حضور او در 
پرسپولیس مقایسه می کنند، تصریح کرد: من معتقدم هر 
مربی و هر دو بازه زمانی با همدیگر قابل مقایســه نیست. 
این اشــتباه محض اســت که بخواهیم یک تیم را در گذر 

زمان با شــاکله ای دیگر مورد بررسی قرار داد. دوره برانکو 
مختصــات خاص خودش را دارد و این دوره هم شــرایط 
متفاوتی دارد که باید مورد بررســی قرار بگیرد. ربیع خواه 
درباره تغییرهای گسترده در لیست بازیکنان پرسپولیس 
با توجه به جدایی بازیکن هایی همچون علیرضا بیرانوند، 
دانیال اســماعیلی فر، مهدی ترابــی و علی نعمتی و… 
یادآور شــد: قطعاً اسم پرسپولیس از هر شخصی بزرگ تر 
است؛ اما فکر می کنم امسال کار خیلی سختی پیش روی 
این تیم اســت اما باز هم حمایت هواداران واجب است و 
می تواند بخشی از مشــکلات احتمالی پرسپولیس را هم 

حل کند.

همراهباالمپیکپاریس؛
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در ســینمای ایران نیز موضوع طلاق برای فیلمسازان همواره حائز اهمیت بوده 
و آثار مختلفی چه به شــکل طنز و کمدی و چه به شــکل جدی ساخته و روانه 
پرده نقره ای ســینما شده اند اما در این میان کمتر فیلمسازی بوده است که پس 
از بررســی و پژوهش به واقع به شکل آســیب نگارانه به سراغ این موضوع رفته 
باشــد و این مشکل را به شکل ریشه ای بررســی کرده و کاملًا عریان در اختیار 
مخاطب قرار داده باشد یا حتی پیامدهای حاصل از این جدایی را روی فرزندان 

به نمایش گذاشته باشد.
این روزها فیلم ســینمایی »در آغوش درخت« ساخته بابک خواجه پاشا بر پرده 
سینماها نقش بسته است. فیلم روایتی است از زندگی »کیمیا« و »فرید« با بازی 
مارال بنی آدم و جواد قامتی که به دلیل اختلافی که بینشــان پیش آمده است، 
تصمیم به جدایی می گیرند اما در میانه این جدایی دو فرزند آنها درگیر ماجرایی 
می شوند که خانواده را به چالش می کشد. در واقع خواجه پاشا تلاش کرده است 
تا پیامد این جدایی را به تصویر بکشد و این که اهمیت خانواده بودن و در کنار 

هم بودن تا چه اندازه زیاد است.
به همین بهانه نگاهی داریم به مهم ترین فیلم های سینمای ایران که با محوریت 

خانواده و طلاق ساخته شده اند.
»هامون« ســاخته داریوش مهرجویی در سال 13۶۸ســاخته شده است؛ فیلم 
روایت یک عشــق دیوانه وار اســت کــه هر دو طرف آن در نوع خود شــیفته و 
دیوانه اند و پروســه جدایی شــان هم بســیار جنون آمیز برگزار می شود. فیلمی 
 که خســرو شــکیبایی و بیتا فرهی در آن به زیبایی این عشــق جنون وار را به 

تصویر کشیدند.
در دهــه ۷0 با ورود بیشــتر زنان بــه عرصه اجتماعی مهــدی فخیم زاده فیلم 
»همســر« را کارگردانی کرد. او داستان زن و مردی را برای فیلمش انتخاب کرد 
که هر دو آرزوی ریاست داشتند. در نهایت زن رئیس شد و کل کل به اوج رسید. 
مهدی هاشمی و فاطمه معتمدآریا در این فیلم به ایفای نقش پرداختند. هرچند 
زبان فیلم کمدی اســت اما حرف های جدی در آن زده شــد که در زمان خود با 

استقبال خوبی از سوی مخاطبان ومنتقدان مواجه شد.
»قرمز« ســاخته فریــدون جیرانی امــا بعُد دیگــری از مســائل زوجین را به 
تصویر کشــید. او در واقع به خشــونت میــان زوجین پرداخــت، فیلم درباره 
 قصــه زنی به نام هســتی اســت که از همســر درگذشــته خــود دختری به 
نــام طــلا دارد و بــا جــوان پولــداری بــه نــام ناصــر ملــک ازدواج کرده 
  اســت. همســر جدیــد او دچــار بیمــاری ســوءظن یــا اختلال شــخصیت 
پارانوئید اســت و مدام او را کتک می زند. هســتی پــس از مراجعه به عمویش، 
به درخواســت قاضی دادگاه و به منظور ایجــاد آرامش در محیط خانه، تصمیم 
می گیرد از شــغل مورد علاقه اش )پرســتاری( دست بکشد. اما باز هم مشکلات 
آنها حل نمی شــود... زوج هدیه تهرانی و محمدرضا فروتن در فیلم، درخشــان 

ظاهر می شوند.
امــا کیومرث پوراحمد در فیلــم »خواهران غریب« روایتــی متفاوت از جدایی 
زوجین به تصویر کشــید و این بار کودکان را نیز به میانه داستان کشاند. نرگس 
و نسرین دو دختر دبستانی در جشن مدرسه ها یکدیگر را می بینند و پی می برند 
که خواهران دوقلوی یکدیگرند و پدر آهنگسازشــان در گذشته از مادر آنها که 
خیاطی می کند، جدا شــده بوده اما این ماجرا را هرگز به آنها نگفته بودند. یکی 
از آنان نزد مادرشــان و دیگری نزد پدرشان زندگی می کرده  است. آنان تصمیم 
می گیرند تا جایشان را عوض کنند و به دلیل شباهت بسیار این دو خواهر دوقلو 
پدر و مادر متوجه موضوع نمی شوند و... افسانه بایگان و خسرو شکیبایی در این 

فیلم نقش آفرینی کردند.

»آتش بــس« ســاخته تهمینــه میلانی با نگاهــی زنانه و طنــز به مبحث 
جدایی پرداخته اســت. ســایه، مهندس معمار، برای طلاق از همســرش، 
یوســف که مهندس راه و ســاختمان اســت، نزد وکیل می رود اما تصادفاً 
گذرش به مطب یک روان شــناس می افتد و طبق پیشــنهاد روانشــناس 
نحوه آشــنایی و مســائل مربوط به زندگی مشــترکش با یوســف را برای 
 دکتر تعریف می کند. دکتر پس از ملاقات با یوســف به این زوج پیشــنهاد 
 می کنــد که... مهنــاز افشــار و محمدرضا گلــزار در این فیلــم به ایفای

 نقش پرداخته اند.
اما »جدایی نادر از ســیمین« ساخته اصغر فرهادی بنام ترین فیلم سینمای 
ایران در حوزه جدایی ســت که آوازه اش جهانی شــده اســت. داستان نادر 
و ســیمین با بازی درخشــان لیلا حاتمی و پیمان معادی، داســتان همه 
دغدغه های معاصر طبقه متوســط جامعه ایران اســت. سیمین می خواهد 
به همراه همســرش نادر و دخترش ترمه از ایــران برود و همه مقدمات این 
کار را فراهم کرده است. اما نادر نمی خواهد پدرش را که از بیماری آلزایمر 
رنج می برََد، تنها رها کند. این اختلافات باعث می شــود سیمین از دادگاه 
درخواست طلاق کند، اما دادگاه درخواستش را در مورد حضانت فرزندش 

رد می کند و مجبور می شود به خانه پدرش برگردد...
»چهارشــنبه سوری« به کارگردانی اصغر فرهادی این بار به مبحث طلاق 
عاطفی پرداخته اســت. قصه درباره زنی است که احساس کرده همسرش 
به او خیانت می کند و همین زمینه ساز دوری آن ها از یکدیگر شده و نوعی 
طلاق عاطفی را رقم زده اســت. اما مرد سعی در مخفی کردن رابطه دارد، 
به ویژه آنکه اطرافیان بیشــتر حق را به مرتضی می دهند و حرف مژده را 
شــکی بی دلیل می دانند. هدیه تهرانی، حمید فرخ نژاد و ترانه علیدوستی 

بازیگران این فیلم هستند.
»بــرف روی کاج هــا« نخســتین تجربــه کارگردانی پیمــان معادی در 
سینماســت. فیلم بار دیگر بــه مبحث خیانت و جدایــی می پردازد. زنی 
پیانیست می فهمد همســرش با یکی از هنرجویانش رابطه مخفیانه دارد! 
او درحالی که به شدت احســاس تنهایی می کند، دعوت رفتن به کنسرت 
پسر جوان همسایه را می پذیرد. این فیلم به خوبی توصیف می کرد که یک 
زن وقتی در شــرایط طلاق عاطفی قرار گیرد، می تواند چقدر معصومانه و 
ناخواســته متفاوت از دیروز خود شود. مهناز افشار، حسین پاکدل و صابر 

ابر بازیگران این فیلم سینمایی هستند.
»ســعادت آبــاد« بــه کارگردانــی مازیار میــری نیز بــه مبحث طلاق 
عاطفــی در میان زوجین پرداخته اســت. یاســی )لیــلا حاتمی( که در 
 زندگی مشــترک با محســن )حامد بهداد( دچار تردیدهایی شده اســت، 
خاطراتــی  و  بگیــرد  تولــدی  جشــن  او  بــرای  می گیــرد   تصمیــم 

را یادآوری کند.
 او بــرای بهتــر برگزار کــردن مهمانی همــه چیز را از قبــل پیش بینی 
می کند، غافل از این که شــرایط به خواســته او پیــش نمی رود. فیلم در 
ســکانس آخر به خیانت در زناشــویی می پردازد. در این فیلم با سه زوج 
 در ســنین مختلف و فرهنگ متفاوت روبه رو هستیم که هر سه در زندگی 
مشترکشــان ناموفق هســتند. یکی به دلیل خیانت، دیگری مخفی کاری 
و زوجی دیگر هم شــاید به دلیل ازدواج بدون عشــق دچار طلاق عاطفی 

شده اند. مهناز افشار، هنگامه قاضیانی، امیرآقایی، حسین یاری از دیگر بازیگران 
این فیلم هستند.

قطعــاً این آثار تنها آثاری نیســتند که در ســینمای ایران بــه مبحث جدایی 

 و آســیب های آن بــر روی زندگــی زوجیــن پرداخته انــد، آثــار درخشــان
 در این میان کم نیســت اما کافی هم نیستند. امید است که فیلمسازان به این 
مبحث مهم اجتماعی بیش از پیش بپردازند و مصائب و مشــکلات آن را بیشتر 

به تصویر بکشند.

پرسپولیس کار خیلی سختی دارد 
مقایسه »برانکو« و »گاریدو« اشتباه است



فرمانده سپاه فجر فارس: 
برایتحققدانشگاهاسلامیبهحرکتیهدفدار

نیازاست

به گزارش سبحان، سرتیپ پاســدار یدا... بوعلی، فرمانده سپاه فجر فارس 
در بازدید از ناحیه بســیج دانشجویی استان فارس و در جمع کارکنان این 
ناحیه با اشــاره به چیستی، چرایی و فلسفه دانشــجو بودن اظهار داشت: 
دانشــجو زمانی می تواند موفق شــود که درک صحیحی از اهداف اصلی و 
فلسفه وجودی دانشــگاه داشته باشد و اولویت خود را برای رسیدن به آن 

اهداف قرار دهد.
وی با تأکید بر افزایش و ارتقای سطح آگاهی و قدرت خلاقیت دانشجو در 
راســتای تربیت مدیران آینده افزود: بسیج دانشجویی با ایجاد ظرفیت های 
مختلف، در راستای ارتقای دانشجویان و دانشگاه گام بردارد. فرمانده سپاه 
فجر فارس با تأکید بر برنامه ریزی و انجام اقدامات لازم برای تأمین نیازهای 
علمی، آموزشــی و پژوهشی دانشــجویان و ارتقای بنیه علمی  گفت: برای 
توسعه فرهنگ اصیل و ناب اســلامی، تبیین و ترویج رفتار علوی، تعمیق 
معنویت و معرفت دینی، ترویج افکار و اندیشه های امامین انقلاب اسلامی 
 در دانشگاه ها تلاش ویژه و برنامه هایی مناسب طراحی شود. بوعلی با بیان 
اینکه دانشــجویان برای کمک به ارتقای کارآمدی نظام مقدس جمهوری 
اسلامی  برنامه ریزی و طرح های کارشناسی در حوزه های مختلف تخصصی 
ارائه کنند، ادامه داد: نهضت تولید علم و رونق فناوری حرکتی زیبنده برای 

بسیج دانشجویی است نیاز به تقویت دارد. 
وی تصریــح کرد: با برنامه ریزی صحیح می توان بنیان های روحی، اخلاقی، 
نگرشــی و بینشــی جوانان را اســتوار و محکم بنا کرد. فرمانده سپاه فجر 
فارس با بیان اینکه تحقق دانشگاه اســلامی  نیازمند حرکتی هوشمندانه، 
هدف دار و پرتلاش است، اضافه کرد: فعالیت بسیج دانشجویی در دانشگاه 
مبتنی بر ســاختن انسان هایی بامعرفت، بابصیرت و باانگیزه در محیط های 
دانشــجویی، همت در ایجاد تحولی بینشی و روشی برای شناخت جایگاه 
حقیقی علمی  و عملی دانشــگاه و تلاش برای حرکتی اســت که غایت آن 

دانشگاه اسلامی  خواهد بود. 

 مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان فارس خبر داد: 
راهاندازیدرمانگاههلالاحمرفارسدرشهرسامرا

 به گزارش سبحان، حسین درویشی، 
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان 
از اعــزام ۱۲۴ نیروی کارمند  فارس 
و داوطلب هلال احمر این اســتان به 
کشــور عراق و همچنیــن راه اندازی 
درمانگاه برای خدمت رسانی به زائرین 

اربعین حسینی خبر داد
درویشــی با بیان اینکــه هلال احمر 
اســتان فارس امســال نیــز همانند 

ســال گذشته به زائرین اباعبدا...الحسین )ع( در کشور عراق خدمت رسانی 
می کند، گفت: ۱۲۴ نیروی کارمند و داوطلب هلال احمر برای ارائه خدمات 
امدادی-درمانی به زائرین اربعین حســینی به عراق اعزام و در شهر سامرا 
اقدام به راه اندازی درمانگاه نمودند. مدیرعامل هلال احمر فارس با اشــاره 
به فعالیت های تیم یاد شــده در عتبات عالیــات، اظهار کرد: این تیم های 
درمانی شامل ۱۴ پزشک عمومی  و تخصصی می باشد، همچنین 83 نیروی 
پرســتاری، فوریت های پزشکی، تکنسین های دارویی، نیروهای پشتیبانی، 
خدماتی، امدادگران و نجاتگران کادر و داوطلب نیز به ارائه خدمت در این 
درمانگاه مشــغول می باشند. درویشی در ادامه به اعزام ۱0 دستگاه خودرو 
آمبولانس و امدادی به همراه تکنسین فوریت های پزشکی اشاره و تصریح 
کــرد: این خودروها با هدف کمک به درمانگاه های هلال احمر در کشــور 

عراق و انتقال بیماران به بیمارستان ها اعزام شدند.
وی افــزود: فعالیت نیروهــای تخصصی حوزه ارتباطــات این جمعیت در 
مرکــز کنترل و هماهنگی عملیات ســتاد جمعیت هلال احمر در دو محور 
طریق الحســین و شهر نجف اشرف از دیگر خدمات این جمعیت در اربعین 
امســال می باشــد. مدیرعامل جمعیت هلال احمر فارس اضافه کرد: همه 
عوامل و نیروهای امدادی پایگاه های امداد و نجات بین شــهری مســتقر 
در مســیرهای مواصلاتی زائرین در سراســر اســتان به صورت آماده باش 

درآمده اند. 

عضو شورای شهر صدرا عنوان کرد: 
افزایشفضایسبزصدرا

بابهرهبرداریازطرحهایدردستاجرا

به گزارش ســبحان، مهدی کشــاورزی، رئیس کمیسیون خدمات شهر و 
گردشگری شورای شهر صدرا در بازدید از طرح های عمرانی در سطح شهر 
صدرا با اشــاره به اجرای ۴ پروژه شــاخص حوزه فضای سبز، اظهارداشت: 
با اتمام عملیات احداث فاز نخســت پارک ۱۲ هکتاری خانواده در حاشیه 
میدان ملک حسینی، احداث پارک ملاصدرا با مساحت 9 هکتار در حاشیه 
بلــوار البرز، احداث پارک در مجاورت محله جهاد فاز ۲ صدرا با مســاحت 
6 هکتار، احداث بوســتان با مســاحت ۲ هکتار در بلوار مهندسین، بالغ بر 
ســیصد و سیزده هزار متر مربع به فضای تفریحی و پارکی صدرا در آینده 

نزدیک اضافه خواهد. 
وی تصریــح کرد: با اتمام این پروژه ها با میانگین جمیعیت ۲00 هزار نفر، 
سرانه فضای سبز فعلی شهر صدرا از ۴/3 به حدود ۵/86 مترمربع افزایش 
می یابد. عضو شورای شهر صدرا با اشاره به اینکه طی روز های آینده شاهد 
بهره برداری از پارک بلوار مهندســین و خانواده هستیم، افزود: پارک های 
موجود در شــهر صدرا حدود ۵8 مورد می باشــد که تنها اکوپارک تعریف 

پارک شهری دارد.
کشــاورزی بــا بیــان اینکه پرداختــن به مقولــه خشــک منظری نیز از 
چشــم اندازهای توســعه فضای ســبز اســت که باب جدیدی را در بحث 
بهینه ســازی فضای ســبز ایفا می کند، اظهارداشــت: تأمین آب مورد نیاز 
فضای ســبز نیز از مباحث مهم توسعه فضای سبز می باشد که پرداختن به 
منابع آبی تصفیه خانه فاضلاب صدرا نیز امری ناگزیر اســت که شهرداری 

صدرا در این مورد نیز اقدامات خوبی انجام داده است. 
رئیس کمیســون سرمایه گذاری، خدمات شــهر و گردشگری شورای شهر 
صدرا در خاتمه یادآور شــد: سرانه فضای ســبز فعلی در صدرا با احتساب 
جمعیت ۲00 هزار نفر، سطح فضای سبز 86 هکتار در حدود ۴/3 متر مربع 

به ازای هر شهروند می باشد. 

درجلسهمدیرانسراهایفرهنگمهربانی
ازهمسرآزادهسرفرازجنگتحمیلیتجلیلشد

به گزارش ســبحان، پنجاه وچهارمین جلســه مدیران ســراهای فرهنگ 
مهربانی با حضور مدیرعامل مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز شیراز و 
مدیران سراهای فرهنگ مهربانی در سرای شماره یک واقع در بلوار شهید 

چمران برگزار گردید.
ســید عبدالرضا دستغیب، مدیرعامل مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز 
شیرازی در این نشست ضمن عرض تسلیت به مناسبت ایام اربعین حضرت 
اباعبدا...)ع( و گرامی داشــت یاد و خاطرات آزادگان هشــت ســال جنگ 
تحمیلی اظهار داشــت: تاکنون نزدیک به یک میلیون کالا اعم از البســه، 
لوازم منزل، کتاب، دارو مواد غذایی، لوازم تحصیل و... به همت شهروندان 

گرامی  به سراهای فرهنگ مهربانی اهدا شده است.
وی دستیابی به این اتفاق ارزشمند انسان دوستانه را مرهون تلاش بی وقفه 
مدیران و همیاران مهربان سراها مذکور دانست و گفت متعقدم گام نهادن 
در راســتای انجام کارهای خیر و خداپسندانه، قطعاً توفیقات و برکات خدا 
را به همراه دارد. حاشیه این جلسه از همسر یکی از آزادگان سرفراز هشت 

سال جنگ تحمیلی با تقدیم هدایایی تجلیل به عمل آمد.
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س : طاهره حیاتی
عک

به گزارش ســبحان، در بازدید اعضای شــورای 
اسلامی  شهر شــیراز از فعالیت موکب احمد بن 
موسی )ع( در مرز شلمچه، از این موکب به عنوان 
مجموعه ای فرهنگی و پایگاهی دائمی  برای این 

کلان شهر در مسیر عتبات عالیات یاد شد.
مسعود زارعی، رئیس کمیسیون سلامت، محیط 
زیست و خدمات شهری شــورای اسلامی  شهر 
شیراز در بازدید از فعالیت موکب حضرت احمد 
بن موسی- شاهچراغ )ع( اظهار کرد: پیاده روی 
اربعین تنها یک برنامه مذهبی نیست بلکه نوعی 

سبک زندگی محسوب می شود. 
توجهبهحفظکیفیتدرخدمترسانیها

زارعی یادآور شد: سال های زیادی در زمان های 
نه چندان دور، شیعیان مظلومانه از زیارت عتبات 
عالیــات محروم ماندند و اکنون که این مســیر 
بازگشایی شــده باید همه ما به نحوی در ترویج 
این شــیوه حیات طیبه ســهیم باشیم. مهدی 
طاهری، رئیس کمیته شفافیت، صیانت از حقوق 
شهروندان و سلامت اداری شورای اسلامی  شهر 
شــیراز نیز در این بازدید بر لزوم توجه به حفظ 
کیفیت در خدمت رسانی ها تأکید کرد و در ادامه 
 از دائمی  بودن فعالیت این مجموعه فرهنگی برای
 شیفتگان اباعبدا...الحســین)ع( ابراز خرسندی 
کــرد. وی همچنیــن اظهــار کرد: ایجــاد این 
مجموعــه فرهنگی یــک پــروژه و اداره کردن 

آن یک پــروژه جداگانه اســت کــه باید برای 
آن برنامه ریــزی لازم صــورت بگیرد. افســانه 
 خواســت خدایی، رئیس کمیته خانواده و بانوان 
شــورای اســلامی  شــهر شــیراز نیز با تأکید 
بــر اهمیــت نــوع کار فرهنگــی در مجموعه 
فرهنگــی حضرت احمد بن موســی)ع( از لزوم 
تدوین شــیوه نامه ای در حوزه خدمات شــهری 
و فرهنگــی و حــوزه فناوری و فنــی برای این 
مجموعه ســخن گفت و تأکید کرد: این موضوع 
بســیار مهم اســت که اقدامات فرهنگی ما قرار 
 اســت چه چیــزی را در اذهان زائــران درباره

 شیراز ماندگار کند.
فعالیتشبانهروزیحوزههایخدماتشهری

شهرداریشیرازدرمرزشلمچه
روح ا... خوشــبخت، معــاون محیط زیســت و 
خدمات شــهری شــهرداری شــیراز نیز درباره 
فعالیت هــای ایــن معاونــت در آیین باشــکوه 
پیاده روی اربعین حســینی عنوان کرد: علاوه بر 
ارسال ۴۵ دستگاه خودرو خدمات رسان سنگین، 
نیمه ســنگین و ســبک تاکنــون مجموعه های 
مختلف شهرداری شیراز مانند مجموعه حراست 
و بازرسی، معاونت فرهنگی، اجتماعی و ورزشی، 

معاونت برنامه ریزی و توســعه ســرمایه انسانی، 
ســازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات، اداره کل 
ارتباطات و بین الملل، ســازمان آتش نشــانی و 
خدمات ایمنی و سایر حوزه های معاونت محیط 
زیست و خدمات شهری به صورت شبانه روزی در 

محل در حال فعالیت هستند.
بیشاز۲۰۰نیرویسازمانمدیریتپسماندبه

شلمچهاعزامشدهاند
خوشــبخت ادامــه داد: بیــش از ۲00 نیروی 
ســازمان مدیریت پســماند نیز به شلمچه اعزام 
شــده اند که پاکیزگی ســه راه یادمــان تا نقطه 
صفر مــرزی را بر عهده دارند و این وظیفه را به 
خوبی اجرا می کنند. وی همچنین از همکاری و 
همراهی اتحادیه اتوبوســرانی کشور خبر داد و 
گفت: این مجموعه امکانات خوبی برای رانندگان 

و نیروهای استان های معین فراهم کرده اند. 
معاون شــهردار شــیراز در خصوص حمل ونقل 
و جابه جایی زائران نیز اظهار کرد: 90 دســتگاه 
اتوبوس و بیش از ۲00 نیرو به صورت ســه نوبت 
انتقــال زوار به نقطه صفر مرزی و بر عکس انجام 
می دهند. خوشــبخت با تأکید بر اهمیت همدلی 
و انجام کارگروهی خاطرنشــان کرد: تیمی که در 
شــلمچه حضور دارند و چند صد نفر پشتیبانی 
و تــلاش می کنند تا نام و یاد شــهدای فارس و 
موکب احمد بن موسی)ع( بدرخشد. اصغر سروی، 

مدیرکل بازرســی شهرداری شیراز نیز با اشاره به 
اهمیت در نظر گرفتن دید بلندمدت برای برپایی 
این مجتمــع فرهنگی بیان کــرد: این خدمات 
می توانــد نه تنها در دوران پیاده روی اربعین بلکه 
در همه طول سال ارائه شود و پایگاهی برای شهر 

شیراز و شهرداری شیراز باشد.
موکبدائمیاحمدبنموسی)ع(جایگاه

یکمجموعهفرهنگیرادارد
ســعید معصومی،  مدیرکل نظــارت بر خدمات 
شهری شــهرداری شــیراز نیز در این جلسه با 
اشاره به آماده ســازی و تکمیل موکب احمد بن 
موسی )ع( به صورت دائمی  عنوان کرد: آنچه به 
همت شهرداری شــیراز در این محل راه اندازی 
شده امروز جایگاه یک مجموعه فرهنگی را دارد 
که می توان با برنامه ریزی مناسب در همه طول 

سال از خدمات متنوع آن بهره برد. 
امیــد جابــری، مدیــر اداره مطالعــات بحران 
شــهرداری شــیراز نیز عنوان کرد: امسال برای 
نخستین بار دستورالعملی با هدف تقسیم وظایف 
اجرایــی در موکب احمدبن موســی)ع( تدوین 
شــده است. وی یادآور شــد: برای نخستین بار 
پزشــک و پرستار در تیم اعزامی  از شیراز حضور 
دارد و در کنــار اقدامات درمانــی، آموزش های 
اولیه درباره مواردی همچون پشــه آئدس و تب 

دنگی به زائران ارائه می شود. 

به گزارش سبحان، دویست و نوزدهمین جلسه شورای مسکن 
اســتان فارس به ریاست محمد هادی ایمانیه، استاندار فارس 
و با حضور سرورالدین همتی گشتاسب سرپرست فرمانداری 
شهرســتان بوانات و اعضای عضو جلســه شورای مسکن در 

سالن شهید قاضی استانداری برگزارشد.
عدمواگذاریزمینشهرمزایجان

سرورالدین همتی، سرپرست فرمانداری شهرستان بوانات در 
این جلســه با تقدیر از خدمات بنیاد مســکن و سازمان های 
مسئول ضمن بیان موانع و مشکلات طرح نهضت ملی مسکن 
در شهر بوانات و شهر مزایجان از قبیل عدم آماده سازی طرح 
یک طبقه نهضت ملی مسکن توسط پیمانکار، عدم واگذاری 
زمین ۲۵ هکتاری شــهر بوانات و عدم واگذاری زمین شــهر 
مزایجان جهــت تخصیص به متقاضیان، تســریع در اجرای 
زیرســاخت آب و برق را خواستار شد و حل مشکلات نهضت 
ملی مسکن این شهرستان را در گرو تعامل و هم افزایی همه 

مدیران دانست. 
در ادامه ایمانیه اســتاندار فارس دســتورات لازم برای حل 

مشکلات را به مدیران کل مربوطه صادر کرد. 
در حاشــیه این نشســت محمــود دهقانــی، مدیــر بنیاد 
مســکن شهرســتان بوانــات همچنیــن اضافه کــرد: بنیاد 

مســکن انجــام پروژه نهضت ملی مســکن در شــهر بوانات 
 را کلیــد زد و برخــی واحد هــا تــا مرحلــه اجرای ســقف 
طبقــه اول و کارهــای داخلــی آنها اجرایی شــده اســت، 
بررســی احراز هویــت و احراز ســکونت متقاضیــان طرح 
نهضت ملی مســکن نیز دنبال شــده اســت، کل متقاضیان 
طرح در این شهرســتان ۱6۴3 نفر اســت کــه از این تعداد 
۱۱۲0 نفــر بررســی و تأییــد نهایی شــده اســت و مابقی 
 بعــد از پایــش اداره راه و شهر ســازی در دســتور کار قرار 

خواهد گرفت.
دهقانــی همچنین گفت: تعداد ۲۵6 واحد در فاز ۲ دو طبقه 
و تعداد 3۵۲ واحد در فاز 3 و ۴ تخصیص داده شــده است. 
در فــاز ۲ تعداد ۱۵0 واحد عملیات ساخت وســاز را شــروع 
کرده اند از فونداســیون تا اجرای ســقف طبقه دوم در حال 
اجرا اســت. ایــن مقام مســئول تملک 6 هکتــار زمین در 
روســتاهای فخرآباد و چنار سوخته و تهیه طرح تفکیکی در 
 روستاهای فخرآباد و چنار سوخته را نیز از طرح های شاخص 

در شهرستان بوانات ذکر کرد. 
شهرستانزرقانوترسیمسیمایمحرومیتزداییوتوسعه

روستایی
طهمورث محمودی، مدیر بنیاد مســکن شهرستان زرقان با 

ترسیم ســیمای محرومیت زدایی و توسعه روستایی در این 
شهرســتان اظهار داشــت: از همه ظرفیت های قانونی برای 
توسعه خدمات در راستای محرومیت زدایی در این شهرستان 

بهره گیری شده است. 
اجرایآسفالتمعابرروستایی

محمــودی با معرفــی برخــی پروژه هــای اجرایــی بنیاد 
مســکن شهرســتان زرقان عنوان کــرد: اجرای آســفالت 
معابر روســتایی در این شهرســتان به ظرفیــت ۷۴ هزار و 
9۵۵ متــر مربــع دنبال شــده، این طرح ها در روســتاهای 
 شهرســتان با اعتباری معادل ۱0۷ هزار و 989 میلیون ریال 

اجرایی شده است. 
وی گفت: اجرای آســفالت مشــارکتی روســتای بند امیر با 
مســاحت بالغ بر 9890 متر مربع، اجرای آسفالت مشارکتی 
روســتای حســین آباد با مســاحت بالغ بر ۵000 متر مربع، 
اجرای آســفالت مشارکتی روستای دژ آباد با مساحت بالغ بر 
۱۱ هزار و ۵3۷ متر مربع، اجرای آسفالت مشارکتی روستای 
شــول با مســاحت بالغ بر ۷063 متر مربع، اجرای آسفالت 
مشارکتی روستای فتوح آباد با مساحت بالغ بر ۲هزار و 900 
متر مربع و اجرای آســفالت مشــارکتی روســتای کورکی با 
 مســاحت بالغ بر ۱۵ هزار و ۵۷۱ متر مربع در این شهرستان 

انجام شده است. 
محمودی اضافه کرد: همچنین بنیاد مسکن با اجرای آسفالت 
مشارکتی روستای کوهک با مساحت بالغ بر ۴86۵ متر مربع 
و اجرای آســفالت مشارکتی روستای خیرآباد با مساحت بالغ 
بر ۱939 متر مربع و همچنین اجرای آســفالت مشــارکتی 
روستای صدرآباد با مساحت بالغ بر ۴890 متر مربع و اجرای 
آســفالت روســتای صدرآباد با مســاحت بالغ بر ۱۱30 متر 
 مربع گام های مهمی  در راســتای توســعه و محرومیت زدایی

 برداشته است. 
مدیر بنیاد مسکن شهرستان زرقان اضافه کرد: همچنین این 
بنیاد با اجرای آسفالت روستای اکراد با مساحت بالغ بر ۱۷88 
متر مربع و اجرای آسفالت روستای مقرب با مساحت بالغ بر 
۴86۴ متر مربع زمینه را برای عمران و آبادانی این روســتاها 
فراهم کرده اســت. اجرای آسفالت روســتای محمودآباد با 
مســاحت بالغ بر 3۵۱8 متر مربع نیز از طرح های شاخص در 

این شهرستان است. 

در بازدید اعضای شورای اسلامی  شهر شیراز از فعالیت موکب احمد بن موسی)ع( در مرز شلمچه مطرح شد؛ 

موکباحمدبنموسی)ع(،پایگاهیدائمیدرمسیرعتبات

به گزارش سبحان، علی حسین عباسی، رئیس سازمان عمران و 
بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز از اجرای همزمان ۱۵ 
طرح عمرانی توسط این سازمان خبر داد و گفت: دومین قسمت 
از بزرگ ترین مرحله بتن ریزی پروژه دوربرگردان غیرهمســطح 

اردیبهشت انجام شد. 
عباســی با تأکید بر اینکه تمامی  پروژه های شــهرداری شــیراز 
به صورت شــبانه روزی در حال پیشــرفت هســتند، بیان کرد: 
دومین قسمت از بزرگ ترین مرحله بتن ریزی پروژه دوربرگردان 
غیرهمسطح اردیبهشت انجام شــد. وی حجم این بتن ریزی را 
حدود ۷00 مترمکعب اعلام کرد و افزود: کارکنان ســخت کوش 

ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری به صورت شبانه 
موفق به اجرای بتن ریزی در این حجم وسیع شدند. 

رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری شهرداری 
شیراز اجرای پروژه ها در سطح شهر را دشوار ارزیابی کرد و افزود: 
ترافیک ســنگینی که در بولوار شــهید چمران شیراز حکم فرما 
اســت، عملیات اجرای این پــروژه را با دشــواری هایی روبه رو 
می سازد. به گفته عباسی، ۵0 دســتگاه از ماشین آلات سنگین 
سازمان عمران و بازآفرینی شهرداری شیراز شامل تراک میکسر، 
لــودر، پمپ بتــن و غیره در اجرای این پروژه مشــارکت فعالی 
دارند. عباسی اظهار کرد: حدود ۲00 نفر از کارکنان بخش های 
مختلف ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری 
شــیراز در این پروژه و بتن ریزی مشــارکت فعالی داشتند. وی 
در بخش دیگری از ســخنانش از حمایت های بی دریغ شــهردار 
کلان شــهر و پشتیبانی شورای اسلامی  شــهر شیراز در راستای 
پیشــبرد پروژه های عمرانی قدردانی کرد و افزود: تأمین سیمان 
و میلگرد کار آســانی نیســت و به همت مدیریت شهری تمامی 
 پروژه ها به صورت شــبانه روزی در مســیر پیشــرفت قرار دارند. 
رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری شهرداری 
شیراز اظهار امیدواری کرد: پروژه تقاطع غیرهمسطح اردیبهشت 

زودتر از موعد مقرر به شهروندان فهیم شیراز تحویل شود. 

به گزارش ســبحان، حق آبــه زیســت محیطی رودخانه 
قره آغاج از ســد ســلمان فارســی واقع در شهرســتان 

قیروکارزین رهاسازی شد. 
محمــد فتحی شــهنانی، مدیــر منابع آب شهرســتان 
قیروکارزین گفت: حجم آب پشــت ســد سلمان فارسی 
ســد با توجه به کم بارشــی در رتبه دوم میزان انباشــت 
آب در اســتان قرار دارد. فتحی ادامه داد: حق آبه زیستی 
محیطــی قره آغاج تأمیــن کننده پایداری اکوسیســتم 
 ۲۵ کیلومتــر طول مســیر این رودخانه در شهرســتان 

قیروکارزین می شود. 
ایشــان افزود حق آبه مورد نیاز این رودخانه از سد سلمان 

فارسی رهاسازی و در ادامه مدیریت می شود. 
فتحی گفت با درخواســت اداره محیط زیست شهرستان 
و همکاری شرکت آب منطقه ای در فصل تابستان و برای 
جبــران و نجات حیات اکوسیســتم رودخانــه  قره آغاج، 
رهاسازی حق آبه زیست محیطی برای این رودخانه شروع 

شده است. 
وی ادامــه داد: هم اکنون اکوسیســتم رودخانه قره آغاج 
میزبــان چندین گونه از انوع پرندگان آبزی و کنار آبزی و 

دیگر آبزیان و حیوانات در فصل گرم تابستان است. 

 ایشــان با اشــاره به اینکــه یکی از موضوعــات مهم در 
برنامه مدیریت رها ســازی آب ســد ســلمان فارســی، 
توجــه به محیــط زیســت و حفظ اکوسیســتم طبیعی 
رودخانه قره آغاج و رونق گردشــگری با توجه به رویکرد 
اکوسیستمی  و ظرفیت های آنهاست، افزود شرکت سهامی 
 آب منطقــه ای فارس همیشــه در اولویت موضوع محیط 
زیســت و حفظ اکوسیستم طبیعی رودخانه ها بهره مندی 
خردمندانــه و پایدار از تالاب ها را دنبال می کند و در این 
 زمینه آمــاده هرگونه همکاری با دســتگاه های متولی و 

جوامع محلی است. 
وی در پایــان گفت: از اهالی روســتا های پایاب، باغداران 
کشاورزان ودامداران خواسته می شود از حضور در اراضی 
حریم سد سلمان فارســی و رودخانه قره آغاج امتناع و از 
تردد و توقف و اســکان در مسیر به طور جدی خودداری 

نمایند تا از بروز هرگونه حادثه جلوگیری شود. 
لازم به ذکر است سد ســلمان فارسی در 30 کیلومتری 
شمال شرقی شــهر قیر از مهم ترین سدهای بتنی قوسی 
وزنــی در حال بهره برداری اســتان فارس با حجم مخزن 
9۷0 میلیون متر مکعب بر روی رودخانه قره آغاج احداث 

و در حال بهره برداری می باشد. 

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز خبر داد: 

۱۵ پروژه عمرانی به صورت همزمان در حال اجراست
رها سازی حق آبه رودخانه قره آغاج

 از سد سلمان فارسی

 مدیر جهاد کشاورزی شهرستان شیراز بیان کرد:

تخریب 227 ساخت وساز غیرمجاز در 
منطقه قره باغ شیراز

 به گزارش سبحان، محمد میرزایی، مدیر جهاد کشاورزی شهرستان شیراز از اجرای تبصره ۲ ماده 
۱0 قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغ ها و تخریب ۲۲۷ مورد ساخت وساز غیرمجاز به مساحت 

۴۲8 هزار و ۵00 مترمربع در منطقه قره باغ این شهرستان خبر داد.
میرزایی بیان کرد: در این عملیات که طی دو مرحله در تاریخ های هفدهم و بیســت و پنجم مرداد 
ماه انجام شــد؛ در مرحله اول ۱0 مورد بنای نیمه ساز مسکونی، ۲8 واحد تجاری مسکونی، ۱3 باب 
مغازه و ۴6 مورد دیوارکشــی به مســاحت ۱۲8 هزار و ۵00 مترمربع تخریب شد. به گفته وی؛ در 
عملیات اول، تعداد 6 دستگاه بیل و لودر سنگین مورد استفاده قرار گرفت و اجرای آن با هماهنگی 
دستگاه های متولی از ساعت ۱ بامداد تا ۷ صبح به طول انجامید.  این مسئول تصریح کرد: تخریب 
ساخت وســازهای غیرمجاز در اراضي روستاهاي محمودآباد، حسن آباد، کفری و اسلام لو شهرستان 
شــیراز و با حضور نماینده دادستان و بیش از ۱۷0 نفر نیروی یگان امداد و نمایندگان دستگاه های 

متولی اعم از امور اراضی، شهرداری و راهداری به صورت هم پوشان انجام شد.
میرزایی به اجرای مرحله دوم عملیات با تخریب ۱30 مورد ساخت وساز غیرمجاز اشاره کرد و افزود: 
این تخریب ها شــامل دیوارکشی، ســوله، پی کنی، انبار، اتاقک و ساختمان در بیش از 30 هکتار از 
اراضی خارج از طرح  هادی روستا در منطقه گچی دشت قره باغ شیراز بودند. به گفته وی؛ اجرای این 
عملیات نیز به وسیله 6 دستگاه لودر و حدود ۲۵0 نفر یگان امداد نیروی انتظامی و حضور مسئولین 
دســتگاه های متولی انجام شد.  میرزایی به معضل بزرگ حاشیه نشینی در مناطق مذکور اشاره کرد 
و افزود: ساخت وســاز در این اراضی کشاورزی بدون ضابطه و استانداردهای فنی انجام گرفته بود و 
به اخطارهای متعدد دســتگاه های متولی نیز بی توجهی شــده بود. وی ابراز امیدواری کرد؛ این نوع 
عملیات و برخوردهای سلبی و ایجابی بتواند از ساخت وسازهاي غیرمجاز در آینده پیشگیری کند. 

به گزارش ســبحان، چند وقتی اســت رئیس 
دولت چهاردهم بر مســند نشسته و این روزها 
بساط بررســی صلاحیت وزرای پیشنهادی در 
پارلمان دوازدهم، داغ اســت. آنچه در بحبوحه 
این رویداد مهم سیاســی اهمیت دارد، انسجام 
مجموعه ارکان نظام و تعامل ســازنده مجلس 
شــورای اسلامی  با دولت اســت؛ مسئله ای که 
چندی پیش نیــز مقام معظم رهبری بر تعامل 
ســازنده کرسی نشین های بهارســتان و دولت 
جدیــد تأکید کردند و ابــراز امیدواری نمودند 

که با احساس مسئولیت مشترک رئیس جمهور 
منتخب و مجلس، کابینه ای متشــکل از افراد 
مؤمــن، کارآمد، انقلابــی، امیدوار بــه آینده، 
مشهور به پاکدســتی و صداقت، دارای نگرش 
ملی و برخوردار از اعتقــاد عمیق به جمهوری 
اسلامی  تشکیل شود و مســائل کشور و مردم 

را به پیش ببرد.
غلامرضا توکل، نماینده مردم کوار، سروستان و 
خرامه در مجلس و نایب رئیس مجمع نمایندگان 
فارس نیز معتقد اســت موفقیت رئیس جمهور 
منتخــب در همه عرصه ها بــه معنای پیروزی 
همه ملت ایران است و بر همین اصل، ضرورت 
دارد کــه نمایندگان مجلس، رئیس دولت را در 

ادای عمل به وظایف خود یاری دهند. 
عضو هیئت رئیســه کمیســیون امــور داخلی 
کشــور و شوراها با استناد به بیانات مقام معظم 
رهبــری در خصوص اهمیــت تعامل مجلس با 
دولت جدید، بیان داشــت: همان طور که ایشان 
فرموده انــد باید »همه به رئیس جمهور منتخب 
در ادای وظایف کمک کنیم و از بنُ دندان باور 

کنیم که موفقیت ایشان، پیروزی همه ماست.« 
نایب رئیــس مجمع نمایندگان فارس با اشــاره 
بــه ضــرورت حمایــت از دولــت و توجه به 
فرمایشــات رهبــر معظم انقلاب، یادآور شــد 
کــه رئیس جمهــور، سیاســتمداری از جنس 
مجلس است که ســال ها وکیل مردم در خانه 
 ملت بوده و حساســیت نهادهای نظارتی را نیز 

درک می کند.
تــوکل با بیــان اینکه باید امانــت دار انقلاب و 
خدمتگــزار مردم باشــیم و از دســتاوردهای 
۴۵ ســاله نظام حمایت کنیم، یادآور شــد که 
نمایندگان مجلس از کابینه و وزرای پیشنهادی 

رئیس جمهور حمایت خواهند کرد.
 این نماینــده مجلس به این نکته نیز اشــاره 
کرد که اگر وزیری رأی اعتماد اکثر نمایندگان 
مجلس را کســب نکرد به معنای اینکه گزینه 
پیشــنهادی، آدم خوبی نبوده یا تخصص لازم 
نداشــته، نیســت؛ بلکه مقصود این اســت که 
نمایندگان تشخیص داده اند می توان از ظرفیت 

آنان در جاهای دیگر استفاده کرد. 

نایب رئیس مجمع نمایندگان فارس: 

نمایندگان مجلس از وزرای پیشنهادی حمایت خواهند کرد

فرماندار بوانات در جلسه شورای مسکن استان خواستار شد: 

رفع هرچه سریع تر مشکلات نهضت ملی مسکن شهرستان بوانات 
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طرح روزحدیث روز

کتاب »مژده ابوطالب« منتشر شد
کافی«  اصــول  »داســتان های  کتــاب 
فرهنگی،  عقیدتی،  داستان های  برگزیده 
اخلاقــی، اقتصادی، سیاســی و ســایر 
رشــته های علوم اسلامی از کتاب اصول 
کافی اســت که بــه قلــم روان مرحوم 
محمــد محمــدی اشــتهاردی در 8۷ 
صفحه برای عموم مردم نگاشــته شــده 
اســت. در حقیقــت این اثر ســیری در 
کتاب شــریف اصول کافی است همانند 
سیر قایق نشینی که در گستره اقیانوس 
زیبای جهان به ســیاحت می پردازد و از 
مواهب آن بهره مند می شــود. این کتاب 
برای نخستین بار در سال 13۷1 منتشر 
شــده و در حال حاضر با تجدید نظر در مطالب روانه بازار کتاب شده است. 
فصــل اول کتاب نگاهی گذرا به زندگی نویســنده کتاب کافی عالم بزرگ و 
محدث کبیر قرن دوم و ســوم هجری اســحاق کلینی رازی دارد و مســائل 
کلی امامــت و رهبری و نگاهی به کمالات و زندگی چهارده معصوم از دیگر 
فصل های کتاب است. آیت ا... محمد محمدی اشتهاردی نویسنده توانای این 
اثر در دوم بهمن ســال 1323 شمسی در اشــتهارد دیده به جهان گشود و 
پــس از عمری مجاهدت و تلاش در راه دیــن و خدمت به حوزه های علمیه 
در 28 آذر ســال 1385 در قم دار فانی را وداع گفت و درگلزار شیخان این 
شهر مقدس در خاک آرمید. از وی بیش از 200 کتاب در زمینه های تفسیر 
قرآن، سیره اهل بیت )ع(، تاریخ اسلام، دین، اخلاق و ادبیات، به یادگار مانده 

که این آثار برای عموم مردم به ویژه جوانان، ارزشمند و مفید است.
کتاب »مژده ابوطالب« در قطع رقعی و شــمارگان هزار نسخه منتشر شده و 
با بهای 50 هزار تومان، در 8۷ صفحه در فروشگاه های کتاب انتشارات به نشر 

به علاقه مندان عرضه می شود.

مجموعه داستان »گوش قرمز« به چاپ دوم رسید
کتاب »گوش قرمز« اولین اثر شــهاب 
فرج اللهی اســت از ســوی نشر روزگار 
منتشــر و چاپ دوم آن به تازگی روانه 
بازار کتاب شده است. این  مجموعه که 
شامل 10 داستان کوتاه است، زمستان 
ســال گذشــته منتشــر و با استقبال 
خوب مخاطبان و منتقدان روبه رو شد. 
بــه گفته صاحــب نظــران، منتقدان و 
کارشناســان، در تمام داستان های این 
مجموعه، راوی زبانی ســاده و بی تکلف 
دارد و همین امر باعث شــده است که 
ذهن خواننده متمرکز و جذب داســتان 
شود. لازم به ذکر است که داستان های 
این مجموعه موضوعاتی بدیع و شــگفت دارند و نویســنده کوشیده است با 

ظرافت آنها را روایت کند.
در بخشی از کتاب می خوانیم: هیچ چیزی بدتر از آن نیست که توی باتلاقی 
دســت و پا بزنی که شب ها کابوسش را می بینی، با حساب دیشب دقیقاً 18 
شــب اســت که کابوس می بینم و در همه آن ها نیلوفر همیشه خواب است. 
من هم کنارش دراز کشیده و به کلاه سربازی ای خیره شده ام که روی چوب 

لباسی آویزان است.

»ناگفته های جنگ ایران با عراق« منتشر شد
کتاب »ســوداگری مرگ« کــه با عنوان فرعی »ناگفته هــای جنگ ایران با 
عراق« به فارســی ترجمه شده، کتابی بســیار مفید و خواندنی درباره جنگ 
تحمیلی است. در مقدمه این کتاب می خوانیم که »سوداگری مرگ« افشاگر 
بسیاری از نکات ناگفته درباره جنگ ایران و عراق است و نکته ظریف و قابل 
تأمل درباره اش این است که نویسنده با استفاده از انبوه اسناد و مدارک نشان 
می دهد که با توجه به اهداف صدام از جنگ با ایران و نیز تلاش پیگیر او در 
دستیابی به مهلک ترین جنگ افزارهای پیشرفته تا حد موشک های با کلاهک 
اتمی، این جنگ - به خصوص پس از سوءاســتفاده از بمب های شیمیایی در 
حلبچه و جزایر مجنون و... عاملی بوده اســت که چهره واقعی صدام و همه 
حامیــان جهانی اش را قبل از اینکه او بتواند به بمب اتم و نیروی هســته ای 
دست یابد، افشا کرده است. کتاب »جنگ ایران و عراق، موضوعات و مسائل« 

از تولیدات انتشارات سمت نیز کتابی قابل اعتنا محسوب می شود.

تولید سیب زمینی های مقاوم به بیماری های قارچی
فن آوری

عکس خبر

 حضور زائران اربعین - سامرا

 مسابقات پرش از پل به رودخانه - کوزوو

 اسرائیل از آغاز جنگ غزه دو هزار كودک زير دو سال را كشته است.
منبع: فارس

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی    بدون شرح!

دانستنی

چرا نیمه شب از خواب می پریم؟
مدیــر مرکز ســلامت روان در دانشــگاه صنعتی 
سوینبرن استرالیا، می نویسد: من گاهی به شوخی 
می گویــم تنها چیــز خوب در مــورد بیداری در 
ســاعت 3 صبح که اصلًا عادت خوبی نیست، این 
است که مثال روشنی از بروز یک مشکل جدی را 

به دست ما می دهد.
اما پشت این عادت فراگیر چیست؟ مورای توضیح 
می دهد: وقتی خواب برای ما خوب پیش می رود، 
به این سادگی ها، از این نوع از خواب پریدن ها رخ 
نمی دهد ولی اگر کمی استرس داشته باشیم، این 
احتمال وجود دارد که بیدار شــدن به یک حالت 

کاملًا خودآگاه تبدیل شود.
البته اســترس تنها عاملی نیســت که می تواند ما را در 
ساعت 3 صبح از خواب بیدار کند. برنامه  زندگی نامنظم 
و کمبود هــوای تازه در محیط خــواب می تواند موجب 
پریدن از خواب در ســاعت 3 یا 4 صبح شــود. استفانی 
رومیشفسکی، فیزیولوژیست خواب، برای رفع این عادت 
مخرب و غلط توصیه کرد: هر روز در ساعت مشخصی از 
خواب بیدار شــوید و تا زمانی که احساس خواب آلودگی 
نکرده اید، به رختخواب نروید. او توضیح داد: سعی کنید 
به طــور منظــم ورزش کنید و صبح هــا در معرض نور 
خورشــید قرار بگیرید. روابط اجتماعی خود را نیز حفظ 

کنید. بدین ترتیب، مغز ما متوجه خواهد شــد که شب 
تنها فرصت خواب کافی است. بنابراین، علل این که چرا 
شب ها از خواب می پریم مشــخص است، اما چرا ساعت 
آن 3 یا 4 صبح اســت؟ اکثر ما معمولاً بین ســاعت 11 
تا 12 شــب می خوابیم و ۷ تا 8 صبح هم از خواب بیدار 
می شــویم. ساعت 3 یا 4 صبح، وســط این فاصله زمانی 
قرار می گیرد. در طول شب، خواب ما بین خواب سبک و 
سنگین تقسیم می شود، دورانی که با حرکت سریع چشم 

)REM( و غیر آن تقسیم می شود.
آنیســا داس، دســتیار مدیر برنامه درمان بی خوابی در 
مرکز پزشکی وکسنرِ ایالت اوهایو توضیح داد: هر مرحله 
از خواب آســتانه متفاوتی برای آســان بیدار شدن دارد. 

با نزدیک تر شــدن صبح، مــدت زمانی را که ما در 
خوابی که با حرکت ســریع چشــم همراه اســت، 
می گذرانیــم افزایش می یابد. این بدان معناســت 
که زمان بیشــتری را در خوابی نســبتاً سبک و پر 
از رویا می گذرانیم. مایکل کی اســکالین، دانشــیار 
روان شناســی و علوم اعصاب در دانشــگاه بیلور در 
تگــزاس، گفت: ممکن اســت برخــی از این بیدار 
شدن ها به دلیل رؤیاهای مضطرب کننده باشد. این 
اضطراب می تواند به دلیل کارهای ناتمامی باشد که 

مغز را درگیر خود می کند.
او توصیه کرد: نگه داشــتن یک دفترچه یادداشت 
کنار تخت و نوشــتن همه چیز در فهرســت کارهایتان، 
می تواند به کاهش اضطراب شــما و کاهش شب بیداری 
کمک کند. به عبارت ساده، این به این معناست که قبل 
از خواب کمی وقت بگذارید تا رویدادهای روز گذشــته 
را مــرور کنید و برای فــردا برنامه ریزی کنید تا در طول 
خواب خطور چیزی به ذهن شما موجب بروز نگرانی و از 
خواب پریدن شــما نشود. کم نیستند درمانگران اختلال 
خواب که توافق دارند ســاعت 3 یا 4 صبح، بدترین زمان 
برای بیداری از خواب شــبانه اســت؛ ســاعت هایی که 
بســیاری از ما به ناگاه از خــواب می پریم و علتش را نیز 

هنوز نمی دانیم.

سلامت

این باکتری قاتل معده تان است
هلیکوباکتری پیلوری که عموماً به نام اچ پیلوری شناخته 
می شــود، به طور معمول در معده یافت می شود و تقریباً 
در نیمی  از جمعیت جهان وجود دارد. اکثر افراد آلوده به 
هلیکوباکتر پیلوری هیچ علائمی  ندارند و هرگز با مشکلی 
مواجه نمی شوند. با این حال این باکتری می تواند مواردی 
از مشکلات گوارشــی از جمله زخم گوارشی و در موارد 
بسیار نادر ســرطان معده را به همراه داشته باشد. هنوز 
دقیقاً مشــخص نیست که چرا برخی افراد به این عفونت 

مبتلا می شوند و برخی دیگر خیر.
عــده زیادی از افــراد مبتلا به اچ پیلــوری هیچ علامت 
خاصی ندارند و هیچ گاه مشکلی برایشان ایجاد نمی شود.

عوامل خطر ابتلا به هلیکوباکتر پیلوری
اچ پیلوری احتمالاً با مصرف آب یا غذای آلوده به مدفوع 
اتفاق می افتد. اچ پیلوری باعث تغییراتی در معده و بخش 
ابتدایی روده کوچک می شود. این باکتری با آلوده کردن 
بافت محافظی که معده را پوشانده است؛ باعث آزادسازی 
توکسین ها و آنزیم هایی می شود که سیستم ایمنی فرد را 

به پاسخگویی وا می دارد.
تمامی ایــن فاکتورهــا می توانــد بــه طور مســتقیم یا 
غیرمستقیم باعث آسیب رســیدن به سلول های معده و 
ابتدای روده باریک شــده و باعــث بروز التهاب مزمن در 
دیوار معده شــوند و در نتیجه این تغییرات فرد نســبت 

به ترشحات معده مثل اسید معده آسیب پذیر می شود.
در کشورهای توسعه یافته این عفونت در کودکان خیلی 
شــایع نیست و بیشتر در سنین بزرگسالی اتفاق می افتد 
اما در کشــورهای در حال توســعه اکثر کودکان زیر 10 

سال به این عفونت مبتلا می شوند.
هــادی فارســیانی،عضو هیئت علمی  میکروب شناســی 
دانشــگاه علوم پزشکی مشهد اظهار کرد: اکثر افرادی که 
مبتلا به هلیکوباکتر پیلوری هستند، تا سنین 10 تا 15 
ســالگی، این باکتری را از خانــواده خود از طریق تماس 
فیزیکی نزدیک و اســتفاده از ظروف مشــترک دریافت 
می کنند، در نتیجه به صــورت مزمن مبتلا به عفونت با 

این باکتری می شوند.
وی ادامــه داد: تعدادی از این افراد در بزرگســالی دچار 
التهاب معده و در صورت عــدم درمان، برخی نیز مبتلا 
به زخم های گوارشــی و سرطان می شوند. البته در بخش 
عمده ای از افراد آلوده به هلیکوباکتر پیلوری، ممکن است 
حتی التهاب معده بروز نکند و بدون اینکه باکتری برای 
آنها مشکلی ایجاد کند، به زندگی عادی خود ادامه دهند.

فارســیانی خاطرنشان کرد: عفونت با باکتری هلیکوباکتر 
پیلوری، منجر به التهاب معده و در صورت مزمن شدن و 
عدم درمان در برخی موارد می تواند باعث بروز زخم های 

گوارشی و سرطان معده شود.
خانواده هایی که اصول بهداشــتی فــردی را رعایت و در 
تهیه مواد غذایی ســالم دقت می کنند، کمتر به عفونت 
این باکتری مبتلا می شــوند. طبق مطالعات انجام شده، 
درکشور استرالیا و برخی از کشورهای اروپایی میزان ابتلا 
به عفونت هلیکوباکتر پیلوری حدود 25 درصد است. با این 
حال در کشور فیلیپین و برخی دیگر از کشورهای جنوب 
شرق آسیا میزان عفونت با این باکتری به 90 درصد هم 
می رســد. لذا عدم رعایت بهداشت فردی در این کشورها 

می تواند علت بالای درصد عفونت با این باکتری باشــد. 
باکتری مذکور برای ناقلین بدون علامت، مشــکلی ایجاد 
نمی کند و ایــن افراد نیاز به درمان خاصی ندارند، اما در 
افرادی که عفونت با هلیکوباکتر پیلوری منجر به التهاب 
مزمن می شــود، باید حتماً به متخصص گوارش مراجعه 
کنند و بعد از انجام آندوســکوپی و مراحل تشــخیص، 
درمان آنتی بیوتیکی انجام گیرد. عدم تشخیص و درمان 
به موقع در این افــراد می تواند در برخی موارد منجر به 
 بروز زخم معده، زخم اثنی عشــر و ســرطان معده شود.
درمــان چنــد دارویی از طریــق تجویــز و نیز مصرف 
همزمــان چندیــن آنتی بیوتیــک بــه مــدت 2 الی 3 
هفتــه صــورت می گیرد. دســته ای از داروهــا از جمله 
پنتاپرازول یا امپــرازول به همراه آنتی بیوتیک هایی مثل 
کلاریترومایســین، مترونیدازول و آموکســی سیلین که 
باعث از بین رفتن باکتری شده، با توجه به شرایط بیمار 

توسط پزشک معالج تجویز می شود.
کلم بروکلی در درمان عفونت هلیکوباکتر پیلوری 

مؤثر است
وی به روش های درمانــی جایگزین که برای درمان این 
عفونت در افرادی که به درمان با آنتی بیوتیک پاســخی 
نمی دهند، اشــاره کــرد و افزود: یکــی از این روش ها، 
مصرف لبنیات سنتی ترش یا پروبیوتیک است که حاوی 
باکتری های مفید بوده و در برخی موارد منجر به از بین 
رفتن عفونت با هلیکوباکتر پیلوری می شــوند. همچنین، 
طبق مطالعات، اســتفاده طولانی مــدت از کلم بروکلی، 

می تواند به حذف عفونت با این باکتری کمک کند. 

بررسی محصولات کشاورزی و ازبین بردن مشکلات 
تولید و پرورش آن یکی از فعالیت های محققان است 
و بنیاد ملی علم ایران هم از طرح های تحقیقاتی در 

این زمینه حمایت می کند.
محســن نوروزی، دکترای تخصصــی بیوتکنولوژی 
گیاهی از دانشــگاه لرســتان درباره علت انجام این 
طــرح، توضیح داد: ســیب زمینی گیاهــی با ارزش 
غذایی بـــالاست کـــه از نظـر تولیـــد و مـصرف 
پـس از گندم، ذرت، بـرنج و جـو، در جهـان مقـام 
پـــنجم و در ایـران پـس از گنـدم مقـام دوم را بـه 
خـود اختصاص داده است. تنش های زنده از عوامل 

محدودکننده  تولید ســیب زمینی هستند. در میان 
تنش های زیســتی، بیماری های قارچی سیب زمینی 
یکی از مهم ترین عوامل محدویت کشت سیب زمینی 
هســتند و بیماری بادزدگی یا همان بلایت دیررس 
که توسط یک قارچ ایجاد می شود، مهمترین بیماری 
ســیب زمینی در دنیــا، به ویــژه در مناطق خنک و 

مرطوب است.
وی افــزود: درک کارکردهای ژن، مــا را در بهبود 
صفات زراعی مانند مقاومت به بیماری با اســتفاده 
از فناوری مهندســی مولکولی کمک خواهد کرد. از 
آنجا که ســیب زمینی های زراعی تتراپلوئید هستند، 
رویکــرد فعالیتی ژن ها به وســیله ژنتیک مولکولی 
بسیار دشوار است. خاموشــی ژن MAPKKK در 
سیب زمینی جهت بررسی اثرات درونزای این ژن در 
آلودگی های قارچی و ایجاد گیاهان موتانت مقاوم و 
یا محتمل تر به قارچ های سایر گونه ها، هدف از انجام 
این طرح بود. شناســایی ژن های دخیل در مســیر 
آبشاری MAPKKK تولید گیاه تراریخت مقاوم به 
برخی از قارچ های بیماری زا و ارزیابی امکان استفاده 
از این تکنیک برای دســت ورزی های بیشتر از جمله 

اهدافی بود که در انجام این تحقیق، محقق شد.

  برداشت گلرنگ زراعی از مزارع - اهر

  سومین روز بررسی صلاحیت وزرای پیشنهادی دولت چهاردهم

گردشگری

 باغ سنگی ســیرجان که به باغ درویش خان نیز 
معروف است، هرساله گردشــگران بسیاری را به 
ســمت خود فرامی خواند. این باغ یکی از اثرهای 

ماندگار در روستای میاندوآب سیرجان است.
سازنده باغ سنگی

ســازنده این اثــر مانــدگار مردی ناشــنوا بنام 
درویش خان اسفندیارپور اســت. این مرد متولد 
1303 و پســر یکی از خان هــای زمان خودش 
بنام حبیب خان بوده اســت. طبق داســتان های 
نقل شــده او یکی از زمین داران سیرجان بود که 
از راه چوپانی و باغبانی گذران معیشــت می کرد 
و درختــان باغش عمدتاً بادام و گــردو بودند. تا 
اینکــه در ســال 1340 طرح اصلاحــات ارضی 
دوره رضاخان اجرا شــد و باغ او که در محدوده 

اصلاحات قرار گرفته به مرور زمان خشــک شد و 
کاری از دست درویش خان بر نمی آمد.

 او در صحــرای مجاور یکی از باغ های خود چادر زد 
و در اقدامی عجیب درختان خشــکیده را در زمین 
خود می کاشت و ســنگ های عجیبی به آنها آویزان 

می کرد.
باغ ســنگی در متراژ 1000 متر و با 180 درخت با 
بار میوه سنگی شــکل گرفته است و در واقع بیانگر 
آن چیزی اســت که درویش  خان تــوان بیان آن را 
نداشته است. این باغ سرشار از ذوق و هنر پیرمردی 
اســت که تمام عمر خود را صرف ســاخت آن کرده 

اســت. هر یک از درختان این باغ داستانی در خود 
دارند که هنوز هیچ کس راز آن را نفهمیده است.

موقعیت باغ سنگی
بــرای رفتن به این باغ اعجاب انگیز پس از ســفر به 
اســتان کرمان باید روانــه جاده ســیرجان- بافت 
شــوید. پس از طــی 30 کیلومتر و گــذر از بلورد، 
حیدرآبــاد و میانــدوآب تابلــوی خروجــی منطقه 
گردشــگری را خواهید دید. وارد خروجی شــده و 
 حــدود 4 کیلومتر جاده خاکی را طی کنید تا به باغ
  ســنگی برســید. فاصله زمانی این بــاغ تا کرمان 

حدود 2 ساعت است.

ایده ساخت باغ
باغ سنگی ایده ای است که سال ها گردشگران 
ایرانی و خارجی بسیاری را به خود جلب کرده 
اســت. حال باید دید این ایده از کجا به ذهن 
یک پیرمرد ناشــنوای روســتایی خطور کرده 
اســت؟ خانواده  درویش خان می گویند پس از 
اصلاحات ارضــی او مدت زیادی گریه و زاری 
کرده و ســپس اقدام به ساخت این باغ کرده 
اســت؛ اما برخی می گویند درویش خان شبی 
در خــواب این باغ را دیده و صبح پس از بیدار 
شدن از خواب اقدام به درست کردن آن کرده 

است. 
سنگ های باغ سنگی

این باغ در محلی واقع شــده که هیچ سنگی 
بــه این ابعاد در ان قــرار نگرفته و نزدیک ترین 
ســنگ ها در کوه هایی با فاصله های 5 تا ۶ کیلومتر 
اســت و مسلماً حمل چنین سنگ های گاه بزرگی از 

این فاصله برای یک پیرمرد کار شواری است. 
تمام سنگه ای متصل به درختان به شکل ماهرانه ای 
سوراخ شــده اند درحالی که درویش خان هیچ ابزاری 
برای ســوراخ کردن ســرنگ ها در اختیار نداشته و 
هیچگاه مشغول ســوراخ کردن سنگ ها دیده نشده 

است. 
ابعاد برخی از این ســنگ ها به حدی است که برای 

بلند کردن آن چند مرد تنومند نیاز است.

باغ سنگی باغ همیشه بارور ایران

ادبیات

 لیگ برتر فوتبال


